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NE LE MATERIALNA, 
DUHOVNA PRIHODNO/T... 
25. junij - Dan državnosti in obenem občinski 
praznik je za nami. Kljub temu, da Slovenci 
tako potrebujemo optimizma, medsebojnega 
sodelovanja in razvojnega zanosa, so nam 
slavnostne prireditve - zlasti osrednja državna 
- sunbolno ponudile preveč "neskončno prazne
ga niča". Se sreča, da smo le nekaj tednov prej 
večina napolnili svoje akumulatorje navdušen
ja ob papeževem obisku pri nas. Nekateri so 
nas zato preko časopisa Delo poimenovali 
"pobožnjakarska drhal", s tem pa nam niso 
omajali spoštovanja in ljubezni do Boga, 
sočloveka, narave, domovine in slovenskega 
naroda. Domovina - samostojna država Slov
enija pa je vsej mlačnosti navkljub največji ide
al naše generacije. 
Tudi v občini - lokalni sredini, ki je bolj 
približana prebivalstvu, opažamo izgubo čuta 
za skupnost in skupne stvari. Predvsem mlajši 
in tisti v srednjih letih smo zavzeti z osebnimi 
problemi. Smo sicer za vodovod, kanalizacijo, 
ceste in sanitarno deponijo, toda ne po naših 
parcelah. Smo za zadrževalnik, šolo in telovad
nico, vendar ne z našimi prispevki. Smo za kul
turne, športne, turistične in humanitarne dejav
nosti, a brez našega dela... Na srečo pa je med 
nami še veliko takih, ki v sebi nosijo zanesen-
j a š tvo , čut solidarnosti ter vzajemnosti, 
darežljivost in ti so nosilci razvoja v svojih sre
dinah. 
Danes se veliko govori o kakovosti iivljenja. 
Pri tem pa največkrat pomislimo na standard, 
imetje in življenjske dobrine. Mogoče nas šele 
nevzgojeni otroci, kriminal, droga in družbeni 
razvrat opomnijo, da so kakovost življenja tudi 
spoštovanje življenjskih vrednot in tradicij, 
gradnja medčloveških odnosov, odkrivanje 
moralnih zakonitosti, sožitje z naravo, skrb za 
zdravje ... 
Če bi pravilno razumeli kakovost življenja, bi 
bili vsi zanesenjaki za skupne stvari, vsi nav
dušenci za Slovenijo in slovenski narod. 
Namesto imetja in potrošništva bi dali v ospred-
nje svoje notranje vrednote in dobra dela. 
Namesto, da bi ograjevali sebe in svoje 
premoženje s "škarpami, postavljenimi čimbolj 
na cesto", bi gradili dobre odnose v družini, 

med sosedi, še posebej pa v javnosti. 
Ne, če bi; zaradi naših otrok in naših vnukov, 
bomo vsi družno ustvarjali skupen in trajen raz
voj, ki bo osnova naši materialni in duhovni 
prihodnosti. Župan 

Rudolf ROME 

V tej številki preberite: 

- Predstavljamo vam ABC Tabor 
- Podeljene občinske nagrade 
- Naša praznovanja 
- Na obisku v KS Šmarje-Sap 
- Gost meseca: Janez Lesjak 
- Poročamo o naših aktivnostih 

- kulturi 
- in športu 
- in še mnogih zanimivostih 

brni« 

Foto: I. Kralj 
Po štirih mesecih in pol smo se Grosupeljčani 
končno oddahnili; tako ni več bojazni za tiste 
občane, kijih vsakodnevne dolžnosti ne vodi
jo v Ljubljano, kam in kdaj po bencin. Benc
inska črpalka v Grosuplju že obratuje. 
Kot nam je povedal predstavnik Petrola g. 
arh. Emil F1JAVŽ, ki je vodil omenjeno in
vesticijo, je Petrol pred 14 leti kupil bencin
sko črpalko od trgovskega podjetja Tabor. 
Glede na razvoj in širitev kraja pa ugotovil, 
da le ta ne zadošča potrebam. Zato je bilo 
kar nekaj poizkusov in prizadevanj Petrola 
za gradnjo sodobnega bencinskega servisa. 
Ker pa so se zadeve preveč oddaljevale in
vestitorjevim ciljem, seje le ta odločil za re
konstrukcijo obstoječega objekta v Grosupl
ju. 
Danes je rekonstrukcija bencinske črpalke 

izvedena in obratuje takšna kot je, čeravno 
ne po željah in projektih Petrola kot investi
torja. Zadoščeno je vsem ekološkim zahte
vam; vsi rezervoarji so novi, dvoplaščni. Vse 
je izvedeno strogo po predpisih. 
Opravljena so namreč tista dela, ki so bila 
opredeljena kot priglasitev del, za izvedbo 
strehe pa bi moral investi tor p r idob i t i 
lokacijsko dokumentacijo. Srž problema pa 
je soglasje sosedov. Tega investitorju po vrsti 
prizadevanj in ponudb najboljših rešitev še 
ni uspelo pridobiti. O tem morda v prihod
njih "odmevih", ostaja pa nam vprašanje, ali 
se bomo na bencinski črpalki ustavljali le ob 
lepem vremenu, ali pa imeli s seboj dežnike. 
Eno paje gotovo - izgledu prenovljene benc
inske črpalke žal nekaj manjka... 

A.A. 



o B R T N . K ' . d j 6 T N I K ' -
IŠČETE POSLOVNI PROSTOR ZA SVOJO DEJAVNOST, 

IMATE PREMALO ČASA, 
DA BI ISKALI KJE IN KAKO GRADITI 

V letu 1996 namerava IMOS d.d. pričeti z gradnjo poslovnih, prodajnih in proizvodnih prostorov 
v Grosupljem. 

Lokacija objektov je v neposredni biižini mesta, na skrajnem severnem delu obrtne cone 
Grosuplje ob Taborniški cesti. Stavbno zemljišče bo ustrezno komunalno opremljeno 

(kanalizacija, elektrovod, vodovod, javna razsvetljava, telefonsko omrežje, ipd). Predvidena je 
izgradnja internega cestnega omrežja in ureditev parkirišč. 

Skupna brutto površina objektov, kateri bodo imeli izrabljeno pritličje, nadstropje in mansardo, 
znaša cca. 4250 m2 in je namenjena naslednjim dejavnostim: 

Cjiiiiiiiiiimiiiiiiu-: 

OBRTNA CONA GROSUPLJE 

V kolikor potrebujete poslovne površine za eno od navedenih dejavnosti ali kakšen drugi 
program nas obiščite ali pokličite na 

IMOS d.d., Linhartova 11/A, LJUBLJANA 
ali po telefonu (061) 131-42-44, (061) 131-42-75 

SKUPAJ BOMO POISKALI REŠITEV TUDI ZA VAS 

D E L N I Š K A D R U Ž B A 



* # * GOSPODARSTVO IN PODJETNIŠTVO * * * 

A B C T A B O R 
TUDI V PRIHODNJE Ž E L I J O IZKORISTITI IZZIVE NOVEGA ČASA 
ABC Tabor - Trgovina, gostinstvo in turizem p. o.: 

Podjetje, s katerim ima gotovo vsak Grosupeljčan kar nekaj opravka. 
Prvo trgovsko podjetje v Grosuplju. 
Podjetje, ki na lestvici 300 največjih (poprometu v letu 1995) podjetij v 
Sloveniji, ki jo objavlja Gospodarski vestnik, zaseda med vsemi grosu 
peljskimipodjetji najvišje, 205. mesto (če izvzamemo GPG d.d., ki ga 
na Grosuplje veže le še zgodovina). 

Tehtnih razlogov za to, da nekaj več sprego
vorimo o tem podjetju, je nedvomno dovolj. 
Zgodovina v znamenju širitve. Podjetje Ta
bor je bilo ustanovljeno 31.10.1951 kot Sploš
no trgovsko podjetje Grosuplje s 23 zaposlen
imi. Konec leta 1953, v katerem seje podjetje 
preimenovalo v Trgovsko podjetje Tabor, je 
poslovalo preko 9 poslovnih enot. Leta 1962 
je odprlo prvo samopostrežno prodajalno v 
Grosuplju kar je bila pomembna novost v 
načinu prodajanja. Tega letaje 128 zaposlenih 
vzdrževalo kar 37 poslovnih enot. 1970 je bil 
Tabor soustanovitelj Združenega trgovskega 
podjetja A B C , katerega imeje še danes sestav
ni del taborove firme. 

Razvejana trgovska mreža. Danes so taborovi 
izdelki kupcem na voljo v 11 ž iv i l sk ih 
samopostrežbah, 5 klasičnih živilskih prodajal
nah, 3 prodajalnah z železnino in gradbenim 
materialom, 3 prodajalnah s pohištvom, belo 
tehniko in akustiko ter v specializirani papirni
ci, v kateri se stranke lahko tudi obujejo. Tr
govsko dejavnost dopolnjuje gostinstvo, ven
dar 5 gostinskih poslovnih enot prinese podjet
ju le 3,5% celotnega prihodka. V najboljših letih 
so imeli kar 18 gostinskih objektov. Toda sča
soma so spoznali, da se na tem področju ne 
morejo kosati z vedno hujšo konkurenco tako 
zaradi pomanjkanja ustreznih kadrov kot tudi 
zaradi nelojalne konkurence, predvsem s stra
ni manjših zasebnikov (npr. zaradi izogibanja 
plačevanju davkov). Zato nameravajo v prihod
nosti ukiniti še 2 tovrstna objekta. 
Najpomembnejša dejavnost podjetja je tako 
veleprodaja, ki oskrbuje maloprodajno mrežo 
na Dolenjskem, v smeri Kočevja, širšo okolico 
in tudi samo Ljubljano. Kar 60% tovrstnega 
prometa odpade na eksterne kupce (preko 300 
zasebnih trgovcev), ostalih 40% pa služi oskr
bovanju lastnih prodajaln na drobno. Pri tem 
se zavedajo, da zgoraj navedeni prodajni trg 
zajema predvsem področja z nižjo kupno moč
jo in s tradicionalno samooskrbo prebivalstva, 
kar gotovo ni v prid večje in dobičkonosnejše 
prodaje. 
Tuji proizvodi polnijo police. Glede na to, da 
je v naših trgovinah že skoraj več uvoženega 
kot domačega blaga, me je seveda zanimalo, 
kako imajo v Taboru organizirano tovrstno os
krbo. "Sami neposredno uvažamo le iz Tajske 
in Avstrije, ostalo pa kupimo pri ostalih slov
enskih uvoznikih", mi pojasni Marjan Ahlin, 

direktor podjetja in še nadaljuje: "Nelogično 
je, da so v Sloveniji največji uvozniki podjet
ja, ki nimajo ne kapitala ne ustreznih kadrov a 
se v določenih primerih pač najbolje znajde
jo." V veliko pomoč pri preskrbi z uvoženimi 
proizvodi predstavlja kapitalski vložek pod
jetja v krovno firmo A B C d.d., ki kot grosist 
veliko uvaža, dobro pa sodeluje tudi z drugi
mi uvozniki kot so Mercator in Grosist Gori
ca. 
Z vidika zagotavljanja dobre ponudbe in usp
ešnega poslovanja ni nič manj pomembna vkl
jučenost podjetja v sistem G1Z (Gospodarsko 
interesno združenje), ki povezuje 15 hgovskih 
hiš (Napredek, Loka, Potrošnik,...), ima pre
ko 5.000 zaposlenih, njegov predsednik pa je 
prav Marjan Ahlin, direktor grosupeljskega 
Tabora. Združenje nudi članom številne pred 

vendarle tako pomembne prednosti, ki bi naše
mu podjetju morale zagotoviti konkurenčnost", 
je prepričan direktor Marjan Ahl in . "Kaj pa 
velika fleksibilnost in prilagodljivost kupcu, ki 
je bila še nedavno velika prednost malih trgovi
nic?" se ne dam kar tako prepričati. "Ne gre za 
fleksibilnost majhnih ampak za neumnost ve
likih trgovcev", nadaljuje moj sogovornik. 
Majhni trgovci se namreč "podvizajo", si zag
otovijo ekskluzivno prodajo proizvodnega pro
grama znanih proizvajalcev, s čimer običajno 
sklenejo dolgoročno dobičkonosen posel. 
Rezultati poslovanja kažejo, da se Tabor zna 
prilagoditi spremembam, saj posluje pozitivno 
vsa leta svojega obstoja. V letu 1995 je pod
jetje zabeležilo za več kot 50 milijonov SIT 
čistega dobička in tako izboljšalo rezultat poslo
vanja glede na leto poprej za skoraj petkrat ob 
nespremenjenem številu zaposlenih, to je 280. 
To se odraža tudi v zaslužkih zaposlenih, s ka
terimi j ih želijo dodatno motivirati za čim bol
jši odnos do kupca. Plače taborovih delavcev 
za 15% presegajo povprečje v gospodarstvu, v 
združenju GIZ pa so po plačah na tretjem mes
tu, zagotavlja direktor. 

Zaradi uspešnega spopada z vedno močneješo 

Prenovljena trgovina v centru Grosuplja 

nosti, zaradi česar so taki sistemi tudi na 
zahodu zelo popularni. Bistveno je, da pod
jetja v verigi ohranijo svojo avtohtonost, hk
rati pa j im tako sodelovanje omogoči znižanje 
stroškov. Pomemben je tudi skupen nastop 
nasproti dobaviteljem, saj so podjetja v sku
pini neomejeno odgovorna za obveznosti 
vsakega izmed njih. Za dosego tega pa je seve
da nujno potrebno medsebojno zaupanje čl
anov združenja. 
Konkurenca vse večja, toda... Številne za
sebne trgovine so nevarna konkurenca tudi 
Taboru, ki ima že dolgoletne izkušnje v trgovs
ki obrti in razvejano prodajno mrežo. "Velik 
kapital, izkušeni kadri in številne lokacije so 

konkurenco se v Taboru odločajo za vedno nove 
naložbe. Številne njegove trgovine so v zadn
jem času dobile novo podobo in sodobno raču
nalniško opremo. Kar tretjina računalniško 
opremljenih prodajaln združenja GIZ so trgo
vine grosupeljskega Tabora. 
Načrt i in želje. V podjetju so prepričani, da 
bo prihodnji razvoj naklonjen predvsem spe
cializiranim trgovinam, k i j ih bodo razvijali v 
Grosuplju in drugih občinskih centrih. Trenut
no je v prenovi Moda, ki bo dobila dragoceno 
marmornato pročelje, pa tudi kakovost ponudbe 
naj bi se povečala. V kupljenih prostorih 
nekdanjega GPG - ja bodo kupci lahko kupili 
kristal za darilo, igrače in zvezke za svoje 



* * * GOSPODARSTVO IN PODJETNIŠTVO * * ' * 

otroke, tudi obutev bo še vedno sestavni del 
prodajnega programa. Pomembna novost za 
celotno Grosuplje bo vsekakor cash & carry 
diskont v centru, ki bo zgrajen ob cesti na Spod
njo Slivnico. Te pridobitve bodo veseli pred
vsem gostinci in manjši trgovci, saj bo možen 

Police so privlačno založene 
nakup blaga v manjšem pakiranju in pod ugod
nejšimi cenovnimi pogoji. Do sedaj je vse te 
posodobitve in novosti podjetje uspelo finan
cirati brez najemanja posojil. V zadnjih treh 
letih so tako vsako leto investirali preko enega 
milijona nemških mark. V načrtu imajo tudi 
uvedbo kartice zvestih kupcev, s katero želijo 

nagraditi stalne stanke z različnimi popusti. 
Tako kot vsa druga družbena podjetjaje bil tudi 
za Tabor pomemben proces lastninjenja, ki je 
v sklepni fazi. Podjetje bo imelo 390 delničar
jev, od tega 250 zaposlenih, 60 upokojencev in 
80 bivših zaposlenih, ki bodo imeli v podjetju 
skupaj 40 odstotni delež. Ker je njihov cilj, da 
bi nekoč imeli 60% podjetja v svojih rokah, se 
zaposleni še naprej odpovedujejo delu plač v 
ta namen. 
Tabor in Grosuplje. Ne gre pa pozabiti tudi 
pomembne vloge, ki jo ima Tabor v kulturnem 
in športnem življenju našega kraja kot sponzor 
številnih prireditev (je tudi sofinancer nove 
oprave gosupeljske godbe). Za to so se j im 
odprla vrata predvsem v zadnjem času, ko las-
niki še niso dokončno znani, razlaga direktor. 
Za promocijo so v lanskem letu porabili kar 10 
milijonov SIT.Podjetje zato ni pomembno samo 
zaradi oskrbovanja in zaposlovanja Grosupel-
jčanov ampak tudi zaradi njegove skrbi za vs
estranski napredek kraja. Zato mu lahko le 
zaželimo, da bi tudi v prihodnje uspešno kl 
juboval vsem izzivom novega časa. 

Tatjana SKUBIC 

G R A M A T G R I L d.o.o. Grosuplje, 
Rožna dolina 9 

Zaradi širitve dejavnosti odpiramo nova de
lovna mesta: 1. Trgovca 

2. Poslovodje 
Delovno mesto je v trgovini z gradbenim ma-~ 
terialom in keramiko, veleprodaja in malo
prodaja. Zaposlitev za nedoločen čas. 
Pogoj 
p o d i . in 2. je 
ustrezna izobrazba trgovske smeri z najmanj 
dvoletno prakso, ali izobrazba IV. ali V. stop
nje. 
3. Administrativnega sodelavca za delo v ad
ministraciji za določen čas - 1 leto. Na
domeščanje delavke na porodniškem dopustu. 
Pogoji: 
Končana srednja ekonomska ali upravnoad-
ministrativna šola (lahko tudi pripravnik). 
K sodelovanju vabimo ljudi, ki obvladajo sa
mostojnost, samoiniciativnost. Osebni dohod
ki dobri in stimulirani z ustvarjenim prome-

Pisne vloge pošljite na naslov: G R A M A T 
GRIL d.o.o. Grosuplje, Rožna dol. 9 
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Trojno praznovanje ali bilo nam je lepo 
Praznovanje, namenjeno občinske
mu in državnemu prazniku - 25. 
juniju, združeno s praznovanjem 
25-letnice šole L.Adamiča na To
varniški 14 v Grosuplju, seje zače
lo že v torek, 18. junija, s kulturnim 
programom učencev obeh enot OŠ 

V pesmi in plesu... 

L. Adamiča Grosuplje na temo, kaj 
je umetnost. V pesmi, prozi in ple
su so učenci pokazali, kaj so se v 

iztekajočem se šolskem letu naučili 
in na svojstven način izrazili, kaj 
j im pomeni umetnost. Po končani 
prireditvi je bila otvoritev razstave 
učencev osnovne šole in V V Z 

Kekec ter nekdanjih, danes usp
ešnih učencev Matevža Škufca in 
Andreja Brezca, ki se izražata v 
umetnosti - prvi v slikarstvu, drugi 
v oblikovanju. 
V sredo, 19. julija, so se učenci 
predstavili v celovečerni gledališ
ki predstavi. "Pa me daj, če me 
moreš" v režiji Bože Krajcer. 
Osrednja prireditev ob državnem 
in občinskem prazniku in seveda 
ob 25 - letnici OŠ Louisa Adamiča 
pa je bila v avli šole v četrtek, 20 
junija. Slavnostna govornika sta 
bila župan Rudolf Rome in ra
vnatelj šole Božidar Gabrijel. 
"Vs i smo si želeli svojo domovi
no; imamo jo in ponosni smo nan
jo. Mlada je naša država in zato je 
praznovanje z vzgojo in izo
braževanjem ravno pravšnje. Mla
di bodo namreč nosili bodočnost 
na svojih ramenih. Ti mladi bodo 
delali za nas." je poudaril v uvodu 
župan, nadaljnji govor pa namenil 
problematiki občine. Izpostavil je 
kritične točke, ki bodo morale v 
prihodnosti imeti prioriteto - kar 3 
krajevne skupnosti v občini še ni
majo zdrave pitne vode, saj so brez 
javnih vodovodov, med drugim nas 
čaka modernizacija lokalnih cest in 
prenova sistema in gradnja nove 
komunalne deponije odpadkov. 

PODELJENI NAGRADI IN 
PRIZNANJI LOUISA ADAMIČA 
Vrhunec praznovanja je bila po
delitev nagrad in priznanj Louisa 
Adamiča. To častno nalogo je 
opravil župan in izročil nagradi 
Louisa Adamiča. 
T A T J A N A S K U B I C je dokaz, da 
bo nekaj sveta še vedno dobro sta
lo na mladih. S svojimi jasnimi viz
ijami o odpravi brezposelnosti v 
diplomski nalogi je navduši la 
mnoge izkušene strokovnjake; kot 

Orhideja ali v cerkvenem zboru sv. 
Mihaela. Pomembno prispeva k 
uveljavitvi Mladinskega infor
macijskega svetovalnega središča 
v Grosupljem. 
Vpisala pa je tudi že magisterij, 
vmes pa že redno lahko prebiramo 
njene strokovne članke, predvsem 
v Gospodarskem vestniku... 
Tatjana nedvomno presega ozke 
občinske meje, je posameznik, ki 
je naši občini gotovo prinesla uvel
javitev, nagrada pa naj bo določe
na spodbuda tudi za mlade, ki še 
iščejo pot, ki seji pravi: vztrajnost 
in zdržljivost. 
D R A G I C A DROBNIČ je začela 
svojo vzgojiteljsko pot že leta 
1962, ko se je zaposlila v tedan

jem vrtcu kot prva strokovno^ 
izobražena vzgojiteljica. Od tedaj, 

je že znano, je bila diplomska 
naloga nagrajena s Prešernovo na
grado za študente. 
Sicer pa sama z brezposelnostjo ni 
imela posebnega problema, saj so 
jo k delu vabili v mnogih podjetjih. 
Odločila se je za delo v bančništ
vu, kjer dela na sektorju za uprav
ljanje z riziki. 
Vendar Tatjana ne živi zgolj za 
zahtevno službo. Srečujemo jo na 
različnih prireditvah: kot povezov-
alko, kot pevko v vokalni skupini 

pa vse do danes, so njena prva skrb 
otroci in čimboljše organizirano 
varstvo zanje. 
Za to, da so se vedno dobro 
počutili, seje lotila prav vseh ovir: 
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najprej je zagotovila osnovni 
higienski minimum, pod njenim 
vodstvom so adaptirali staro po
slopje - Koščakove hleve, v letu 
1967 je bila začetnica skrajšane 
priprave otrok za šolo za 5-7 letne 
otroke,... 
Slabo stanje vrtca je bil zanjo nov 
izziv: referendum za vrtec in šolo 
v Grosupljem 1972 je uspel. Ven
dar pa je ta vrtec dobil še mnogo 
dobrih zaveznikov: vrtec v Ivanč-
ni Gorici, v Šentvidu pri Stični, 
Šmarju Sap... končno tudi še en 
vrtec v Grosupljem, celo z jas-
ličnim oddelkom... 
Vmes je vdano sledila vsem kva
litetnim vzgojnim načelom, spod
bujala je sveže ideje, vzgojitelji
cam je redno omogoča la izo
braževanje, vrtci so bili karseda 
sodobno opremljeni... 
In potem še... vrtec v Stični, Višnji 
Gori, adaptacija z razširitvijo v 
Ivančni Gorici, še en vrtec v blok
ovskem naselju v Grosupljem.... 
Na Krki in v KS Kompolje je or
ganizirala vrtec v družini... 
Trud, vztrajnost in jasne vizije so 
bile njene najboljše odlike, seve
da pa brez človeškosti in modros
ti, v pretežno ženskem kolektivu, 
tudi ne bi šlo. Čestitamo! 
ter priznanji 
KOMUNALNE GRADNJE, d.o.o., 
Cesta na Krko, Grosuplje, 
Podjetje je bilo ustanovljeno 
01.03.1991 na pobudo Občine 
Grosuplje in letos praznuje peto 
obletnico obstoja. Na začetku je 
bilo zaposlenih 27 ljudi, število 
zaposlenih pa seje v letih delovan
ja približalo številu 50. Podjetje se 
ukvarja predvsem z gradnjo nizko-
gradnjiških objektov, specializira
no pa je za gradnjo vodovodnih 

Za Komunalne gradnje je priznan
je prevzel direktor Anton 
Kraševec 
sistemov in kanalizacij. Podjetje je 
eno redkih firm v Sloveniji, ki 
tovrstna dela izvaja samo, brez 
podizvajalcev. 
Podjetje K G G vzdržuje v letnem 
in zimskem času lokalne ceste v 
občini Grosuplje, Dobrepolje, 
Ivančna Gorica, pred leti pa je 
zgradilo avtobusno postajališče v 
Grosupljem, deponijo komunalnih 

odpadkov v Stehanu ter vrsto 
drugih objektov v občini Grosupl
je in izven njenih meja. 
Zaradi povečanega števila zapos
lenih, širitve dejavnosti ter zman
jšanja sredstev na komunalnem 
področju v občini Grosuplje, je 
potrebno večino dela poiskati iz
ven mat ične občine ali bivše 
občine Grosuplje, predvsem v 
občini Trebnje, mestu Ljubljani ter 
še v drugih občinah, kar mu omog
oča tudi investitor DARS. 
Podjetje je pričelo izvajati dela z 
mehanizacijo, najeto pri Komunal
nem podjetju Grosuplje, v letošn
jem letu pa je najeto mehanizacijo 
v celoti vrnilo, tako da sedaj raz
polaga v celoti s svojo opremo. 
V letošnjem letu so kupili stroj 
kanal - jet, namenjen čiščenju ka
nalizacije ter specialno frezo za 
asfalt, kar spada k širitvi dejavnosti 
in zaposlenosti. 
K G G sponzorira tudi različne 
športne in druge dejavnosti kot 
npr.: rokomet, kolesarstvo, kon-
jeništvo, kajakaštvo, namizni tenis, 
gasilstvo in drugo. 
MESARSTVO MIROSLAV 
ZUPET, Ljubljanska c. 45, 
Šmarje - Sap 
G. Miroslav Zupet je samostojni 

Za Mesarstvo Zupet pa Miroslav 
Zupet 
podjetnik od leta 1964. Dejavnost 
je začel s klasično mesarijo in pre
delavo mesa v klobase, pečenice, 
krvavice in suho meso, kasneje pa 
se je njegova proizvodnja razširi
la in sedaj obsega okoli 30 vrst ra
zličnih kakovostnih izdelkov. Ima 
tri trgovine in sicer v Šmarju - Sap, 
v Ljubljani pa na Viču in v Plečni
kovih arkadah. Prodajo svojih 
izdelkov je razširil tudi v nekatera 
druga slovenska mesta (do Kočev
ja, Novega mesta, Šentjanža, Nove 
Gorice) preko ambulantne proda
je z za ta namen prirejenim avto
mobilom. 
Poleg družinskih članov ima sa
mostojni podjetnik Zupet zapos
lenih še pet ljudi. Živino za zakol 
in predelavo odkupuje predvsem 
od rejcev na območju občine Gro
suplje. 
Samostojni podjetnik g. Zupet se 
pojavlja kot sponzor različnim 

športnim in drugim dejavnostim 
(kulturne prireditve, glasbene pr
ireditve - Zlati petelin) letos pa že 
četrtič organizira kolesarski mara
ton Zupet. 
O delu in šoli, učencih in učiteljih 
je prijazno, kot zna,,spregovoril 
drugi slavnostni govornik ravnatelj 
Božidar Gabrijel. Ob praznovanju 
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Spet je navdušil Pinocchio 
25-letnice šole pa so se prireditelji 
spomnili tudi Ivana Ahlina, ki je 
bil pred 25 leti predsednik sk
upščine občine; v tistem obdobju 
so v občini Grosuplje v šestih letih 
zgradili kar 3 nove šole. Posebno 

Otroški zborček Zvezdica z Uršo 
Travnik ins pesmijo " Naj iivi 
ljubezen " 
pozornost pa si je zaslužila tudi 
tedanja ravnateljica Hilda Lučovni-
kova. In - kot je dejal ravnatelj 
Dare Gabrijel - veliko vrat je bilo 
treba odpreti tudi tedaj, daje kraj 
dobil prepotrebno šolo. 
Prijetno je bilo prisluhniti tudi pod
sekretarki Ministrstva za šolstvo 
ga. Mi lk i Brulc, ki je tudi naša 
občanka, ko je dejala; da se tam, 
kjer se obujajo spomini, ustvarja
jo tudi načrti za bodočnost. 
Pomočnica ravnatelja Olga Žitnik 
pa seje z izbranimi besedami zah
valila ravnatelju za dolgoletni trud, 
saj je svoje življenje podiedil šoli 
- ker ima to šolo rad, ker je šola 

njegov drugi dom. V imenu star
šev in učencev pa mu je nekaj top
lih besed namenil Tone Kogovšek. 
"Hvala lepa za prijetne besede. Po 
naravi sem takšen in ne morem se 
spremeniti," so bile kratke, a zgo
vorne njegove besede, ki so dale 
prireditvi potrebno toplino, star
šem pa dokaz več, da so naši otro
ci zaupani pravim ljudem. To pa 
je veliko, največ... 
V slovesnost prireditve je bilo vt-
kanih veliko nastopov učencev. 
Recitirali so, plesali, prepevali. 
Spet je navduševal naš Pinocchio, 
prepevala je Li l i . Ne gre pa prezreti 
otroškega žborčka Zvezdica, ki se 
vse bolj uveljavlja, mlada pevka 
URŠA pa je presenetila ne le s ču
dovitim glasom, ampak tudi s prist
nostjo nastopa. 
Zaplesali so še plesalci plesnega 
studia M . Težko pa bi si v Grosu
pljem zamislili prireditev brez P i 
halnega orkestra Glasbene šole, saj 
tudi ta poskrbi za posebno vzdušje 
v dvorani. 
Skratka, bil je lep večer... 
V petek popoldne pa je bilo orga
nizirano družabno srečanje učen
cev, otrok V V Z , staršev, krajanov 
in občanov Grosuplja. V bogatem 
kulturnem programu so se pred
stavili učenci vseh šol občine, za 

dobro voljo je poskrbel Plesni stu
dio " M " in Kaličopko, za dobro 
razpoloženje pa so imeli vajeti v 
rokah Čuki. Škoda le, da jo je 
vreme tako nesramno zagodlo in 
preprečilo marsikatero veselo uri
co tudi našim najmlajšim. Kljub 
vsemu je bilo veselo... Le zakaj se 
ni z nami veselilo še poletno 
sonce?... 

Alenka ADAMIČ 

Občinski odbor 
SLOVENSKIH KRŠČANSKIH DEMOKRATOV 
občine Grosuplje, izreka 
iskrena voščila ob 15. avgus
tu 96, prazniku Marijinega 
vnebovzetja vsem prebival
cem občine, in ob tej pri
ložnosti želi še naprej vsake
mu Marijinega priporočila in 
njenega varstva. 15. Avgust 

je obenem praznik, ko so 
Slovenski škofje posvetili 
državo Slovenijo Marijine
mu varstvu. 

SLOVENSKI KRŠČANSKI DEMOKRATI 
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PRORAČUNSKA SREDSTVA OBČINE GROSUPUE 
ZA KMETIJSTVO V LETU 1996 

Za programe na področju kmetijstva so v pro
računu Občine Grosuplje za leto 1996 namen
jena sredstva za izobraževanje, plačila storitev, 
subvencije, premije ter investicijske odhodke. 
Izobraževanje in plačila storitev 
Štipendije za izobraževanje v programih na 
področju kmetijstva se bodo dodeljevale v ob
liki enkratne pomoči na podlagi pravilnika in 
razpisa, ki bo objavljen v občinskem glasilu v 
mesecu septembru. V proračunu je na postavki 
za štipendiranje namenjenih 310.000,00 tolar
jev. 

Občina Grosuplje sofinancira predavanja s po
dročja živinoreje in zdravstvenega stanja živa
l i , zelenjadarstva, ekonomike na področju 
kmetijstva, strokovne ekskurzije in tečaje, 
demonstracije ter ostale aktivnosti, ki j ih orga
nizira in prireja kmetijska svetovalna služba. 
Za posebne strokovne naloge kmetijske 
svetovalne službe je v proračunu namenjenih 
800.000,00 tolarjev. 
Subvencije in premije 
V proračunu občine so namenjena sredstva za 
sofinanciranje analiz zemlje in krme, kar omog
oča izračunavanje gnojilnih načrtov in krmnih 
obrokov za posamezno vrsto in kategorijo živali 
v višini 500.000,00 tolarjev. Občina sofinan
cira tudi testiranje škropi lnic , sejalnic in 
molznih naprav, ki omogoča optimalno upora
bo zaščitnih sredstev ter s tem manjše one
snaženje okolja, optimalno porabo semena, 

pridelavo kakovostne krme in pridobivanje 
higiensko neoporečnega mleka. Za testiranja 
kmetijskih naprav je namenjenih 130.000,00 
tolarjev. 
Iz proračuna občine se sofinancira zatiranje 
mastitisa in umetno osemenjevanje, nakup in 
zavarovanje plemenske živine, pospeševanje 
čebelarstva, pristojbine za promet z mlekom. 
Višino subvencije bo natančneje določal 
pravilnik, ki pa še ni v veljavi. 
Rejci, ki mlado pitano govedo oddajo v zakol, 
so upravičeni do premije, ki se obračunava na 
kilogram oddanega mesa. Višino premije bo 
določal pravilnik. Zahtevek ža dodelitev prem
ije pa za vse rejce posreduje na Občino Grosu
plje kmetijska zadruga. Za ta namen je v pro
računu na voljo 4.000.000,00 tolarjev. 

Občina Grosuplje v proračunu namenja sredst
va za dodelitev posojil na področju kmetijstva, 
ki se dodeljujejo na podlagi pravilnika in jav
nega razpisa, objavljenega v sredstvih javnega 
obveščanja, v katerem bodo natančno podani 
pogoji in potrebna dokumentacija. Razpis za 
dodelitev posojil iz sredstev občinskega pro
računa za področje kmetijstva v Občini Grosu
plje bo predvidoma objavljen v mesecu avgus
tu v časopisu Kmečki glas. V proračunu je za 
kreditiranje in subvencioniranje obrestne mere 
namenjenih 8.500.000,00 tolarjev, kreditni po
tencial pa se bo oblikoval iz sredstev občine in 
banke v razmerju 1:1. 
Investicijski odhodki 
Za izboljšanje fizikalno - kemičnih in biološk
ih lastnosti tal so v proračunu namenjena sred
stva v višini 3.170.000,00 tolarjev. Dela obse
gajo odstranitev zarasti in skalnih samic, ki na 
kmetijskem zemljišču ovirajo obdelavo, 
planiranje in ravnanje terena po odstranitvi 

Tokrat zbornik za tri občine 
Po izidu 19. številke zbornika občine Grosupl
je, Ivančne Gorice in Dobrepolja, katerega glav
ni urednik je prof. Mihael Glavan, odgovorni 
urednik pa Ivan Ahlin, je bilo 13. junija ob 
pomoči Knjižnice Grosuplje organizirano pri
jazno srečanje ožjih sodelavcev zbornika z žup
ani vseh treh občin. Vabljeni so se srečanja 
udeležili v velikem številu, saj so do zadnjega 
kotička napolnili grosupeljsko "poročno dvora
no" v Koščakovi hiši. 
Glavni urednik prof. Mihael Glavan je v uvodu 
poudaril, daje nova lokalna samouprava prines
la spremembe občinskih meja, ni pa ločila tudi 
ljudi. Določeni skupni interesi še vedno osta
jajo. In prav je tako! Zbornik, ki je neprekin
jeno izhajal od 1. 1969, je prinesel bogato bero 
zanimivega in poučnega branja, zato se ni ču
diti odločitvi, da se ohrani in izhaja še naprej 
za vse tri novonastale občine - Grosuplje, Ivanč 

Glavni urednik Mihael Glavan in odgovorni 
urednik Ivan Ahlin 

zarasti in grmovja, ureditev poti za dostop na 
kmetijsko zemljišče ter čiščenje in ureditev 
brežin in obstoječe hidromelioracijske mreže. 
Občina Grosuplje sofinancira melioracije v viši
ni 70% od celotne vrednosti izvedenih del. 
Za celostni razvoj podeželja in obnovo vasi je 
v proračunu Občine Grosuplje za leto 1996 
namenjenih 600.000,00 tolarjev. 
Črpanje sredstev iz vseh proračunskih postavk, 
razen dodelitev štipendij za izobraževanje v 
kmetijskih programih in posojil iz sredstev 
občinskega proračuna za področje kmetijstva, 
bo natančneje urejal pravilnik, v katerem bodo 
določeni nameni, višina subvencije za po
samezne namene in način vlaganja zahtevkov, 
ki pa je še v fazi sprejemanja. Do sprejetja 
omenjenega pravilnika pa se sredstva iz po
stavk črpajo po do sedaj veljavnem načinu. 

Urad za gospodarstvo in družbene 
dejavnosti Občine Grosuplje 

na Gorica in Dobrepolje. 
V nadaljevanju je glavni urednik predstavil gro
bo vsebinsko zasnovo, ki zajema: področno 
zgodovino, znanost, kulturo in književnost, kro
niko, jubileje in kulturne dogodke, beleži pa 
tudi pomembne zanimivosti v občinah, vključu
joč gospodarstvo in predstavlja naše zaslužne 
občane. 
Eden glavnih ciljev izdajanja zbornika je, da 
se domoznanstvo obravnava na strokoven 
način, kar je nujno za ohranjanje le tega. 
Vsem sodelavcem seje zahvalil tudi odgovor
ni urednik Ivan Ahlin in prisotne seznanil, da 
izid zbornika ni bil podrpt z dotacijami, tem
več so se župani vseh treh občin zavezali za 
njegovo publiciteto; tako je 19. številka zborni
ka že v veliki meri prodana. Vse sodelavce pa 
je že povabil h pripravam za jubilejno, 20. 
številko. Zbornik sta pozitivno ocenila tudi oba 
prisotna župana Jernej Lampret in Rudolf 
Rome. Slednji je poudaril, da odkrivanje pre
teklosti (v zborniku) pomeni tudi turistično in 
gospodarsko ponudbo. 
Neuradni del srečanja po plodnem delu pa so 
člani uredniškega odbora skupaj z vabljenimi 
gosti družabno prživeli v prijetnem klepetu, 
izmenjavi mnenj in ob načrtih, kako naprej. 

A. ADAMIČ 
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Vložite certifikat in dobite nagrado: 
mlinček, likalnik ali radio. Možnost kredita. 
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Grosuplje mesta - vabila h sodelovanju 
Grosuplje je naselje mestnega 
značaja. Uradno še ni bilo raz
glašeno za mesto. Številni pisci 
strokovnih publikacij in izdajatel
j i pa ga pogosto že omenjajo in 

razvrščajo med slovenska mesta 
(npr. najnovejši zemljevid sloven
skih mest). Po številu prebvalcev 
je Grosuplje mesto. Manjka pa mu 
ureditev centra z določenimi dejav-

Kaj bomo naredili, da bo Grosuplje mesto 

S P R E M E M B E V ORGANIZIRANOSTI 
S 01.07.1996 je pričela s svojim delovanjem Davčna 
uprava RS z svojimi organizacijskimi enotami, kot so: 
-Davčna uprava RS, Glavni urad, Jesenkova 3, 

Ljubljana; 
-Davčni urad Ljubljana, z posameznimi Izpostavami, 

tako je novi naziv naše Izpostave: 
REPUBLIKA SLOVENIJA MINISTRSTVO 

ZA FINANCE 
Davčna uprava Republike Slovenije 
Davčni urad Ljubljana 
Izpostava Grosuplje 
Kolodvorska 4, 1290 G R O S U P L J E 
Dobili smo tudi nove telefonske številke in sicer: 
Vodja DURS Izpostave Grosuplje in tajništvo: 
763-618 
Fax in delavci DURS: 764-452 
Vložišče in delavci DURS: 773-331 
Opozoriti želimo tudi, da se je dosedanja Agencija za 
plačilni pro-met, nadziranje in informiranje razdelila na 
delo plačilnega prometa, katerega še naprej opravlja 
Agencija in na delo Davčne Uprave,, to je odmerjanje, 
kontrola in izterjava, pa se je priključila v Davčno upravo 
RS, tako kakor tudi bivša Izpostava RUJP. 

VODJA IZPOSTAVE: 
Anton ŽITNIK 

SEZNAM OBJAVLJENIH ODLOKOV IN SKLEPOV 
V URADNEM LISTU REPUBLIKE SLOVENIJE 

- Odlok o komunalnih taksah v Občini Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 30/96) 
- Sklep o javni razgrnitvi osnutka sprememb ureditvenega načrta za 
pokopališče v Grosupljem 
(Uradni list RS, št. 30/96) 
- Odlok o preimenovanju Taborske jame v Županovo jamo 
(Uradni list RS, št. 33/96) 
- Odlok o razglasitvi pomembnejših objektov podzemeljske geomorfo-
loške dediščine v Občini Grosuplje za naravne spomenike 
(Uradni list RS, št. 34/96) 

nostmi, ki tja spadajo. Z reorga
nizacijo občin je vpliv lokalne sk
upnosti na razvoj celo manjši, kot 
je bil pred tem. Občina ni samo 
izgubilapristojnosti,ampakjedelo 
oteženo tudi zaradi neurejene del
itve premoženja na tri nove občine. 
Zato je skupina podjetnikov dala 
pobudo, da se v Grosupljem usta
novi kapitalska družba za razvoj in 
investicije. Glavna naloga naj bi 
bila tudi urejanje centralnih funkcij 
naselja. Trenutno v Grosupljem 
poteka več projektov za izgradn
jo, kijih vodijcrazlične inženiring 
hiše s sedežem v Ljubljani. Na
men nove družbe s sedežem v Gro
supljem bo piidobitev in organiz
iranje strokovnega kadra, ki bo 
udejanil določene projekte za 
oživitev mestne funkcije naselja. 

Ideja je dana. Iniciativni odbor je 
ustanovljen. Cilj je, da iniciativni 
odbor pridobi čim več družbenikov, 
ki bodo vložili svoj kapital v 
navedeno družbo in s tem postali 
njeni ustanovitveni člani. 
Vse zainteresirane vlagatelje vabi
mo, da do 1. septembra 1996 javi
jo svoj interes za sodelovanje pri 
tajniku občine Grosuplje Jožetu 
Miklavčiču ali naj v tajništvu pusti
jo svoj naslov. Vsem zainteresi
ranim vlagateljem bo dal iniciativni 
odbor dodatne informacije in bodo 
vabljeni, da pristopijo k ustanovitvi 
te družbe. Družba bo ustanovlje
na, če bo kapitalsko dovolj vlog 
ustanovitvenih članov in interes 
občine, da se osnuje v kraju infras
truktura za razvoj Grosupljega, ki 
je potrebna in jo imajo vsa tovrst
na hitro razvijajoča se naselja v 
Sloveniji. Jože MAROLT 

OBČINA GROSUPLJE 
Kolodvorska 2 
1290 GROSUPLJE 

O B V E S T I L O 
Občina Grosuplje obvešča vse lastnike stanovanj, da zbira ponudbe 
za odkup eno-, dvo- in trosobnih stanovanj in več stanovanjskih hiš, 
ki jih bo namenila upravičencem za socialna stanovanja. 
Vsi zainteresirani naj do 19.08.1996 dostavijo ponudbe za odkup 
stanovanja na naslov: Občina Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Gro
suplje 
V ponudbi je potrebno navesti: 
• podatke o lastniku stanovanja 
• dokazilo o lastništvu stanovanja 
• lokacijo stanovanja 
• starost stanovanja 
• datum možne vselitve v stanovanje 
• ceno stanovanja 
• ostale pogoje ponudbe 
Podrobnješe informacije o odkupu dobite na občini Grosuplje, Kolo
dvorska 2, 1290 Grosuplje, pri ga. Mariji Likovič. 

ŽUPAN 
Rudolf ROME, dipl. ing. 

A l i bi želeli, daje vaša zanimiva STARA R A Z G L E D N I C A A L I FO
TOGRAFIJA objavljena v knjižni obliki? Če priča o krajih v občini 
Grosuplje in njeni neposredni okolici, etnoloških zanimivostih, znanih 
osebnostih in dogodkih iz preteklosti, potem se oglasite zbiratelj u starih 
razglednic JOŽETU B U R N A R J U na tel: 771 477 zvečer (naslov: A d 
amičeva 11, Grosuplje) ali v službo 223 412; za dodatne informacije 
lahko tudi na tel: 125 07 14 - Jože M . dopoldan (naslov: Zagradec 53, 
Grosuplje). 
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«8 Nekdanja gostilna in trgovina "Pri Kovaču " na Lobčku 
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S v e t n i k i s p e t z a s k u p n o m i z o 
Želja večine grosupeljskih svetni
kov, predsednice sveta in župana, 
da bi vsi svetniki sedli h dialogu, 
seje po nekaj neuspelih poskusih 
potem, ko so se srečali na skup
nem sestanku, uresničila v sredo, 
10. julija 96, ko je bila 18. redna 
seja, pred katero jc bilo nadalje
vanje 17. redne seje. Kljub nekaj 
odsotnosti (zaradi dopustov) je 
bilo prisotnih še dovolj občinskih 
svetnikov, da je seja lahko nor
malno potekala. 

Ker je zadnjo, 17. sejo, k i j e bila 
29. maja, nekaj svetnikov pred
časno zapustilo, odločanje zato ni 
b i lo v e č m o g o č e , je najprej 
potekalo nadaljevanje le-te... 
Samo deklaracije ne pomagajo. 
Kot prve so bile v obravnavi cene 
programov in plačil s taršev v 
vzgojno varstvenem zavodu Ke-
kec, vendar so svetniki sprejeli 
predlagani sklep, da se kljub del
nemu povečanju cen programov, 
prispevki staršev s 1. julijem ne 
povečajo. Rivalno razpravo pa je 
vzpodbudila informacija strok
ovnih služb o novem pravilniku, 
ki bo sofinanciranje staršev ure
jal na republiškem nivoju in na 
podlagi katerega bodo prispevki 
staršev bistveno višji. Prav tako 
naj bi podjetniki plačevali najvišje 
prispevke. Pripombe svetnikov so 
bile umestne: zakaj tako rigor-
ozno obremenjevati mlade dru
žine, ki imajo že tako veliko f i 
nančnih problemov, po drugi stra
ni pa obešati na veliki zvon in tr
kati na zavest starševstva in slov
enstva. 

Tudi obrti in pod je tn i š tva ne 
moremo meriti z enakimi merili, 
saj so storitvene dejavnosti, ki 
o m o g o č a j o skorajda le 
preživetje... Toda, ker nc bo nihče 
vprašal "ljudstva", niti ne gledal 
na zadevo z vidika čustev, sc 
bomo najbrž morali sprijazniti 
tudi z novim pravilnikom. 
Občina pa je vendar tista, ki naj 
bi imela možnost pomagati lju
dem v najhujših f inančnih te
žavah, čeprav sc denar za takšne 
namene steka v državni poračun 
in ga država "odmerja " nazaj v 
občine. 

Sprejeti pravilnik točno določa, za 
kaj in v katerih primerih so občani 
upravičeni do finančne pomoči. 

Sredstva za pomoč družini na 
domu so namenjene za denarne 
pomoči za šolske potrebščine, oz
imnico in kurjavo, lahko pa tudi 
za delno kritje pomoči v gospod
injstvu. Do teh denarnih pomoči 
pa so upravičeni občani, ki cen
zusa za denarni dodatek po za
konu o socialnem varstvu ne pre
segajo za več kot 50 % in tiste 
družine, kjer dohodek na dru-žin-
skega člana ne presega cenzusa za 
denarni dodatek po zakonu o so
cialnem varstvu za več kot 30 %. 
Pravilnik pa določa tudi izjemne 
okoliščine dodelitve denarne po
moči. 

Nepovratna sredstva v turizem 
Veliko različnih mnenj je bilo sl i
šati tudi ob obravnavi pravilnika 
o dodeljevanju sredstev za ured
itev tur is t ičnih prenoč i tven ih 
zmogljivosti v občini Grosuplje. 
Ne gre prezreti mnenja, daje po
trebno z razvojnimi načrti utemel
j i t i , na katerih področjih naj bi 
takšen turizem razvijali. Prednosti 
pa naj bi imeli tisti občani, ki bi 
se odločili za projekt kmečkega 
turizma. 

Sklad stavbnih zemljišč - osno
va gospodarstvu 
Nadalje so svetniki dali soglasje 
k predlogu statuta sklada stavbnih 
zemljišč in Stanovanjskega skla
da občine Grosuplje; v razpravi je 
bilo še danih tudi nekaj amand
majev, vendar pa je v času javne 
razprave še dovolj časa za nove 
predloge. 

Za pospeševanje malega gospo
darstva. 
Medobčinski sklad za razvoj ma
lega gospodarstva Grosuplje za 
vse tri občine 
Svetniki so sprejeli osnutek Od
loka o ustanovitvi medobčinskega 
sklada za razvoj malega gospo
darstva Grosuplje, ki bo potem, ko 
bo imenovan upravni odbor, začel 
opravljati naloge, ki so določene 
z odlokom. Sklad namreč prevze
ma vse pravice in dolžnosti ter 
premoženje Sklada za razvoj ma
lega gospodarstva v občini Gro
suplje. 

Narava nam je dana, mi pa -
Kritični so bi l i svetniki ob ob

ravnavi odloka o ravnanju s ko
munalnimi odpadki. Dejstvo je, 
da bi na tem področju morale biti 
inšpekcijske službe bolj učinko
vite, ljudje pa bolj osveščeni . 
Toda, ali bi naš osvestile kazni?, 
če misel na lastno zdravje ni 
dovolj. Izpostavljeno jc bilo tudi 
vprašanje o novi lokaciji komu
nalne deponije. 
Glede na razpravo, ki je sledila 
obravnavi osnutka odloka o 
neprometnih znakih v občini 
k a ž e , da znamo gledati tudi 
kritične točke. Tako "bode v oči" 
tabla na vhodu v Grosuplje, ki k l 
jub veljavnemu odloku še vedno 
"pozdravlja" prišleke. 
Precej negativnih pripomb je bilo 
na delovanje inšpekcijskih služb, 
saj je žal naša zakonodaja na
ravnana tako, da končno ni moč 
ugotoviti pristojnosti. To pa je 
tudi potuha tistim, k i najraje 
uveljavljajo le svoje interese. 
Zato je dobrodošlo razmišljanje 
o uvedbi skupine ljudi, ki bi bud
no spremljali dogodke v kraju in 
pomagali krajanom na različnih 
področjih. 

V nadaljevanju - 18. seja 
Ker je svetnik Janez Janša zara
di preobremenjenosti podal od
stopno izjavo so potrdili mandat 
novemu članu - Valentinu Škr-
jancu iz Dobja. 
Ob obravnavi sklepa o prenosu 
pristojnosti na Krajevne skupno
sti je župan poudaril, da vse in
vesticije v K S še naprej ostajajo 
v pristojnosti občine, opredeljene 
pa so naloge, ki naj bi j i h po 
novem K S opravljale, tako da ne 
bo več dilem o tem. 

PROSTORSKI A K T I 1986 -
2000 ali - Z E M L J A - NAŠE 
BOGASTVO 
N a dopolnjeni osnutek Spre
memb in dopolnitev prostorskih 
sestavin srednjeročnega in dol
goročnega plana občine Grosupl
je je bilo danih več pripomb, s 
katerimi so bili svetniki seznan
jeni, nekatere izmed njih pa so 
ponovno izpostavili. Vendar, gle
de na obravnave tematike na pre
jšnjih sejah, ko-so se svetniki 
Ljudske stranke zavzemali, naj se 
kvalitetne zemlje ne poziduje, je 

treba to upoštevati tudi v končni, 
obravnavi. 
Od kriterijev, ki so bi l i na občin
skem svetu že sprejeti, ne gre 
odstopati! 

PRIDNOST N A G R A J E N A 
Pri obravnavi pravilnika o fi
nančnih intervencijah za ohran
jevanje in razvoj kmetijstva v 
občini so ugotavljali, da ni znana 
struktura kmetijstva občine, da 
nimamo izde lan ih razvojnih 
načrtov, župan pa je obljubil, da 
bo v septembru izredna seja 
občinskega sveta z dnevnim re
dom programov in planov ob
čine. Prevladovale pa so di-leme, 
ali s subvencijami podpirati vse 
kmete, ali zgolj tiste, ki j im je 
kmetijstvo osnovna dejavnost za 
preživljanje. Zagovorniki obeh 
variant so imeli vsak svoje ob
razložitve in utemeljitve. Tako 
npr. Čeprav manjše enote niso 
donosne, moramo pa skrbeti za 
obdelavo zemlje . Ne gre pa 
prezreti mnenja, naj ima več tis
ti, k i j e sposoben, ne pa tisti, ki 
se zna pririniti v ospredje. 
Do 1. septembra ostajata v ob
ravnavi stanovanjski program 
občine Grosuplje do leta 2000 in 
Odlok o nagradah in priznanjih 
občine Grosuplje. 
Tokrat je bila svetnikom prvič 
posredovana informacija o del
itvi premoženja med občinami 
Dobrepolje, Grosuplje in Ivanč-
na gorica. Komisija, ki ima nal
ogo delitve premoženja se je od 
meseca oktobra 1995 do maja 
1996 sestala na 6 sejah. Pre
moženje je razdeljeno po kon
kurenčnih kriterijih, zlasti pa jc 
upoštevana lokacija premoženja 
in število prebivalcev. Premo
ženje je ob u p o š t e v a n j u na-* 
vodenih kriterijev v občini Gro
suplje večje za približno 237 mio 
tolarjev in ga bo potrebno z o s 
talima občinama kompenzirati. 
Nedvomno bo to še trd oreh, ven
dar upamo, da bodo odgovorni 
našli pametne rešitve in strpno
st. 

Težko je šest ur in pol trajajočo 
sejo skrčiti na stran časopisa, zato 
pa je pričujoč zapis le skopa ori
entacija najbolj perečih problem
ov v občini Grosuplje. 
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K R A J E V N A S K U P N O S T 
ŠMARJE SAP ^iiAuf ssno doma 
Ko je lani Turistično društvo 
Šmarje - Sap skupaj z OŠ organiz
iralo sklop prireditev z naslovom 
"rTit/tti/ xina ifoma " , mi je to 

zvenelo sila prijetno; iz teh treh 
besedi pa je vela ljubezen in ponos 
do domačega kraja. Predvsem pa 
dejstvo, da so v projekt vključili 
najmlajše, je vse pohvale vredno. 
Preprosto tako, ker kakor bomo 
naše otroke naučili ceniti svoj kraj, 
tako ga bodo imeli radi. Nedvom
no - Šmarčani imajo radi svoj 
kraj... 

zadovoljni. Avtocesta, ki poteka po 
njihovem področju, je prav goto
vo zahtevala svoj davek. Čeprav se 
z marsičem niso sprijaznili, pa 
končno vedo, da poti nazaj ni več. 
Ostajajo pa še nekateri nerešeni 
problemi, kot so protihrupne 
zaščite, rešitev onesnaženja. Na
jvečja črna točka pa je križišče pri 
bifeju Fortuna, kjer sta se v zadn
jem času zgodili dve hudi promet
ni nesreči inje zadnja terjala celo 
mlado življenje. Kot pravi pred
sednik KS Peter Šlajpah, so na to 

Tukaj smo doma... Tukaj nam je lepo... 

Krajevna skupnost Šmarje - Sap je 
druga največja K S v občini Gro
suplje, saj obsega 16 km2 in zaje
ma kar 11 naselij. Ima pa od 2300 
- 2400 prebivalcev v 840 gospod
injstvih. 
Kraji imajo bogato zgodovino. 
Zgodovinski viri kažejo, daje živ
ljenje v teh krajih potekalo že ok
rog 1000 let pred našim štetjem, 
to je bilo obdobje prehoda iz bron
aste v železno dobo. Že v halštats-
ki dobi(800 do 400 let pred našim 
štetjem) je bila po najdbah oz. iz
kopaninah na Magdalenski gori 
poselitev zelo intenzivna. 
Skratka, tako geografski podatki 
kot zgodovinski viri kraja v K S 
Šmarje - Sap so bogati in zanimivi. 
Kako pa živijo ti kraji danes in 
seveda ljudje v njih, pripoveduje
jo člani novo izvoljenega sveta K S 
Šmarje Sap (svet ima 11 članov): 
Peter Šlajpah (novi predsednik), 
Pavle Štrubelj, Milena Lunar in 
tajnik KS Alojz Zoran. 

A V T O C E S T A J E Z A H T E V A L A 
S V O J D A V E K . . . 
Šmarčani imajo svoje kraje radi, in 
zato morda še bolj vidijo tiste 
stvari, ki bi morale biti drugače 
zastavljene, da bi bili ljudje bolj 

križišče že dolgo opozarjali, pa se 
ni zganil nihče. Žal je največja 
tragedija v tem da je bila cena za 
to tako visoka. 

N O V I S V E T K S P R E D O D G O 
V O R N I M I N A L O G A M I 
Če bi povprašali krajane, kje jih 
"čevelj žuli", bi bojda odgovorili, 
da so še vedno problem telefonski 
priključki, lokacija pokopališča še 
ni zaključena in daje cesta, ki vodi 
do pokopališča v sramotno slabem 
stanju. Nad njo se pritožujejo tudi 
stanovalci Šuligojeve ceste. Ces
ta, zgrajena leta 1981, je kljub 
temu, da sojo enkrat s sredstvi K S 
že obnovili, potrebna temeljite 
prenove. Tudi v Šmarju so občutili 
neuskaljenost med stanovanjsko 
gradnjo in infrastrukturo... Vas 
Huda Polica še nima vodovoda, 
električna napeljava ne prenese 
večjih obremenitev. 

IN K O N Č N O L E D O B I L I 
P R E P O T R E B E N P R I Z I D E K 
K ŠOLI 
Da so imeli učenci že od maja pouk 
v novem delu šole, zadovoljno 
pove pomočnica ravnatelja Mile
na Lunar, saj so stari del morali 
pripraviti za adaptacijo. Gradbince 

čaka ogromno dela, ker se mora 1. 
septembra nemoteno začeti pouk. 
Ker je v času gradnje prišlo do 
podražitve, so se tudi sedaj kar 
najbolj racionalno obnašali in iz 
projekta črtali vse nenujne izvedbe. 
Milena Lunar pa ob tem poudarja, 
da na stari šoli že dolgo ni bilo 
nobenega investicijskega vzdr
ževanja, ker so vedno čakali na 
novo šolo, zato se adaptaciji ni 
dalo več izogniti. 

O B V E S E L J U T U D I G R E N A K 
P R I O K U S 
"Veliko je bilo slišati, kako bi mo
rali prispevati del sredstev tudi kra
jani," pravi Peter Šlajpah, "toda 
vprašanje je, kako najti najboljši 
način sedaj, ko referendum za šol
ski tolar ni uspel. Danes pa žal že 
za toliko stvari plačujemo davke, 
da ljudje niso več pripravljeni na 
dodatno financiranje." 
"Žal smo pa že tudi pri nas dosegli 
takšno stopnjo rasti kraja in prisel
jevanja, ko ljudje, ki so krajani 
naše KS v samoobrambo pravijo, 
da pridejo v Šmarje samo prespat 
in zato kljub temu, da so tu doma, 
do kraja ne čutijo pripadnosti. Žal 
je to davek, ki ga plačujemo raz
voju. Ljudje se oddaljujemo drug 
od drugega in zato je že težko spel
jati skupne akcije," razmišlja Pav
le Štrubelj. To pa so boleče točke, 
ki domačine zelo motijo. 

pripravljenost krajanov ne poma 
gata... 

T U R I S T I Č N O D R U Š T V O -
D U H O V N O V O D I L O 
Šmarčani so ponosni na zelo de
javno turistično društvo, ki ga drži 
pokonci nekaj zanesenjakov, pred
vsem pa Olga Meglen. Le njim se 
velja zahvaliti, da vpadnico v kraj 
krasi park pisanega cvetja, da ima
jo lepo urejene napise krajev (ko
zolce), da imajo v kraju prireditve. 
Tudi center Šmarja - cerkev, 
Tumček, pošta, trgovina - je izred
no estetsko urejen. Sicer pa bi im
eli tudi turistom kaj pokazati. Lani 
obnovljeni Tumček priča protitur-
škega tabora v Šmarju - Sap, bi lah
ko služil kulturnim akcijam, kot so 
razstave... Prav tako je polna 
bogatih zanimivosti šmarska cer
kev, potem je tu še Magdalenska 
gora... 

IN Z A C U R K . . . 
To pa je poglavje zase - pravijo 
moji sogovorniki in se ne trudijo 
skriti, da nad sedanjimi aktivnost
mi, ki so organizirane v Zacurku, 
domačini niso prav nič navdušeni. 
"To je bil naš edini naravni biser-
ogromno zelenja in nekakšno malo 
jezerce. Kraj, kjer smo z otroki 
delali različne raziskovalne naloge. 
Neokrnjena narava, ki bi jo ekolo
gi znali ceniti in verjetno tudi 

Sicer pa j ih je precej "zabolel" 
sklep župana na podlagi katerega 
preneha izplačevanje 20 % deleža 
od komunalnega prispevka krajev
ni skupnosti. 
Potrebe v K S so velike, pravi novi 
predsednik, toda brez finančnih 
sredstev tudi dobra volja in 

ohraniti, " pravi Milena Lunar, 
Peter Šlajpah pa doda, da ta ko
šček šmarske pokrajine niti naj
manj ni primeren za večje shode -
kot so različni glasbeni koncerti. 
Ker konec koncev ni tako urejen -
nima sanitarij, ne parkirišč in ne 
javne razsvetljave... Kakršna pa je 
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cesta in kaj ob takih priložnostih 
pravijo krajani Pleš - pa je drugi 
del tega kislega jabolka... 
Resnično ni bistveno le to, da se tu 
nekaj dogaja, pa naj bo za otroke, 
mlade ali malo manj mlade, če pa 
ob tem uničujemo še tisto malo 
neokrnjene narave, ki nam je osta
la... 

P R E M A L O J E SLIŠATI 
M L A D E 
V okviru kulturnega društva deluje 
moški pevski zbor, žal pa se tu nji
hova kultura konča. Žal. Kl jub 
temu, da je v šoli vrsto kvalitetnih 
aktivnosti. Toda, ko se šolska vra
ta za njimi zapro, mladina ostaja 
prepuščena sama sebi in ulici. To 
pa je zaskrbljujoče. Ostajajo pa 
spomini na mladinsko gledališko 
skupino... Resnično je za mlade 
premalo poskrbljeno... Samo nekaj 
"vodij" - mentorjev bi potrebova
l i , pravijo in stvari bi se gotovo 
premaknile v pravo smer... 

I N T E R E S N E D E J A V N O S T I , PO
V E Z A V A M A N J Š I H S K U P I N 
Šmarčani se srečujejo tudi v inter
esnih dejavnostih, v manjših skupi
nah. Imajo pa najstarejše G D v 
občini, ki bo 27. julija s prireditvi
jo počastilo 115-letnico delovan
ja. 
Gospodarsko je Krajevna skupno
st Šmarje - Sap zelo močna, saj lah
ko naštejemo nekaj nad 120 pod
jetnikov, to pa je podatek, ki ga ne 
gre prezreti. 
Prijetno se je "sprehoditi" po teh 
krajih, prijetno je kramljati z ljud
mi, ki imajo svoje kraje tako radi, 
da s ponosom povedo: T U K A J 
S M O D O M A . . . 

Alenka ADAMIČ 

Tre t j i č v 
Š M A R J U - S A P 
TURISTIČNO DRUŠTVO Šmar
je - Sap je v dneh od 20. junija do 
23. junija 96 letos že tretjič orga
niziralo prireditve pod skupnim' 
naslovom "Tukaj smo doma". 
V štirih dneh se je zvrstila vrsta 
dogajanj, od kulturnih, gledališke, 
športnih in zabavnih prireditev z 

Tudi dekleta znamo 

zaključkom - kresovanjem. Čeprav 
nam je grdo ponagajalo vreme, 
smo začrtani program skoraj v ce
loti izpeljali. 
V ČETRTEK seje začelo s har-
monikariado najmlajših, varo
vancev g. Batora, g. Zevnika in 
gdč. Hladnik. Zaradi dežja nam je 
šola velikodušno odprla vrata in 
tako je nova šolska avla prvič 
dobila obiskovalce. Pred zbrano 
publiko, k i je ni prestrašil dež, se 
je zvrstilo več kot 30 mladih glas
benikov, k i so pokazali vel iko 
znanja in veselja s svojimi instru
menti. 

Po uspešnem zaključku prvega 
dela, smo se vsi skupaj preselili 
na šolsko igrišče, dežje prenehal, 
kjer smo z velikim navdušenjem 
spremljali nočno predstavo gled
ališke skupine "Profesionalci" iz 
Šmarja z naslovom PSIHO 15. 
Večera seveda še ni bilo konec. Za 
zabavo je poskrbel ansambel Mar
jana Grma. 
V P E T E K so se na Šolskem igrišču 
in telovadnici zvrstila športna tek
movanja: košarka- t ro jke , mali 
nogomet in namizni tenis. 
V SOBOTO dopoldne, v prijetnem 
vremenu, so si pohodniki v tri
urnem pohodu ogledali okoliške 
kraje in vrhove, kolesarji društ
va Hitri polži iz Šmarja pa ravno 

prazniku. Program je bil pester ii 
zanimiv. S svojim obiskom nas j< 
počastil tudi gospod župan Rudoli 
Rome. 

PSIHO 15 

Na žalost pa je zabavni večer z 
ansamblom Petra Finka, skoraj 
dobesedno odplaval po dežju. 
Tudi v N E D E L J O je še vedno na
gajalo vreme, tako, da "žura" 

Kako prijeten par 

tako popeljali rekreativce v okoli
co. 
Popoldne, ob 18. uri je bila, spet v 
šolski avli, kulturna prireditev ob 
Dnevu državnosti in Občinskem 

odraslih harmonikašev žal ni bilo, 
nič pa nas ni moglo ustaviti, da se 
ne bi dobili zvečer in ob gorenju 
kresa veselo zapeli. 

Olga MEGLEN 

KS RACNA JE PRAZNOVALA 
V nedeljo, 16. junija, je bil za kra
jane K S Račna pravi praznik. B la 
goslovili smo novo pokopališče in 
mrliško vežico na Kopanju. To ve
liko delo je bilo za to neveliko kra
j evno skupnost vel ik f inančni 
zalogaj. Zmogla gaje s pomočjo 
samoprispevka, kije bil izglasovan 
pred petimi leti , in s pomoč jo 
občine. V s i krajani smo uvideli, da 
je zelo potrebno razširiti pokopal
išče, daje treba postaviti vežico pa 
tudi asfaltirati krajevne poti. Zato 
se je velika večina izrekla za sa
moprispevek, brez katerega vsega 
tega ne bi mogli opraviti. Svet K S 
s p redsedn ikom J o ž e t o m Po-

deržajem na čelu je v ta projekt 
vložil zelo veliko truda in ga sku
paj s krajani pripeljal do kraja. Zato 
smo se to nedeljo za vse zahvalili 
Bogu pri sveti maši. Zahvalili pa 
smo se tudi našemu gospodu žup
niku Viktorju Prislovu, ki je prav 
te dni obhajal 30 - letnico svoje 
službe na Kopanju. Zaželeli smo 
mu še veliko trdnega zdravja in 
razumevanja, kakršnega je poka
zal, ko nam je odstopil cerkveno 
zemlj išče za pokopališče, vežico in 
obvozno cesto v brezplačno upo
rabo. 
V kulturnem programu po maši in 
blagoslovu se je predsednik K S 

Račna zahvalil krajanom za nese
bično materialno in moralno pod
poro. Poudaril je, da j ih je to delo 
združevalo in bodrilo, zato upa, da 
bodo podpirali tudi novi svet K S , 
ki so ga izvolili v maju. 
Z obiskom nas je počastil tudi gos
pod župan R u d o l f Rome in v 
svojem nagovoru izrazil veselje z 
besedami: "Kadar pridem v Račno, 
je vedno kaj novega. Da bi bilo tudi 
v prihodnje Še tako!" 
Prijetno popoldne smo preživeli 
tudi po zaslugi našega pevskega 
zbora in naših otrok, ki so nam pris
rčno prepevali pod taktirko gospe 
učiteljice Olge Gruden, k i je duša 
vsega kulturnega dogajanja v naši 
župniji. 
K o smo se po prijetnem kramljan

ju ob pijači in prigrizku razhajali, 
smo si de ja l i : "Še veliko takih 
praznikov!" 

Jože PODERŽAJ, Čušperk 

K R A J E V N A S K U P N O S T G R O S U P L J E -

H O N O R A R N O ZAPOSLI 

TAJNIKA K R A J E V N E S K U P N O S T I . 

P O G O J I : 

- P O Z N A V A N J E A D M I N I S T R A T I V N E G A 

P O S L O V A N J A 

- P O Z N A V A N J E D E L A Z R A Č U N A L N I K O M 

- K O M U N I K A T I V N O S T - S M I S E L Z A D E L O 

Z U U D M I . 

D E L O J E P R I M E R N O Z A M L A J Š E U P -

O K O J E N C A / K O ALI Š T U D E N T A / K O . 

P I S M E N E P O N U D B E P O Š U I T E N A J 

P O Z N E J E D O 2 5 . JULIJA NA NASLOV: 

K S G R O S U P L J E , KOLODVORSKA UL. 5 . 
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P O O P R A V L J E N I H V O L I T V A H V S V E T E K S V O B Č I N I G R O S U P L J E S O L E TI 

Ž E Z A Č E L I D E L O V A T I , K A J T I V R S T A A K T I V N O S T I J I H J E Ž E Č A K A L A , T A K O 

D A Z A O D M O R NI B I L O Č A S A . K E R S O P R E D S E D N I K I , R A Z E N R E D K I H 

I Z J E M , N O V I , V A M B O M O V N A D A U N 1 H Š T E V I L K A H P R E D S T A V I L I " P R V E 

M O Ž E " P O S A M E Z N I H K R A J E V N I H S K U P N O S T I T A K O , D A B O D O S P R E G O 

V O R I L I O S V O J I H N A Č R T I H IN T E Ž A V A H . 

ALOJZ POTOČNIK 
NOVI PREDSEDNIK KS GROSUPLJE 

O tem, s kakšnimi plani je sprejel 
zaupano funkcijo predsednika 

sveta K S , Alojz Potočnik pravi: 
"O planih ob izvolitvi v svet K S 
niti nisem razmišljal, ker nisem 
računal na takšno funkcijo. Če
prav pa sem glede na to, da sem 
Grosupeljčan , že dokaj dobro 
poznal probleme v kraju in tudi 
dejavnosti, ki so se odvijale na 
tem področju. Sprejel sem začeto 
delo prejšnjega predsednika, kjer 
se aktivnosti nadaljujejo pred
vsem na cestnem ali takoimenov-
anem ureditvenem področju. Med 
svoje prvenstvene plane pa post
avljam ureditev ciganskih naselij, 
oz. ciganskega naselja skorajda v 
centru Grosuplja, ki tja nikakor ne 
sodi. Ob njih nastajajo divja odl
agališča - avtoodpadi. Tudi av-
toodpad v Jerovi vasi je naša sk
upna črna točka. Predvsem ob 
zapisanih poročilih, da ne more 
nihče ničesar narediti. V bližnji 
okolici - za vasjo Brezje bi radi 
uredili hipodrom, večnamenski 
prostor, kjer bi se lahko odvijale 
prireditve na prostem, namenili pa 
bi ga tudi mladini in športu z razn
imi atletskimi stezami. Seveda pa 
bo za to potrebno najti sponzor
je, sodeloval pa bi tudi konjeniš
ki klub." 

Ker je Grosupeljčan, pravi Alojz 
Potočnik, pozna splošno problem
atiko, pozna ljudi in bojda tudi oni 
poznajo njega. Zato se bo trudil 
za čimboljše sodelovanje in pov
ezovanje. Že sedaj se dogaja, da 
iščejo ljudje pomoč na K S pri ra
zličnih problemih, ko z določeni
mi reš i tvami niso zadovoljni. 
Predvsem je to na komunalnem in 
cestnem področju. Zato je pre
pričan, ga čaka težko delo prav na 

tem področju - skupaj s krajani in 
strokovnimi službami iskati kom

promise... 
Kaj si postavljaš 
za prvenstveno 
nalogo? 
"Prvenstveno bi 
radi dali kraju 
lepši izgled. Še 
marsikaj bo po
trebno v Grosu-
plju postoriti, če 
hočemo, da bo 
Grosuplje kdaj 

mesto. 
Radi bi poživili tudi tržnico tako, 

da bi v dejavnost pritegnili več 
kmetov in našim krajanom omog
očili uživati bolj zdravo hrano, kar 
bi bilo lahko v obojestransko 
zadovoljstvo. Tudi na področju 
turizma v Grosuplju še na začet
kih nismo, če računam, koliko 
dela nas na tem področju še čaka," 
- razmišlja o svojih nalogah Alojz 
Potočnik. 
O "zapuščini", ki jo je dobil od 
prejšnjega predsednika, pravi, da 
sta z g. Branetom Žitnikom nare
dila uradno primopredajo, da pa 
na srečo še vedno ostaja v pred
sedstvu, tako da bo tudi v bodoče 
aktiven, pomagal s svojim znan
jem in prizadevnostjo. 
"Delali bomo teamsko, tako, da 

smo si delo razdelili po področjih 
stroke. Vsak je zadolžen za tisto 
področje, k i ga najbolj obvlada. 
M i s l i m , da je to najboljši način za 
uspešno delo. 
Alojz Potočnik seje zaupane na
loge lotil z vso resnostjo, zaveda
joč se, da mu bo to delo vzelo ve
liko časa. Toda, če hočemo, da bo 
svet K S deloval v zadovoljstvo 
vseh krajanov, tudi ostali Grosu-
peljčani pri posameznih zadevah 
ne bomo smeli ostati ravnodušni. 
Tako tudi naš novi predsednik 
Alojz Potočnik računa na sodelo
vanje in pomoč. 
S skupnimi močmi bomo uspešne-
jši.. . 

Alenka ADAMIČ 

ALOJZ REBOU 
NOVI PREDSEDNIK KS ŠT. JURIJ 

Krajani K S Št. Jurij smo izvolili 
nov svet, ta pa je funkcijo predsed
nika K S zaupal g. Alojzu Rebolju. 
G. Rebolj pa je in še "deluje" na 
več področjih: poznamo ga kot čla
na PGD št. Jurij, je priljubljen član 
amaterske gledališke skupine Št. 
Jurij in če le utegne, rad priskoči 
na pomoč pri raznih "udarnih" 
akcijah v naši krajevni skupnosti. 
S kakšnimi plani si sprejel zaupa
no funkcijo predsednika KS? 
"Ker je moj predhodnik g. Miha 
Kadunc s svojim delom in an
gažiranostjo postavil visoke cilje, 
bo delo sveta K S in s tem tudi 
moje delo zahtevalo veliko an
gažiranost. Z iztekom krajevnega 
samopri-spevka so določena dela, 

ki so pomembna za funkcioniran
je K S , pod vprašanjem.Zato je 
naša prioritetna naloga, da temel
jito pripravimo in izpeljemo sa
moprispevek, obenem pa krajan
om obljubljamo ob morebitnem 
pozitivnem glasovanju, da bodo 
njihova denarna sredstva naložena 
v vsesplošno korist in zadovoljst
vo. Prva naloga, katero smo si 
zadali ob prevzemu zaupane 
funkcije, je izpeljava tradicional
nega VEČERA N A VASI. Ob tej 
priliki že vabimo, da se ga ljudje 
iz naše občine in okolice udeležijo 
in s krajani K S Št. Jurij praznuje
jo naš praznik Večer na vasi. M i 
kot organizator jim zagotavljamo 
atraktivna imena za vso populaci
jo." 
Kako ocenjuješ zapuščino, ki si jo 
dobil ob izvolitvi? 
"Kot sem omenil, je bil predhod
ni svet K S v svojem mandatu 
delaven tudi pri pridobivanju kra
jevnega zemljišča, kije namenjen 
za športni in šolski kompleks. 
Trenutno je najslabše stanje pri 
objektih, ki so v lasti K S , saj si 
večino družbenega doma v Mal i 
vasi delita Kmetijska zadruga in 
Ljubljanske mlekarne. 
Obenem velja pohvaliti delo pred
hodnikov na infrastrukturnem 
planu, saj je v večini vaseh zagore

la javna razsvetljava, položeno je 
veliko asfalta, glavna pridobitev 
za naš kraj pa je izgradnja mrliške 
vežice. V veliko veselje mladih in 
starih pa je športno igrišče, saj s 
tem hočemo mladino spraviti s 
krvavih cest." 
Kaj si postavljaš za prvenstveno 
nalogo? 
"Za prioritetno malogo si zastav
ljam izpeljati funkcijo predsedni
ka K S Št. Jurij v obojestransko za
dovoljstvo, tako krajanov kot 
mene." 
In če te za konec vprašam, "kje te 
čevelj žuli" - kot predsednika K S , 
seveda? 
"Problemov je dosti, ampak ker 
vem, kaj vse so pripravljeni kra
jani v skupnosti s svojim an
gažiranjem narediti, mislim, da ne 
bo problemov. Naj samo omenim, 
daje bil v K S pozitivno izglaso
van samoprispevek za šolstvo, 
zato prosim občinske može , ki 
prebirajo to priljubljeno glasilo, 
da prisluhnejo in ugodijo našim 
prošnjam, seveda v okviru nji
hovih zmogljivosti." 
Na koncu vsem krajanom želim 
uspešno sodelovanje z novim sve
tom in se j im že vnaprej zahval
jujem za nudeno pomoč in zau
panje. 

Beti BLAGUS 
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KANALIZACIJA NA SPODNJI SLIVNICI 
Konec osemdesetih let, ko je na Sp. Slivnici 
potekel samoprispevek za krajevne ceste, je 
pred vaščane postavilo še vprašanje - kakšen 
projekt za razvoj kraja pa je sedaj na vrsti? 
Med vaščani je bila opravljena anketa z naved
bo bistvenih potreb vasi. V anonimni anketi so 
se odločili za kanalizacijo. Postavljenaje bila 
osnovna usmeritev za delo sveta K S . V letu 
1990 je bil opravljen poiskus razpisa referen
duma za nov samoprispevek. Zataknilo se je 
že pri zboru krajanov, ki naj bi o tem odločil, 
saj seje v poplavi različnih mnenj in razvnetih 
strasti razšel brez usklajenega stališča in 
dokončnega sklepa. Smernice za delo sveta K S 
so ostale nespremenjene. Svet K S seje v svojih 
planih in pogajanjih z ustreznimi občinskimi 
službami prizadeval, da bi projekt kanalizacije 
na Sp. Slivnici zaživel in v letu 1993 tudi uspel 
v občinski razvojni program uvrstiti pridobitev 
idejne in kasneje projektne dokumentacije. 
Zahtevek pri sofinanciranju kanalizacije s stra
ni vaščanov je pogojeval izvedbo referenduma 
za samoprispevek. 
Očitno so časi za samoprispevek mimo in ref
erendum je v letu 1995 samo za dva manjka
joča glasova Z A neslavno propadel. Osnovna 
finančna konstrukcija je predvidevala financir
anje iz strani ministrstva za okolje in prostor, 
občine Grosuplje in uporabnikov v enakih 
deležih. Krajanom bi se v njihovem deležu up
ošteval prispevek priključne takse. Kljub neu
spelemu referendumu je svetu K S pri ustreznih 
občinskih službah uspelo izposlovati posluh za 
nadaljevanje začetega dela. Občina Grosuplje 
je s projektom kanalizacije Sp. Slivnica na raz
pisu soinvesticij Ministrstva za okolje in pros
tor konkurirala in tako pridobila ustrezen delež 
sredstev. Padla je odločitev, da se z gradnjo 
prične v letu 1996, s tem da gradnjo vodi in 
investira občina. Naloga sveta K S Sp. Slivnica 
je bila poleg sodelovanja pri izbiri trase tudi 
pridobiti ustrezna soglasja za prekope zemljišč. 
Zataknilo seje pri tej pomembni nalogi. Smo 
priča nenavadnemu dejstvu; ustrezna sredstva 
so na voljo, ni pa brez soglasij formalnih 
pogojev za izdajo ustreznih dovoljenj. Grad
beno dovoljenje je bilo zaradi tega izdano le 

za eno fazo gradnje ne pa za celotni projekt. 
Prvotno je bilo načrtovano, da bi imela kanali
zacija na Sp. Slivnici lastno čistilno napravo. 
Po opravljeni strokovni reviziji načrta je bilo 
določeno, da se izgradi cca 1500 m dolg pove
zovalni kanal do centralne čistilne naprave. V 
letošnjem letu se je svet K S zopet spopadel z 
nalogo pridobitve soglasij lastnikov zemljišč po 
katerih bi bil opravljen izkop povezovalnega 
kanala. Za člane sveta KS se je zopet pričela 
*mučna* kalvarija prepričevanj in iskanja ko
mpromisov. Slivničani pač nebi bili Slivničani, 
če bi šlo vse kot po maslu. Zopet seje zatakni
lo pri posameznikih. Ker ni vseh soglasij za 
povezovalni kanal, tudi ne bo gradbenega 
dovoljenja in Slivnica je žal tako letos izgubi
la 15.000.000 SIT državnih sredstev./ 
Ob tej zgodbi, ki pa v občini verjetno ni osam
ljena, se smemo vprašati, ali je tako sploh mog
oče delati za javno dobro, ko nek posameznik 
kroji usodo in način življenja večini s tem, ko 
se ni pripravljen pogovarjati, ko zahteva 
ogromne odškodnine in neživljenske pogoje, 
ali pa ko je zaradi postopkov storjenih njemu 
ali njegovim prednikom iz strani takratnih jav
nih služb dočakal svojih pet minut revanšizma. 
Hkrati pa naj se ta posameznik vpraša, za koli
ko je zaradi svojega vztrajnega N E oškodoval 

vas in vaščane Sp. Slivnice? 
Enaka usoda, kot projekt slivniške kanalizacije 
lahko doleti tudi druge razvojne projekte kot 
so telekomunikacije, modernizacije elektri
fikacije, kabelska T V in podobno. Čas je da se 
prouči možnost vzpostavitve infrastrukturnih 
koridorjev. 
Poleg problema s soglasji se v občini srečujemo 
s problemi soinvestiranj projektov s strani kra
janov. Načina pridobivanja sredstev s samo
prispevkom in pobiranjem po hišah sta očitno 
vsaj za večje naselje preživeta. Eden od nači
nov, kako pritj do sredstev so vsekakor že 
uvedene ekbloške takse namenjene izvajanju 
okoljevarstvenih projektov. Mogoče bi se tudi 
razmišljanje in odnos do varovanja okolja spre
menil, če bi se poplava različno zelenih in al
ternativno zelenih strank zavzemala za zasuk 
pri plačevanju ekoloških taks, da bi bile za strn
jena naselja brez kanalizacije in ne obratno kot 
je v veljavi danes. 
Na Sp. Slivnici smo v maju 1996 veeno pričeli 
z gradnjo kanalizacije. Zaradi parih posamezni
kov pa se bo žal gradnja morala po končani 
prvi fazi prekiniti. Bodo že položene cevi še 
dolgo ostale same sebi namen? 

dr. Peter HOSTNIK 
prejšnji predsednik KS 

ŽALNA BOGATEJŠA ZA POLZAPORNKE 
V kraju Žalna pri Grosupljem so 21. junija 
končno dobili še tako potrebne železniške av
tomatizirane polzapornice ssvetlobno-zvočni-
mi signali. Bolj je od junija dalje tako varno 
križišče lokalne ceste Mlačevo - Velika Loka. 
Enotirnica, ki vodi iz Ljubljane do Metlike pa 
ni bila dovolj zavarovana samo-.z Andrejevim 
križem. Preteklost je namreč tudi tukaj risala 
temne lise, saj se je zgodilo veliko nesreč. 
Po besedah Rudolfa Rometa so bile tudi tri 
smrtne žrtve. Prav krajani Žalne pa so zaslužni 
za izvedbo projekta, saj so sami vztrajno delali 
na tem, da so se stvari okoli urejanja križišča 
preselile iz papirjev tudi v prakso. Načrti so se 

začeli uresničevati že leta 1993, ko seje obči
na začela dogovarjati z Iskro Sistemi 
Pogodbo, ki pa je tehtala 23 milijonov tolar 
jev, so vzeli "na svoj križ" kar vsi trije, Sloven 

Malce nam je spet ponagajal ta nepridiprav, ki mu pravimo TISKARSKI ŠKRAT. Zato ponovno 
objavljamo 

cenik storitev za stroje, kupljene s sofinanciranjem občine, je bil na občnem zboru sprejet v 
sledeči obliki: 

C E N A člani nečlani 
1. Hidravlično prijemalo za bale 
Lastnik: Janez Novak, Mala vas 12 Dobrepolje 278,00 SIT 500,00 SIT 
2. Pnevmatski sadilec za koruzo 
Lastnik: Janez Grum, Leskovec 6 830,00 SIT 3.200,00 SIT 
3. Traktorska škropilnica 
Lastnik: Peter Zadel, Radohova vas 16 60,00 SIT 340,00 SIT 
4. Sejalnica za trave 
Lastnik: Anton Perme, Sp. Blato 1A 0 SIT 2.600,00 SIT 

V juliju bo kupljen še obiralec koruznih storžev in bo na razpolago pri Antonu Kastelcu, Cesta 8 

Foto: A. P. 
ske železnice, Iskra Sistemi in občina Grosupl
je leta 1994. Gre pa za največji projekt v KS 
Žalna, občina pa je prevzela največje finančni' 
breme. Sredstva v obliki opreme pa je dalu 
podjetje Slovenske železnice. 
Ob otvoritvi je župan Rudolf Rome poudaril, 
da je izvedba projekta tudi zgledno sodelo
vanje občine s krajevno skupnostjo, Slovenski
mi železnicami in podjetjem Iskra Sistemi, ki 
je s podizvajalcem Obrtno zadrugo Magro iz 
Grosupljega projekt tudi pripravilo. Otvoritve
na slovesnost je bila tudi ena od prireditev, ki 
so potekale v okviru občinskega praznika. 

Andreja PODLOGA R 
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VLAGANJE V ZNANJE KOT PRIORITETNA NALOGA GOSPODARSTVA 
ŠTUDIJ V SLOVENIJI IN V Z D A 
Za Slovenijo je zelo pomembno, 
tako menijo tudi številni slovenski 
gospodarstveniki in državniki v 
Z D A , da poveča število prostih 
mest na fakultetah, da spodbudi 
zanimanje za študij, ne pa da ga 
omejuje s pretiranim omejevanjem 
vpisov, da poveča število izmen
jav naših študentov s tujino (ta 
številka je zdaj zanemarljivo ma
jhna), da izboljša kvaliteto študi
ja, predvsem z izmenjavo profesor
jev na mednarodni ravni, do takrat 

poslovnega in siceršnjega sveta, še 
posebej pa je študij v Z D A kva
liteten zaradi načina predavanj. 
Način podajanja snovi je na amer
iških univerzah približno takšen: 
Profesor da študentom iztočnico, 
jih spodbudi k razmišljanju, nakar 
se zgodi, da mu študentje sami 
enostavno vzamejo besedo, sproži 
se verižna reakcija dviga rok, ide
je padajo kot po tekočem traku, 
študentje so kot rečeno iz najra
zličnejših d*žav različnih ras in 
barve kože, vsak poda izkušnjo iz 

Študentje ekonomije na obisku v 
Jamesu Oberstaeju 
pa je bistvenega pomena, da gre
do mnogi študentje študirat ven, v 
tujino, še posebej je dobrodošel 
študij v Z D A . Zakaj? 
To smo lahko občutili na lastni koži 
sami, ko smo v Bostonu obiskali 
Babson College in harvardsko 
univerzo ter v Clevelandu Cleve-
land State Universitv. Imeli smo 
priložnost biti prisotni na nekaj 
predavanjih na Babson College, ki 
je po mnenju nekaterih profesor
jev, tudi slovenskih, eden najbol
jših collegov za podjetništvo na 
svetu. Tja, kot tudi na številne 
druge ameriške univerze, prihaja
jo študirat ljudje z vsega sveta. 
Tako v eni predavalnici s približno 
60 študenti, lahko najdemo 20 ali 
30 ali morda 50 različnih kultur, 
in to na nekaj deset kvadratnih 
metrov površine, vsak dan, vsak 
mesec, več let. Samo mislimo si 
lahko, koliko časa in denarja bi 
potrošil nekdo, ki bi želel obiskati 
vse države, iz katerih študentje pri
hajajo, spoznati ljudi, njihovo kul
turo in navezati ter obdržati stike z 
njimi. Toliko znanja, različnih iz
kušenj na enem samem kraju 
pomeni svet v malem. V pre
davalnici se med predavanjem 
začnejo kazati in prepletati raz
novrstni problemi s področja 

ameriškem kongresu pri g. 

svoje države. Nekatere ideje, ki 
niso izvedljive v neki državi, bodo 
mogoče v drugi. Poleg vsega tega 
pa je vzdušje na predavanjih 
sproščeno in tako lahko zelo ust
varjalno. Ob tem smo spoznali, 
kako zaprti in zaverovani vase smo 
še vedno na slovenskih fakultetah. 
Ironično se zdi, daje vsem ekono
mistom in profesorjem jasno, da bo 
slovensko gospodarstvo preživelo 
in uspelo samo, če bo izvozno us
merjeno, ne zavedajo pa se vsi 
dovolj, da študentje veliko bolj kot 
spoznavanje domačega trga potre
bujemo spoznavanje tujih trgov in 
ljudi, s katerimi bomo v prihodnje 
sodelovali. 
V Sloveniji so mnoga podjetja 
predvsem po izgubi jugoslovan
skega trga trdo občutila, kako zelo 
težko je navezati prve kontakte in 
skleniti prvi posel z nekom iz 
tujine, ki te ne pozna. Ob tem si ne 
bi smeli delati utvar, morali bi biti 
realisti in vložiti več truda in sred
stev v povezovanje s tujino pred
vsem na študijski ravni. V s i se 
strinjamo o pravilni usmeritvi, ko 
vstopamo v Evropsko unijo, ven
dar s kom bomo tam poslovali, če 
ljudi in njihovega načina življenja 
in razmišljanja ne bomo poznali? 
M i se bomo morali prilagajati po

trebam tujih trgov, ker smo majh
ni, nihče se ne bo prilagajal nam, 
to je neizprosno dejstvo, časar se 
pri nas kar nočemo zavedati. 
Dobro pripravljene študijske ek
skurzije v tujino so še kako po
trebne in pomembne za razširitev 
obzorja študijskega in poslovnega 
sveta. Kako naj se sicer študentje 
odločajo o študiju v tujini, če ne 
vedo, kaj lahko od njega pričakuje
jo, kako naj poslovneži kar naen
krat začnejo poslovati s tujino, če 
ne poznajo navad in razmišljanja 
ljudi, ki tam živijo, če niso imeli 
priložnosti navezati stikov in nav
dušiti za sodelovanje s Slovenijo 
ali z eno besedo, če se ne znajo 
odpreti drugim? Vendar je pri nas 
na žalost še vedno tako, da le mal
okoga to resnično skrbi in smo na

jvečkrat študentje tisti, k i dajo 
pobudo in se sami angažirajo za 
tovrstne ekskurzije, kot je to bilo 
tudi v našem primeru. 
ZAHVALA SPONZORJEM 
Pri našem projektu smo se obrnili 
na podjetja in institucije s prošnjo 
za finančno in siceršnjo pomoč. 
Vsem sponzorjem in donatorjem, 
ki so nam finančno ali kako dru
gače pomagali pri izpeljavi naše
ga projekta, se najlepše zahval
jujemo, posebej pa bi se rad zah
valil donatorjem in sponzorjem s 
področja Grosuplja, to so OB
ČINA G R O S U P L J E , E L E K 
TROTEHNIČNO PODJETJE 
G R O S U P L J E , A B C TABOR, 
KOVINASTROJ, VVINTERH-
ALTER in M O T E L GROSUP
L J E . Robert DROB NIČ 

TIOOVINA. OOSTIMTVĐ 1» ruUZU«. p. . AdMinltoB H . 
t j . H um m. «MJ i . t— mir. 

VROČI DNEVI SO SE PRED 

NAMI, Ml PA SMO POSKRBELI, 

DA ŠE LAHKO PO UGODNIH 

CENAH DOPOLNITE SVOJO 

GARDEROBO ... 

P 0 S E Z O N S K O 
Z N I Ž A N J E 

OD 15.7.1996-27.7.1996 
OBUTVE IN TORBIC 

od 22.7.1996-3.8.1996 
TEKSTILNIH IZDELKOV 

v a b i j o v a s t r g o v i n e : 

P A P I R N I C A I * O B U T E V v Grosuplju 

P E T E K S T I L v Šentvidu pri Stični 

P E I H A M U F ^ K T U R ^ v Ivančni gorici 

fHOBv* G R O S U P L J E 
(začasno v prostorih GPG,Grosupije, 
Taborska 13) 

E L I T A na Škofljici 

C E N T E R O S K R B E v Vidmu Dobrepolje 

POLEG UGODNIH CEN VAM NUDIMO TUDI 
UGODNE PLAČILNE POGOJE! 
ZA VAS - ZA VAŠE LEPŠE POLETJE 

V A Š I A B O R 
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SKAVTSKE OBUUBE 
Skavti združujejo mlade, ki so ver
ni in radi preživljajo svoj prosti čas 
v naravi. Pred 90 leti je bil ustano
vitelj skavtov Baden-Povvell. Raz
širjeni so po celem svetu, tudi pri 
nas so bil i znani že pred drugo 
svetovno vojno, potem pa o njih 
ni bilo dosti slišati. V zadnjem času 
predvsem po osamosvojitvi Slov
enije, pa so se ponovno razširili 
med mlade. Osnovna enota je steg, 
ki združuje več vodov. Naš steg se 
imenuje T O P O L I , vodi pa imajo 
imena po živalih: P U M E , O R L I , 
K O A L E , P I T O N K E , B O B R I , pe-
kleta imajo svoje vode, fantje pa 
svoje. 
Vse leto smo se pripravljali na 
sprejem med skavte. Hodili smo v 
naravo, se učili orientirati v naravi, 
kuriti ognje, delati vozle, skavtske 
znake, morsejevo abecedo. Izdajali 
smo svoj časopis Skavt naj bo. 
Zadnji teden, preden smo bili spre

jeti v skavtsko organizacijo, smo 
se aktivno pripravljali tri dni: v 
četrtek, petek in soboto. 
V četrtek smo se pogovorili, kaj 
bomo delali naslednje dni. V petek 
smo se zbrali pred učilnico, s se
boj smo imeli kolesa in spalne 
vreče. Šli smo v Malo Staro vas, 
kjer smo opravili spoved. M e d 
spovedjo smo "imeli puščavo". V s i 
smo morali biti tiho in razmišljati 
o svojih grehih, ki te motijo na poti 
k viteštvu, kajti skavti so plemeni
ti viteški red. 
V soboto smo morali po skupinah 
opraviti določene naloge. Naša 
skupina je morala pri zdravstven
em domu poiskati listek, ki nas je 
usmeril do teniškega igrišča, od 
tam pa nas je novi listek vodil nazaj 
do stare cerkve. V cerkev smo vs
topali z enominutnim razmikom in 
povedati smo morali geslo stra
žarju pri vratih. Ko smo se vsi zbra-

VESELA ODPRAVA NA DEBELI RTIČ 
Letos se je na pobudo Zavoda za 
zdravstveno zavarovanje občina Gro
suplje po nekaj letih zopet odločila 
za izvedbo projekta "Letovanja šol
skih otrok na Debelem Rtiču pri A n 
karanu". 
Izvedbo načrta je usmeril ZZZ, ki je 
nakazal del sredstev za letovanje. Na 
otroka pride kar 39.600 SIT stroškov 
za desetdnevno bivanje na Debelem 
Rtiču, ZZZ pa je pokrilo 1800 SIT na 
enega. V projekt so se vkjučile vse 
tri občine, Grosuplje, Ivančna gorica 
in Dobrepolje. Za izvedbo projekta 
so se občine odločile letos prvič poo
blastiti območno organizacijo Rdeče
ga križa Grosuplje, pod vodstvom 
Marije Jesih. Finančni delež so 
prispevale še vse tri občine, odziva 
sponzorjev pa ni bilo. 
Izvedbo je natančno pretehtala Mar
ija Jesih s pedagoško vodjo Martino 
Buič, ki je pod svoje okrilje vzela še 

štirinajst vzgojiteljev iz vseh treh 
občin. 
Na Debeli Rtič seje prijavilo skoraj 
še enkrat toliko otrok, za kolikor je 
bilo prostih mest, zato so imeli pred
nost otroci s zdravstvenimi in social
nimi težavami, katere pa je izbrala 
posebna komisija v Zdravstvenem 
domu Grosuplje. 
V sredo lO.junija seje tako odpravi
lo kar 174 otrok s štirimi avtobusi na 
okrevalne in zabavne počitnice. Da 
pa bodo počitnice nekoliko drugačne, 
predvsem v znamenju rekreacije, do
bre volje in zabave je kljub kislosti 
vremenske karte bilo čutiti že med 
otroki, ki so se veselo krcali na avto
bus. Na RK pa so še pred odhodom 
mislili tudi na dež, saj so nakupili tudi 
veliko igral, simboličnih nagrad za 
razne igre..., tako da bodo otroci vs
eskozi "zaposleni" le z igro in sovrst
niki.' Andreja PODLOGAR 

l i v cerkvi, smo se pogovarjali o 
viteštvu. Na listku smo morali im
eti napisano, kaj nas moti na poti k 
vi teš tvu in te listke smo nato 
sežgali. Vsak posebej je pristopil 
k oltarju inje bil z dotikom meča 
na obe rami in glavo posvečen v 
viteza - skavta. 
V nedelju smo pri skavtski maši 
podali zaobljubo: PRI S V O J I 
ČASTI O B L J U B L J A M , D A B O M 

Z BOŽJO POMOČJO V E S T N O 
SLUŽILA B O G U IN D O M O V I 
N I , P O M A G A L A S V O J E M U 
BLIŽNJEMU IN I Z P O L N J E V A 
L A S K A V T S K E Z A K O N E . Po 
obljubah smo imeli zabavo. Ponos
ni smo bi l i , da smo dobili prave 
skavtske rutke in da smo iz pri
pravnikov postali pravi viteški 
skavti. 
Vesna VINTAR, skavtinja Urška 

Vemo, kaj smo obljubili.. 

TURISTIČNA AGENCIJA GULIVER 
tel/fax.: 386 61 762 578 

P O Č I T N I C E 9 6 
Slovenija (Primorje, kmečki turizmi, 

zdravilišča). Hrvaška, Italija, 
Malta (že od 569 DEM dalje!), Španija, Grči

ja, Tunizija in Turčija! 
Zelo ugodni plačilni pogoji (6 obrokov) 

Portugalska (samo 599 DEM) in 
otok Samos - Grčija. 

ENODNEVNI POČITNIŠKI IZLETI: 
S katamaranom v Benetke vsak petek, 

soboto in nedeljo. Zabaviščni parki: Garda-
land (vsako soboto) in Mirabilandia! 

iODNE LETALSKE VOZOVNICE TER 
SKUPINSKI IZLETI! 

Informacije in reze 
Turistična 

Kolodvorska 3, 
lovni čas: 

1 7 . 0 0 , 

Po 

PREMEMBA: Tabors 
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M a j s k i p i k n i k 
V sončno jutro 25.5.1996 se je 
marsikdo od nas prebudil z velikim 
pričakovanjem. Otroci, ki se sicer 
udeležijo različnih dejavnosti Cen
tra za socialno delo in prostovol
jcev ter otroci gledališke skupine 
iz Višnje Gore so tega dne načr
tovali piknik v Drašči vasi, od kod
er prihaja prostovoljec Robert. 
Piknik smo *'zakuhali" prostovolj
ci s Centra za socialno delo Grosu
plje in njihovi delavki Jožica Mat-
jašič in Ema Klančišar. Veselila nas 
je dobra volja prav vseh, ki smo se 
odpravljali proti Mal im Lesam... 
Tam je bil začetek spusta s kajaki, 
kar nam je omogočil B E M E X d.o.o. 
s svojim "spon-zorstvom!" Naši 
dobro-voljneži, starejši od 14 let, 
so kmalu po prihodu v Male Lese 
izgledali kot prvovrstni tujci iz ve
solja, pardon, kot prvovrstni K A 
JAKAŠI. Matjaž Baltič nas je s 
svojima pomočnikoma Boštjanom 
in Alešem prepričeval, daje spust 
za vse pravi mačji kašelj... Najbolj 
pogumni so se tam vkrcali v kajake, 
ostali pa smo j ih šli čakat v Ma-
rinčo vas. Tam je bila mirnejša 
voda in kraj za vkrcanje za vse 
tiste, ki so se bili pripravljeni pre-
vidneje srečati s tem športom, zlasti 
za vse mlajše od 14 let. Malo nas 
je vseeno skrbelo, kako bo, kajti 
nihče še nikoli doslej ni vozil s 
kajakom. Ugotovili smo, daje bil 
strah odveč, ko so do nas prispeli 
prvi "kajakaši". Na prispele pri
jatelje smo bili zelo ponosni. Nič 
manj ponosni pa nismo bi l i na 
drugo skupino junakov, k i je 
zaveslala s kajaki v mirnejši vodi. 
Čas nas je priganjal dalje. Toliko 
razburjenja nas je še č a k a l o ! 
Poiskati smo morali skriti kotiček 
za naš piknik pri našem prostovol
jcu Robertu v Drašči vasi. Robi se 
je skupaj s svojo gostoljubno 
družino ves teden pripravljal na naš 
prihod ob Krki so nns čakali po 
leg ostalega tudi miza za namizni 
tenis in dva čolna. Slednje je bilo 
usodno za Robija - večji del dneva 
je preživel na vodi, kjer je vozaril 
vrle mladenke ali mladeniče, žel
jne romantike na K r k i . Pričakala 
pa nas je tudi mizica s sladoledom, 
ki nam je še dodatno posladkal dan. 
Priprave hrane seje lotil Primož, 
ki je nalogo kljub razbolelemu 
zobu izvrstno opravil ob pomoči 
"okrepitve": Kristine, Boštjana, 
Vesne, Bor isa , . . . in še ostalih 

"sodelujočih". Dušan nam je pok
lonil kokice, ki so tešile prvo lako
to pred obilnim obrokom, postale 
pa so tudi del naše zabave. Krka 
nas je vabila k čolnarjenju in še 
marsičemu, mi pa smo se zabavali 
z žogo, tenisom, klepetom in še 
čim. Nekoliko kasneje so se nam 
pridružili še otroci iz gledališke 
skupine iz Šmihela, ki so nas raz
veselili s simpatično predstavo, 
nato pa so se nam pridružili pri 

Če imate še majhne otroke ali če 
ste v duši še vedno mladi, potem 
se odpravite v deželo Kekca, Pe-
hte, Bedanca, Mojce, Tinkare, 
Rožleta. Menda ne bodo jezni, če 
vam izdamo, kako jih najdete: v 
Kranjski Gori poiščite cesto na Vr
šič, se peljete po njej tri leve ovinke 
in tri desne, oči imate zaprte 
(PAZITE, D A N E B O N E S R E 
ČE!), potem pa po občutku zavi
jete v levo, še malo makadama in 
že ste tam. 
25. maja so se otroci iz vrtca 
Tinkara skupaj s starši in vzgojitel
jicama Ivo in Metko odpravili na 
izlet h Kekcu. Vso organizacijo sta 
prevzeli vzgojiteljici in se jima za 
to lepo zahvaljujemo. 
Avtobus nas je pripeljal do Poren-
tovega doma v Kranjski gori, tam 
pa so se otroci posedli v terenski 
vozili in hajd h Kekcu. Že po poti 
so izvedeli, da se Bedanc umiva le 
enkrat na leto in takrat je reka Piš-
nica zelo umazana. Da ne bi kas
neje izdali poti, smo morali vsi 
zamižati, koje šofer zavil levo (ali 
pa desno?) s ceste na gozdno pot. 
Do Kekčeve koče se pride le peš. 
Zelo je gostoljuben. Rad odgovarja 
na vprašanja, pa tudi Pehto pova-

nadaljevanju piknika. 
Tatjana, Jana, Melita in Nina so 
pripravile športna in zabavna tek
movanja. Popacani od jogurta in 
siti jabolk iz prvih iger smo tek
movali še v igri z baloni, skakanju 
v vrečah in teku 
Pozno popoldne smo morali po
misliti na odhod iz romantičnega 
kotička ob K r k i . Pospravili smo 
in se dogovorili, da se kmalu v i 
dimo... in tako se je še vedno ve
selo zaključil naš skupni dan. Na 
poti domov smo "predelovali" 
načrte o novih "skupnih avan
turah", ki so pod vtisom doživetij 

bi, da kaj pove o zeliščih, le Bed
anca ne mara preveč, ker pobija 
živali. Vsem da tudi malico: črn 
kruh in kislo mleko (Kekčevo) ali 
navadno. "Tako dobrega mleka še 
nismo pi l i , " so rekli otroci in žele
li še en lonček. 

Resničnost se je stopnjevala z 
domišljijo in Kekec je moral odgo
varjati na otroška vprašanja, ki so 
se nanašala na življenje Kekca iz 
knjige Josipa Vandota ali na čisto 
vsakdanje sodobne probleme. 
Nekajkrat je zazvenela tudi KekČe-

vse vključevale tudi K A J A K E in 
Krko. 
Ob koncu bi dodale le to: žal se 
tudi vse naše dejavnosti vrtijo 
okoli denarja, kar moramo upošte
vati ob vsem veselju do druženja 
z otroki in mladimi in dobri volji, 
ki jo prispevamo kot prostovolj
ci . Zato vabimo k sodelovanju vse 
morebitne sponzorje in seveda 
tudi nove prostovoljce. 
Zahvaljujemo pa se vsem, ki ste 
nam omogočili lepe trenutke ob 
K r k i . 

Prostovoljki Tatjana STROJAN 
in Melita GARVAS 

va pesem in samo mislim si lahko, 
koliko lepega se je dogajalo v sr
cih otrok, ko so se srečali s pril
jubljenim junakom, kajti tudi nam, 
odraslim, je bilo lepo. 
Hvala lepa vsem, ki imajo posluh 
za majhne otroške želje in so si 
omislili to deželo sanj, ki ne stane 
veliko in še enkrat hvala vzgojitel
jicama Ivi Kocjan in Metki Kadunc 
za prijetno druženje. 
V imenu staršev otrok iz V V Z 
Tinkara soba Vetrnica 

Marija BUČAR 

Foto: Metka Kadunc- Srečno, Kekec! 

I Z Š L A J E K N J I G A 
N E K A J 0 VOJNI ŠKODI IN PRAVICAH 

H 

Sredi maja je izšla knjiga prof. Ivice Žnidaršič z 
naslovom "Nekaj o vojni škodi in pravicah -
zgodovinska, pravna in humanitarna dejstva". 

Knjigo lahko naročite po ceni 950 SIT pri Me
dobčinskem društvu civilnih invalidov vojne 
Ljubljana, Na jami 1, tel. 061/553 584 ali 061/ 
445 087 

Društvo daje informacije in nudi strokovno po
moč pri uveljavljanju statusa vojnega invalida 
- civilnega invalida vojne. Invalidi, če menite, 
da je vaša invalidnost posledica vojnih dogod
kov ali p o š k o d b z v o j a š k i m materialom, 
pokličite v pisarno društva. 

M D civilnih invalidov 
vojne Ljubljana 
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Skrivnostni obraz najvišjega občinskega hriba Limberk 
Kot smo že poročali, so v Račni pred kratkim 
ustanovili svoje turistično društvo z imenom 
Kopanj. Meglice dvoma so se vsaj pri ustano
viteljih - teh je bilo kar nekaj - dokaj hitro raz
kadile in negotovi prvi koraki so se že po do
brem mesecu smelo podali na pota, po katerih 

Pohod na Limberk z arheologom, 14.4.1996 
naj bi začeli hoditi še drugi prebivalci naše za
nimive male domovine. Poleg izobraževalnega 
tečaja enkrat na teden, ko po en strokovnjak 
udeležencem razloži posebnosti Radenskega 
polja, ki sodijo v njegovo stroko, je društvo 
povabilo na ogled "v živo" tudi znanega ar
heologa dr. Ladislava Ciglenečkega, ki se je 
ukvarjal tudi z arheološkimi znamenitostmi 
naših krajev, posebej najvišjega hriba v naši 
občini Limberka. Dr. Ciglenečki je sicer 
sodelavec Inštituta za arheologijo Znanstve
noraziskovalnega centra pri Slovenski akadem
iji znanosti in umetnosti. Z veseljem in malo 
radovedno se je odzval vabilu, saj povabila 
take sorte le niso čisto vsakdanja zadeva. No, 
vsakdanja pa ni bila tudi publika, ki ga je 
pričakala na dogovorjenem zbirnem mestu: ok
rog sto pohodnikov vseh starosti - od takega, 
ki si je Limberk ogledal iz nahrbtnika po
žrtvovalnih staršev, do že častitljivih belolas-
ih ali že malo plešastih glav. Med domačimi 
ljudmi je bilo tudi nekaj njihovih prijateljev in 
sorodnikov od drugod, vabilu pa seje odzval 
tudi novi predsednik občinske turistične zveze. 
Dan (14.4.), nedelja popoldne, je bi l kot 
naročen - pomladno svež, jasen in sončen, kot 
nalašč za družinski ali prijateljski izlet. Tisti z 
vsaj malo kondicije so brez posebne muje 
premagovali strmino vzpona iz Račne in skozi 
Globoko dolino nad Predolami do sedla pod 
Ložovkami in nato do vrha Limberka. Nekat
erim pa je bilo seveda malo bolj vroče in znojne 
kaplje na čelu so izdajale, da noge bolj upora
bljajo za pritiskanje avtomobilskih pedalov kot 
pa za hojo, pa vendar - pogumno so si brisali 
pot in si na vrhu pošteno oddahnili ob prelepem 
razgledu, pločevinki hladnega piva, ledenega 
čaja, soka ali tega, kar so si sami prinesli s se
boj. Požrtvovalni moški del članstva je nam
reč poskrbel tudi za telesne potrebe izletnikov 
in prav na vrh dostavil velike zaloge osvežujoče 

pijače. Da so ljudem zelo ustregli, seje poka
zalo ob dveh vrečah za odpadke, ki sta se kar 
precej zredili do cilja na Čušperku. 
Veliko osvajalcev Limberka je skale navrhu 
že poznalo, tudi najstarejšim pa je bilo novo 
pripovedovanje in kazanje gospoda Cigle

nečkega. "Tale kup ru-ševin 
(seveda pokritih z zemljo in 
rastjem - op.p.) je cerkev sv. 
Ruperta iz približno desete
ga stoletja. Tule je taborsko 
ob-zidje, ki je varovalo lju
di pred napadalci. Vendar to 
ni tisto, kar smo prišli gle
dat. Nižje doli je bila še ena 
cerkev, veliko starejša." 
In odpeljal je bolj ali manj 
vprašujoče gledajoče ljudi 
po sončnem zahodnemu 
pobočju. "Tu je bolj za-
vetrno. Čutite to? Cerkev je 

lahko stala na prepihu, ljudje pa so potrebov
ali bolj miren prostor za svoje hiše. Tu ok
rog so stale zagotovo že 1000 let pred Kris
tusom. Največ dokazov pa je za naseljenost 
od 3. stoletja našega štetja naprej. Kakšne 
hiše natančno so tu bile, ne vemo, gotovo so 
bile lesene. Edina zidana stavba med njimi 
je bila cerkev. Tule je stala - obrisi so še jas
no vidni. Lega: apsida z oltarjem na vzhodni 
strani, kakor je bilo takrat navada. Tu je jas
en dokaz, daje bilo pri nas krščanstvo zago
tovo že v 3. stoletju, še pred prihodom Slov
encev. Limberk je pomembna arheološka za

puščina, podrobno še neraziska 
na, le ugotovljena in uvrščena med pomemb
nejše tovrstne najdbe v Sloveniji. Najbližja 
večja od te in raziskana, pa enako narejena, 
je na Korinjskem hribu. Ta se z Limberka 
lepo vidi . Takratni prebivalci so za seboj 
pustili zelo veliko črepinj. Skoraj v vsaki kr
tini j ih boste našli. . ." - In izkazalo seje, da 
bo to kar držalo, le da navaden zemljan v 
črnem, kamenčku podobnem koščku na prvi 
pogled ni videl nič. Izkušenemu očesu strok
ovnjaka pa ni nobena malenkost ušla. To je 
bilo pravo doživetje posebej za šolarje, saj 
take šole v naravi doslej še niso imeli. In star
šem je bilo veliko do tega, da otroci čim več 
vidijo in izvejo. Hvaležni so bili arheologu, 
ki so ga tudi sami prvič videli od blizu, pa 
tudi organizatorjem tega ogleda. Kaj takega 
bi morali večkrat pripraviti, so menili. Prav 
tega nam manjka - poučno, a sproščujoče za 
duha in telo. 
Veselju nad lepim dnevom in posebnim 
doživetjem so si še posebno moški, med ka
terimi je bilo veliko pevcev, dali duška po 
končanem ogledu že na vrhu Limberka - ve
selemu, ubranemu petju kar ni hotelo biti kon
ca. Pri Martinovčevi apnenci v Čušperku -
ob prihodu na piano - pa so prepevali še do 
sedmih zvečer. Preostanek že precej okrnjene 
skupine je nato -^da bi bilo še slovo nekaj 
posebnega - traktor odpeljal na izhodiščno 
mesto v Račni. Naj živi veseli domači tur
izem! 

Ivanka ŠIRCELJ - ŽNIDARŠIČ 

JOŽETA ADAMIČA SPREMLJA MISIJONSKI KRIZ 
Naš rojak med Malgaši 

1. julija se je po enomesečnem obisku v do
movini svojih staršev, na misionsko pot vrnil 
naš rojak JOŽE ADAMIČ, katerega oče je bil 
doma s Spodnjega Blata, mama pa iz Velikega 
Mlačevega. 
Jože, ki seje rodil in nekaj let študiral v Argen
tini, se je v duhovništvu odločil za red Lazaris-
tov, vendar ga je neka notranja moč vodila v 
neznani svet. Njegova mladostna želja in cilji 
so bili : Misioni. In ta njegov cilj je že skoraj 
deset let: Madagaskar. 
Okusil je revščino nerazvitega sveta, lakoto, 
bedo, smrt... ko otroci umirajo - bolni, podhran-
jeni... Ko je na njegovi postelji umrl deček, ki 
morda nikoli v življenju ni okusil koščka kru
ha, bolan, ker nerazviti svet nima zdravil.... Ko 
je tudi sam nevarno zbolel za malarijo... 
In vsej bedi navkljub ti Malgaš na vprašanje, 
kako mu gre, odgovori - "dobro".... i 
Kljub vsemu pa Jože pravi, da tega življenja 
ne bi zamenjal več ne za rodno Argentino in ne 
za prelepo njegovo Slovenijo. 
"Celo življenje je ena sama velika avantura. Ko 
se zaljubiš vanj, se zaljubiš za vedno. To je delo 

za ljudi, ki te potrebujejo."... 
S temi besedami seje Jože ADAMIČ vrnil na 
svoj Madagaskar. Jožeta spremlja misionski 
križ, nas pa naj spremlja misel na ljudi, ki umira
jo zato, ker nimajo osnovnih pogojev za živl
jenje. 
Morda nam bo kdaj laže premagovati tudi 
drobne težave... A ADAMIČ 

Joie Adamič in njegov misijonarski krit 
Včasih je telak, toda - iiveti za ljudi in ne 
misliti nase... 
Tega ne zmore vsak. 
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COLLEGE za kvaliteto življenja 
Evropska zveza je leto 1996 raz
glasila za leto vseživljenskega učen
ja. Zato so po evropskih državah 
razne prireditve, katerih cilj je doka
zati, da se več milijonov odraslih 
uči in da živijo v "družbi, kjer se 
uči", v skupnosti (soseski, vasi, 
mestu ali krajevni skupnosti) ali 
organizaciji, kjer se uči. 
Na pobudo Andragoškega centra 
bomo v Sloveniji priredili Teden 
vseživljenjskega učenja. V času od 
30. septembra do 5. oktobra 1996 
bodo potekala na nacionalni in kra
jevni ravni vrsta dejavnosti, katerih 
namen je predstaviti strategijo 
vseživljenjskosti učenja. K sodelo
vanju smo povabljeni tudi mi, 
sodelavci Collega za kvaliteto živl
jenja, ker s svojimi akcijami od 
ustanovitve 1991 uveljavljamo 
strategijo učenja odraslih. Ker men

imo, da mi nismo edini uresničeval-
ci izobraževanja odraslih v občini 
Grosuplje, zato dajemo pobudo za 
skupno akcijo. 
Menimo, daje lahko.Teden vse-živ-
ljenjskega učenja občinski (krajev
ni, mestni) praznik vseh, ki v učen
ju, namenjenem vsem ljudem, vse 
življenje, v najrazličnejših (ne) for
malnih oblikah, prepoznavajo eno 
najvišjih bivanjskih vrednot. Takrat 
bi lahko opredelili potrebo po novi 
občinski infrastrukturi za učenje in 
pridobivanje vseh vrst znanja, spret
nosti in navad. Potrebo bi oprede
lili na spoznanju, da ni mogoče dati 
znanja, izobrazbe, spretnosti, na
vad, poklica, kvalifikacije človeku 
enkrat za vse življenje in samo v 
šolski učilnici. In da so vsa spričev
ala le papir, ki potrjuje, kakšno je 
bilo znanje v času, ko smo ga izka

zovali na izpitu. V prihodnosti se 
bo treba preusmeriti na nov sistem 
in imeti knjižico za tekoče vpiso
vanje pridobljenega znanja, iz
kušenj in spretnosti. • 
Pomembno je, da v Tednu vseživ
ljenjskega učenja spodbudimo 
strokovno in politično organizira
nost za pospeševanje razvoja strate
gije vseživljenjskosti učenja v naši 
občini. Nujno je, da v svojih gla
vah naredimo prostor za izo
braževalne možnosti zunaj šolskega 
izobraževanja. 
Teden bi lahko izkoristili za pred
stavitev najrazličnejših učnih 
možnosti. Dali bi priložnosti za 
srečanje izvajalcev in udeležencev 
učenja odraslih, politikov, teoretik
ov in praktikov s tega področja, 
delodajalcev, zaposlenih, brez
poselnih, zastopnikov lokalnega 

časopisa in radia idr. z namenom, 
da bi vsi skupaj sodelovali pri ob
veščanju, usmerjanju in svetovan
ju, oblikovanju novih pobud in tudi 
proslavljanju učenja odraslih. 
Teden učenja naj občutijo vsi! 
zavedamo se, da letos ne bomo 
mogli narediti vsega, kar bi si žele
l i . Nekaj zaradi tega, ker je vsak 
začetek težak, nekaj pa tudi zaradi 
pomanjkanja finančnih sredstev za 
izpeljavo zahtevnejšega programa. 
Tudi časa za pripravo ni veliko. Kdo 
bi bil nosilec naloge in organizator 
prireditve, še ni dogovorjeno. K l 
jub vsem tem neznankam smo 
sodelavci Collegea prepričani, da z 
iznajdljivimi in ustvarjalnimi ne bo 
težko predstaviti zamis l i o 
vseživljenjskosti učenja v našem 
okolju. Zato kot iniciatorji predla
gamo, 
da se imenuje pripravljalni odbor za 
prireditev "Teden vseživl jenj
skega učenja" 

Zinka HUZJAN in sodelavci 
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JANEZ LESJAK - ČLOVEK RAZUMA IN KOMPROMISOV 
avlja na prvo mesto. 
Po vojni so ga delovne dolžnosti 
vodile v Novo mesto, od tam v 
Grosuplje in nato v Ljubljano. 
Opravljal je vrsto zahtevnih nalog, 
saj so bila petdeseta leta naporna 
in težka. In vendar se jih še danes 
rad spominja. Predvsem zaradi lju
di. Zaradi toplih medčloveških 

no. Potem je bil slaba štiri leta 
tajnik Turistične zveze v Ljubljani, 
spet se vrne v Grosuplje na tajniš
ko mesto Občinskega sindikalne
ga sveta. Od leta 1973 pa do up
okojitve 1. 1982 pa je bil Janez 
Lesjak predsednik občine Grosu
plje. Najbrž bi težko našli "stare
ga Grosupeljčana", ki se z njim ni 

Dan za dnem se srečujemo na uli
cah našega vsakdana. In pogosto 
se nam zdi, da so naši pozdravi 
povsem brezosebni, rutinski. Nje
gov pozdrav paje drugačen. Topel. 
Oseben. Prijazno človeški. Včasih 
zamišljen. Iz njega lahko človek 
razbere celo njegovo razmišljanje 
tedaj, ko grebe po spominu o 
človeku, ki mu je namenil pozdrav. 
J A N E Z L E S J A K . 
Janez Lesjak je Grosupeljčan že 
bogatih 50 let. Rodil seje v Stični, 
točneje v zaselku "Kafehaus", v 
krajih, o katerih pripoveduje s 
posebnim čutom, saj je v njih 
preživel mladost. Tu je vzljubil 
domačo zemljo, ta košček Slov
enije, za katerega meje seje z mis
limi, daje samo slovenski človek 
lahko gospodar na svojem, 27-
Icten priključil NOB. "Tega,da bi 
nam okupator postavljal meje in 
ločeval vasi, kjer smo v mladih 
letih fantovali in preživljali svoje 
najlepše trenutke, nisem mogel 
vzeti v zakup," pravi še danes od
ločno, čeprav je po naravi človek 
kompromisov. 
D E L O Z A L J U D I 
Njegova življenjska zgodba je 
obsežna knjiga spominov nikdar 
do konca prebrana. In vendar Jan-

z Lesjak teh svojih poti ne post-

odnosov, tovarištva, iskrenosti. 
Leta so spremenila ljudi, zato se 
časov pred petdesetimi z nostalgi
jo spominja. 
Leta 1953 ga delovne dolžnosti 
privedejo v gospodarstvo, kjer ena
jst let kot direktor vodi prvo gro
supeljsko tovarno Motvoz in plat-

srečal bodisi v takšni ali drugačni 
vlogi. 

POSNEMANJA VREDEN 
ŽIVLJENJSKI MOTO 
"Vrata v mojo pisarno niso bila 
nikdar nikomur zaprta. Večkrat so 
mi celo očitali, da sprejemam pre

več ljudi. Res je bilo mnogo tak
šnih, ki jim nisem mogel pomagati, 
veliko pa tudi takšnih, kjer smo s 
skupnimi močmi rešili vel iko 
problemov.Vedno pa sem prisluh
nil sogovorniku, našel besedo za 
sočloveKa. Moj življenjski moto pa 
je še danes: če človeku ne moreš 
pomagati, mu tudi škodovati ni tre
ba. Z zadovoljstvom v sebi pa še 
danes lahko vsakomur pošteno 
pogledam v oči, da sogovornika z 
druge politične strani nikoli nisem 
sovražil"... razgrinja svoje misli 
počasi, preudarno. Iskreno. Tako 
lahko spregovori le človek, katere
ga besede potrjujejo njegova de
janja in zato ne potrebuje pret
varjanja... 
Ko ga vprašam, na katero obdobje 
ga vežejo najlepši spomini, za hip 
umolkne. Kot da hoče na hitro 
narediti bilanco svojega življenja. 
Pa ne gre? Petdeset in več let nene
hnih aktivnosti, lepih in malo manj 
lepih trenutkov, ni moč strniti v 
nekaj minutah. 
O vojni, pravi, ne more govoriti kot 
o svetlih tranutkih, preveč krvava 
je bila. Svetlejša pa je misel na 
narodno zavednost. Kot bi se pred 
menoj razgrinjal roman z narod
nostno vsebino se mi zdi, ko mu 
prisluhnem: 
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S L O V E N E C V V S A K E M 
T R E N U T K U 
"Ves čas že sem izredno občutljiv 
Slovenec. Zame je bila Slovenija 
vedno - številka 1, vedno sem gled
al na interes Slovenije. Vendar prav 
toliko, kot sem navdušen nad našo 
samostojno Sloveni jo , sem 
zaskrbljen in razočaran, ker tako 
majhen narod, kot smo, ne znamo 
najti skupne poti. Premalo se 
zavedamo, kako majhni smo. Tuji
na nam je pobrala veliko ljudi, ki 
so odšli s trebuhom za kruhom. 
Nataliteta pada. M i pa se ne 
zavedamo niti tega, kako majhni 
smo sredi velike Evrope. Ne ra
zumem, da se v tako majhni Slov
eniji niti vodilni možje v politiki 
ne razumejo, kot bi ne vedeli, da 
se je v življenju potrebno dogo
varjati. Če bomo še med seboj spr
ti, kako le nas bo sprejemal svet?! 
To me boli in skrbi kot zavednega 
Slovenca. 
K D A J SE B O M O Z A V E D L I 
S V O J E I D E N T I T E T E ? 
Smo Slovenci brez svoje ident
itete? - se zaskrbljeno sprašuje in 
iz resnobnosti na očeh mu je razb
rati vso iskrenost besed. Nadaljuje: 
"Svojo lastno zgodovino "zremo" 
kot ljudožerci. Že leta 1941 se 
nisem stirnjal,ker smo postavili 
mejnik leta 1941, ko naj bi se zače
la naša zgodovina. Na ta način smo 
zbrisal i vso dotedanjo bogato 
zgodovino. Zdaj hočemo začeti 
zgodovino z letom 1990. Le kdaj 
bomo imeli Slovenci 1000 - letno 
zgodovino?! Tudi spomeniki pred

stavljajo obdobje neke zgodovine. 
Sedaj naj bi rušili stare in postavl
jali nove. Pa je za vse dovolj pros
tora na tem koščku zemlje - naše 
Slovenije....To so kratkoročna de
janja. Življenje gre naprej. Staro se 
umika novemu, vendar spomini 
ostajajo. In prazniki tudi. Žal pa 
vse prevečkrat osebni interesi pre
vladujejo nad pametnejšimi od
ločitvami." 
-Tako Janez Lesjak o Sloveniji in 
Slovencih. Ko bi se zavedali, kak
šen blagor je imeti svobodno sa
mostojno Slovenijo, bi to znali bolj 
ceniti, pravi. Povsod po svetu cen
ijo državne simbole, pri nas pa za 
praznik ne izobesimo niti sloven
ske zastave... (In ker sva se pogo
varjala ravno pred Dnevom 
državnosti.... koliko zastav je plap
olalo v ta sončni dan? - op. avtor
ja)... 
Mar večini Slovencev ta praznik 
pomeni le prost dan?! 
Dokler se bomo lahko tako 
spraševali, bodo še razočarani tis
ti naši ljudje, ki o zgodovini in 
bodočnosti morda ramišljajo na 
dostojnejši način... 
Značilno za Janeza Lesjaka je go
tovo to, daje v vsakem dejanju, v 
vsakem delu, ki se gaje lotil, imel 
en sam cilj: napredek. Prav v letih 
njegovega "županovanja" se je v 
Grosupljem in širši občini veliko 
gradilo. Tako na področju individ
ualnih stanovanjskih gradenj kot na 
gospodarskem področju. 
"Želel sem, da bi šlo Grosuplje v 
korak z drugimi sorodnimi sloven

skimi kraji. Takrat je bilo vse moje 
življenje usmerjeno v to, kako kra
ju kot občini pomagati k večjemu 
napredku. Zgraditi kraj, kjer bodo 
imeli ljudje doma delovna mesta. 
Da bi skupaj gradili in razvijali naš 
kraj, da bi za vedno pozabili na 
marsikaterikrat izrečeni pečat, "da 
je Grosuplje razvlečena vas, kot bi 
jo z lojtre zgubili"... pripoveduje 
Janez Lesjak z veliko mero entu-
ziazma. Sreča, da ta v človeku os
tane kljub nekaterim razočaranjem. 
G R O S U P L J E V K O R A K Z 
D R U G I M I 
Kako kot nekdanji "župan" sprem
lja dogodke v naši občini Grosu-
pije? 
Takole pravi:(morda s trohico ne
prikrite) 
" V letih svojega predsednikovan-
ja sem vse napore usmerjal v 
izgradnjo društva v občini. Skupaj 
smo iskali lokacije za novogradn
je. In potem očitki, da se nismo 
usmerjali v pravo industrijo, ker 
onesnažuje okolje. Toda danes gre 
razvoj tudi v to »mer. Jaz pa sem 
kljub temu ***nečitljivo*** tega 
razvoja, saj so.prav iz teh grosu
peljskih podjetij zrasli novi uspeš
ni podjetniki. Ponosen sem na Gro
suplje, vendar kar nekako ljubo
sumen. Ustvarjali smo, gradili, 
sedaj pa imam včasih občutek, da 
se stvari ustavljajo tam, kjer bi 
morale dalje... Kraj ne sme ostati 
mrtva točka na zemljevidu. 
Udahniti mu je treba - dušo..." 
Č L O V E K N E U M O R N E G A 
D U H A 

Tudi za to se je dolga leta trudil 
Janez Lesjak, saj ga poznamo kot 
neumornega predsednika grosupel
jskega turističnega društva. Kol i 
ko ur njegovega dela in razmišljanj 
je ostalo vpetih v čudovite čare 
Taborske jame?... Predsedniško 
mesto je prepustil novemu 
sodelavcu, razmišljanja pa ostaja
jo. .. Že 25 let je tudi podpredsed
nik Tabora pevskih zborov v Šen
tvidu pri Stični.... 
Težko bi bilo našteti vse njegove 
dejavnosti; Janez Lesjak je kljub 
svojim 80-letom človek neumorne
ga duha, človek, ki ne more miro
vati... 
"Toliko načrtov še imam; toliko 
spominov čaka, da j ih spravim na 
papir," pravi. Česa vsega v življen
ju ni delal: bil je lovec, pel je v 
pevskem zboru, v mladih letih je 
vzljubil celo arheologijo. Ob grad
nji ceste Stična - Mala Dobrava so 
odkupili Rimsko grobišče. 25 rim
skih grobov je odkopal.... Izko
panim so našli mesto v muzeju, 
ali pa hrani fotografije in natančne 
spomine... In ko vzame čas, skicira, 
riše.... spomini oživljajo in vrača 
se mladost... 
K o sem odhajala od prijaznega 
sogovornika Janeza Lesjaka, meje 
pogovot z njim obogatil za 
prenekatera življenjska spoznanja 
in skoraj bi podvomila, daje lani 
praznoval 80-jubilej... 
Še bolj pa sem razumela besede 
našega župana r.Rometa, daje Jan
ez Lesjak njegov vzor... 

Alenka ADAMIČ 
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D O L G O R O Č N A LOKACIJA NOVE KOMUNALNE DEPONIJE 
ZA OBČINE DOBREPOLJE, GROSUPLJE IN IVANČNA GORICA 
V p r a š a n j e , kdaj do nove me- ponijo komunalnih odpadkov. Pri glede na večja urbana območja -
dobčinske komunalne deponije, 
postaja vse bolj aktualno, sor
azmerno bližini roka, ko poteče 
obratovalno dovoljenje deponiji 
na Stehanu, to je 1.5.1997. Kaj 
je do sedaj že narejenega in kat
ere aktivnosti so v teku? 
Javno komunalno podjetje Grosu
plje je z vsemi tremi občinami 
spomladi letošnjega leta podpisa
lo pogodbo o pripravi predhodnih 
in izvedbenih del za novo central
no deponijo komunalnih odpadk
ov. S pogodbo smo se zavezali, da 
bomo v imenu občin in na njihov 
račun izvedli predhodna in priprav
ljalna dela za novo centralno de-

iskanju lokacij in izgradnji nove 
deponije pa bomo upošteval i 
evropske standarde, kar pomeni 
minimalno oddaljenost od naselij, 
ki znaša vsaj 300m, vodotesno 
tesnenje dna deponije in popolni 
zajem ter odvoz izcednih voda. 
Do danes smo skupaj z zunanjimi 
institucijami in posameznimi strok
ovnjaki - poznavalci lokalnih 
značilnosti proučili hidrološke 
razmere in geološko sestavo tal na 
potencialnih območjih in ob up
oš tevanju še drugih mak-
rolokacijskih kriterijev kot so 
poseljenost - oddaljenost naselij od 
lokacije deponije, lege deponije 

dolžina transportnih poti in 
prometne dostopnosti opredelili tri 
potencialne lokacije, ki so prim
erne za gradnjo deponije. Vse tri 
lokacije so gozd iri ležijo ob stari 
regionalni cesti Grosuplje - Višnja 
Gora. 
Prva lokacija "Spaja dolina", kije 
primerna za gradnjo deponije, leži 
na meji med občinama Ivančna 
Gorica in Grosuplje, obsega pa dva 
kraka zgornjega dela Špaje doline. 
Dno dolin je pokrito z glinenimi 
nanosi - vodonepropustna do sla
bo vodopropustna tla, lokacija 
nima vpliva na varovana območja 
vodnih virov, ugodna prometna 

dostopnost in zadostne kapacitete 
za dolgoročno lokacijo, primerna 
reliefnost za gradnjo deponije. 
Druga lokacija " M a č k o v k a -
Gavge" leži vzhodno od lokacije 
Spaja dolina na drugi strani preva
la, kjer poteka regionalna cesta in 
predstavlja tudi razvodnico vodoz-
birnega območja. Dno doline je. 
slabo vodoprepustno - glineni in 
gruščeni nanosi, lokacija leži v 
širšem - vplivnem območju zajet
ja Gavge za Veliko Loko. V prim
eru izbora te lokacije bo potrebno 
zagotoviti nadomestni vodni vir, 
sicer pa ima lokacija ugodno 
prometno dostopnost, premerno 
reliefnost in zadostno prostornost. 
Tretja lokacija "Brce" predstavlja 
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jugozahodno pobočje hriba Brce 
med regionalno cesto Grosuplje -
Višnja Gora in krajevno cesto na 
Spodnje Brezovo, na severovzhod
ni strani pa sega do razvodnice, ki 
poteka nekako po meji gozda in 
ostalih kmetijskih površin. Pobočje 
hriba je prekrito z bogatim glinen
im nanosom - vodonepropustna do 
slabo vodopropustna tla, lokacija 

nima vpliva na varovana območja 
vodnih virov. 
Dodatne mikrolokacijske preveri
tve (podrobnejši izračuni kapacitet, 
idejne rešitve konstrukcij po
sameznih deponih s faznostjo 
izgradnje, možne rešitve odvodn-
javanj izcednih vod, odplinjevan-
je, dostopnosti ipd. so v proučevan
ju. Do meseca septembra, ko bodo 

potekale predstavitve lokacij širši 
javnosti (krajevnim sredinam in 
občinskim svetom), bodo opravl
jeni tudi informativni razgovori z 
lastniki zemljišč. 
Ocenjujem, da kljub časovni stis
ki potekajo priprave za novo ko
munalno deponijo dovolj hitro, da 
bo možno v letošnjem letu določi
ti dolgoročno lokacijo. Obljuba 

bivše občine Grosuplje, da v letu 
1997 prekine odlaganje na Steha-
nu in prostorska omejenost ob
stoječe lokacije - deponija bo nam
reč zapolnjena skladno z ured
itvenim načrtom, nam določata čas 
in naloge za čimhitrejši izbor in 
izgradnjo nove deponije. 
Javno komunalno podjetje Grosuplje 
v.d, direktor Janez SKARLOVNIK 
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ALI SO AZBESTNO CEMENTNE CEVI ZDRAVJU ŠKODUIVE? 
Zadnje čase se veliko govori o 
azbestu, njegovi uporabi in škodl
jivosti za zdravje. Ker o azbestu 
pravzaprav ne vemo veliko in med 
prebivalci krožijo govorice o nevar
nostih, kijih prinaša splošna upor
aba azbesta, podajamo nekaj os
novnih podatkov in ugotovitev. 
Azbest je vlaknasta snov iz skupine 
vlaknastih silikatov, ki imajo ko
mercialno uporabo zaradi svojih vi
sokih nateznih trdnosti, odpornosti 
na vročino in kemikalije predvsem 
v gradbeništvu (izolacije, tesnila, 
azbestni papir in lepenka, azbestno 
cementne cevi za vodovode in ka
nalizacije, krovne plošče in drugi 
izdelki) ter v industriji avtomobilov 
pri izdelavi zavor. Azbest se nahaja 
v več kot 3000 izdelkih. 
Azbest se deli v dve skupini: ser-
pentinsko in amfibolno. V ser-
pentinsko skupino spada krizontilni 
azbest, ki se uporablja pretežno za 
proizvodnjo azbestno cementnih 
cevi. Azbestno cementne cevi so se 
začele uporabljati v začetku tega 
stoletja. Težko je dobiti natančne 
podatke o tem, koliko azbestno ce
mentnih cevi je bilo do sedaj nare
jenih in vgrajenih, po podatkih iz 
tuje literature je v obratovanju več 
kot 2,5 milijona kilometrov azbest
no cementnih cevovodov, predvsem 
na področju tranzita vode za pitne 
in namakalne namene, ter odvajan
ja odpadnih in padavinskih voda. 
Pri nas so pričeli vgrajevati azbest
no cementne cevi v začetku pet
desetih let tega stoletja. V občini 
Grosuplje seje v sisteme za oskrbo 
naselij s pitno vodo do leta 1980 
vgradilo: 
- na vodovodni sistem Šmarje 4600 
m azbestno cementnih cevi 
- na vodovodni sistem Grosuplje 
19500 m azbestno cementnih cevi 
- na vodovodni sistem Stična 45000 
m azbestno cementnih cevi 
- na vodovodni sistem Dobrepolje 
16700 m azbestno cementnih cevi 

Po letu 1980 seje prenehalo z vgra
jevanjem azbestno čemernih cevi za 
potrebe pitne vode, vgrajevale pa 
so se le še za odvajanje odpadnih 
voda, od leta 1994 pa se tudi za to 
področje ne vgrajujejo več. 
Azbestno cementne cevi so po 
opustitvi na področju pitnih voda 
zamenjale litoželezne in PVC cevi 
pri večjih presekih ter PE-cevi iz 
trdega polietilena pri manjših pre
sekih. Na področju kanalizacij pa 
se sedaj vgrajujejo pretežno special
ne betonske cevi z mufo in PVC 
cevi za zamočvirjena zemljišča. 
Azbestno cementne cevi so slabo 
odporne na kislinsko korozijo, bo
disi zunanje zemljine, ki obdaja za
kopano cev, kakor tudi medija, ki 
se pretaka po njih. Ob kislinski 
koroziji pride do raztapljanja in 
cepitve vlaken, ta vlakna potujejo z 
medijem do končnega uporabnika. 
O vplivu azbesta na zdravje je bilo 
do sedaj že veliko napisanega in 
povedanega. Mikroskopsko majh
na azbestna vlakna delujejo fibro-
geno in kancerogeno, če pridejo v 
telo po dihalnih poteh. V prvem 
primeru povzročijo zavezivljanje 
pljuč in porebrne mrene. To obo
lenje ima dolgo latenčno dobo in ga 
ni mogoče takoj dokazati, možno pa 
je reči, da ob dolgotrajni izpostavl
jenosti vdihovanja azbestnih vlak
en pljuča izgubijo svojo elastičnost, 
otrdijo, njihova občutljivost se 
občutno zmanjša. To zavezivljenje 
imenujemo z drugim imenom tudi 
azbestoza. Azbest deluje tudi ra
kotvorno; najpogostejša oblika 
raka, ki se pojavlja pri rizičnih sk
upinah je pljučni rak in rak pore
brne mrene. 
Druga možnost vnosa azbestnih 
vlaken v telo je s pitno vodo v gas-
trointestinalni trakt - prebavila. 
Svetovna zdravstvena organizacija 
(WHO) je raziskavam vnosa azbest
nih vlaken v telo preko pitne vode 
namenila veliko pozornosti. Iz re

zultatov je razvidno, da azbest, ki 
pride v organizem s pitno vodo ne 
predstavlja nobene merljive nevar
nosti za zdravje. To dokazujejo tudi 
epidemiološke študije, ki niso po
trdile hipoteze o porasto rizika zara
di malignih obolenj. 
Številni rezultati raziskav ne more
jo dokazati vpliva azbestnih vlak
en, ki prihajajo v organizem s pit
no vodo na človeško zdravje. 
Vsled navedenega ni prišlo do pre
povedi uporabe azbestno cement
nih cevi za potrebe transporta pit
ne vode, dano je bilo le priporoči
lo, da se v primeru, če so vode ali 
zemljine agresivne, stena cevi 
premaže z inertnim premazom. 
Voda, testirana po standardu A W -
WAC 400-77, se glede na določe
ni indeks agresivnosti (Al) smatra 
kot: 
- zelo agresivna pri vrednosti A l 
<10,0 
- srednje agresivna pri vrednosti 
10<AI>11,9 
- neagresivna pri vrednosti 
AI>12,0 
V prvem primeru ni dovoljena up
oraba azbestno cementnih cevi, v 
drugem primeru je dovoljena upo
raba avtoklaviranih azbestno ce
mentnih cevi, v tretjem primeru je 
dovoljena uporaba tudi tistih cevi, 

ki niso izdelane po avtoklaviranem 
postopku. 
Na notranjo steno se nanašajo 
epoksidni premazi debeline 100 -
300 mikro metrov. Ti premazi ima
jo ateste o neoporečnosti pitne 
vode. Premaz v osnovi imobilizira 
vlakna v azbest cementu in pre
prečuje emisijo v tekoči medij. 
V Javnem komunalnem podjetju 
Grosuplje že od leta 1980 ne vgra
jujemo azbestno cementnih cevi v 
vodovodne sisteme. Zaradi dotra
janosti in posledično velikega 
števila okvar obstoječe cevovode 
zamenjujemo po načrtu porabe 
amortizacije z litoželeznimi in po
lietilenskimi cevovodi. Zaradi kar 
precejšnje dolžine azbestno ce
mentnih cevovodov bo trajalo še 
precej časa do popolne opustitve 
teh cevovodov. S povečanjem pro
računskih sredstev za obnove dot
rajanih in azbestno cementnih 
cevovodov bi ta čas lahko tudi sk
rajšali. 
Javno komunalno podjetje Grosu
plje 

Vodja službe komunalne oskrbe 
Tomaž RIGLER 

Viri : 
Zavod za zdravstveno varstvo 
Ljubljana 

z a v o d z a prostorsko, k o m u n a l n o 
in stanovanjsko urejanje grosuplje, p.o. 
taborska 3, 1290 grosuplje 
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V CENTRU GR0SUPLJA 
bomo zgradili 3 stanovanjske hiše 

{z možnostjo prizidave poslovnih prostorov) 
do m . podaljšane gradbene faze. 

Rok dokončanja del - predndoma oktober 1996 
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S PRAVLJIČNIMI JUNAKI IN BRALNIM PALČKOM NA VSESLOVENSKEM 
SREČANJU MLADINSKIH KNJIŽNIČARJEV V UUBUANI 

S Knjižnim kvizom za sedem dni v Fieso 
V mesecu juniju se je Knjižnica 
Grosuplje udeležila vsesloven
skega srečanja mladinskih knji
žničarjev v Ljubljani. Srečanje je 
potekalo na temo bralne vzgoje 
predšolskih otrok, organizirala pa 

.gaje matična knjižnica za mladin
ske oddelke - Pionirska knjižnica. 
Izmed vseh slovenskih knjižnic in 
knjižničarjev pa si je mat ična 
knjižnica že drugo leto zapored 
(lani na temo bralne vzgoje os
novnošolcev) izbrala našo 

knjig na temo, individualnimi obis
ki staršev in otrok v Pravljični sobi, 
predvsem o poteku Bralnega palč
ka v knjižnici in vrtcu, skratka o 
nujnosti povezovanja knjižničarjev, 
staršev in vzgojiteljev - učiteljev... 
Govorila sem tudi o posebnem setu 
knjig, ki bi ga radi postavili v Prav
ljično sobo - to je set igralnih kn
j ig (knjige z izstopajočimi l ik i , 
knjige, v katere lahko pokukamo 
skozi okenca, odkrivanke, skri 
vanke, leporelli, lesene knjige...). 

S pravljičnimi junaki... 

knjižnico za soorganizatorico in 
sopredavateljico. Tako smo se na 
srečanje začel i pripravljati že 
mesec pred določenim datumom. 
Že lani je bila z mano gledališka 
skupina "Cofki" , ki je uprizorila 
"Zgodovino knjige in knjižnic" 
obliki T V prenosa. (To uprizoritev 
smo prvič zaigrali pred leti ob 
otvoritvi mladinskega oddelka in 
tako so se tudi " rod i l i " Cofki.) 
Letos so popestrili naše predavan
je o bralni vzgoji v predbralnem 
obdobju. B i l i so pravljični junaki, 
ki so j ih knjižničarji, "kot že to
likokrat dosedaj poklicali iz knjig", 
da bi bili častni gostje na srečanju. 
Seveda Pika Nogavička, Mali in 
Vel iki Medo, Ostržek in Rdeča 
Kapica niso mogli mimo tega, da 
ne bi malce "dvignili pravljičnega 
vzdušja". 
Potem se je začel strokovni del 
naše predstavitve. Spregovorila 
sem o teoretičnih osnovah in o 
praktičnih izkušnjah, ki j ih imamo 
v naši hiši z urami pravljic, igraln
imi urami s poučno knjigo, s Prav
ljično sobo - pripravljanjem setov 

Nekaj teh knjig že imamo, zastavili 
smo že zbirko, dopolnjevali bi jo 
radi s pomočjo financerja..., v 
mesecu oktobru bi radi začeli s 
pomočjo teh knjig, igrač, prepros
tih glasbil izvajati ure za otroke, 
stare od 2. do 6. leta. To bi bila bolj 
spontana doživetja najmlajših ob 
igralnih knjigah, igračah,... seveda 
vodena in nadzorovana s strani 
knjižničarke. 
Naše izkušnje, ideje, naše preda
vanje je doživelo pohvalo tudi s 
strani pedagoške vodje, ravnatel
jice matične Pionirske knjižnice. 
Izvedeli smo tudi, daje naša lans
ka izžrebanka Knjižnega kviza ena 
izmed treh slovenskih otrok, ki se 
bodo lahko udeležil i sedemd
nevnega mednarodnega Bralnega 
tabora v Fiesi. 
To je bil naš dan! Kasneje smo ob 
poročanju drugih knjižnic in v 
pogovoru z njimi prišli še do novih, 
svežih idej. K o bi vsaj naš mladin
ski oddelek prišel do tako željene 
nove delovne moči! 
Sicer pa se zahvaljujem našim prid
nim Cofkom - Janji, Poloni, Ur

banu, Vesni, Agati, Evi in Petri in 
vsem sodelavcem, ki nam stojijo 
ob strani. 
V septembru bomo sodelovali še 
na slovenskem srečanju peda
gogov, psihologov, knjižničarjev, 
ki ga pripravlja Bralno društvo v 
N U K - u na temo Pouk branja, 
izžrebali bomo letošnje nagrajence 
Knjižnega kviza (obeta se nam pr

ijetno srečanje z misijonarjema a 
Paragvaja - pričevanje Med Indi
janci), v oktobru bomo nadaljeva
li z urami pravljic, igralnimi urami, 
radi bi uvedli Bralnega palčka za 
otroke, ki niso v vrtcu... vse to -
kolikor nam bo posluh financerja 
mil. 
Paprijetne bralne počitnice! 

Ksenija MEDVED 

BUIŽNI POGLED V "OBRAZE NARAVE" 
Knjižnica Grosuplje razstavlja lepote narave skozi fotografski 

objektiv 

V knjižnici Grosuplje si lahko 
obiskovalci ogledate izjemno nara
vo skozi objektiv fotografa iz 
Ivančne gorice Lada Kutnarja. 
Lado Kutnar je član Fotografskega 
društva Radovljica, diplomant 
Biotehniške fakultete v Ljubljani, na 
dan postavitve razstave pa je pov
edal, daje naredil še zadnji izpit na 
podiplomskem študiju biologije. To 
je za avtorja prva samostojna razsta
va, izdelki pa se že nagibajo na pro
fesionalnost. Sam pravi, da se zave
da, da tako v umetnosti kot v naravi 
igra estetika pomembno vlogo. 
Tako združuje svoje ljubezen do 
narave in željo po vse večjem znan
ju na študijskem področju. Skozi 
objektiv je ujel: "Trenutke minljive 
in hitro spreminjajoče se narave. 
Kutnerjevi motivi so vsakdanji, 
vendar je v njih nekaj, kar kaže, da 
je povezan z gozdom, daje v stal
nem stiku z naravo ter da povezuje 
stroko in ljubiteljsko dejavnost," je 
ob razstavi zapisal predsednik Fo
tografske zveze Slovenije Matej 
Rupel. 
Med fotografijami prevladujejo 

makro fotografije, Kutnar pa je up
orabljal večinoma le svojo domišl
jijo brez dodatnih tehničnih pripo
močkov pri razvijanju fotografij. 
Trdo se drži načela, da mora fo
tografija pokazati pravo, ne umet
no sliko narave. 
Do sedaj je Lado sodeloval na sk
upinskih razstavah v Kamniku, Ra
dovljici, Cerknem, Bohinjski Bis
trici, Radomljah, Kranju in Škofji 
Loki. Pri njegovih razstavah pa mu 
seveda vedno prisluhnejo in poma
gajo tudi njegovi domači, kajti brez 
mizarske strokovnosti očeta Kutnar
ja tudi tokrat ni šlo. Sinje poskrbel 
za strokovno fotografijo, oče pa za 
strokovno postavitev izdelkov. 
Umetniku so ob njegovi prvi samos
tojni razstavi prisluhnili na Zvezi 
kulturnih organizacij v Grosupljem 
pod vodstvom Tatjane Lampret in 
finančno podprli projekt ter poma
gali pri nabavi materiala za izved
bo razstave. 
Obiskovalcese so vabili čari narave 
na dvajsetih fotografijah v Knjižnici 
Grosuplje od 5. junija do 5. julija. 

Andreja PODLOGAR 

Foto: A.P. - Lado je zanimiv sogovornik, a ob vsem kar preveč skromen 
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Gostovanje folklorne skupine Jtacna na Češkem 
Za dneve od 21. do 24. junija seje 
folklorna skupina iz Račne odzva
la ponudbi za izmenjavo med 
približno enakimi skupinami, ki jo 
je dala mednarodna organizacija za 
sodelovanje med folklornimi sk
upinami CIOFF. Čeprav ponujeni 
dnevi nikakor niso bili preveč us
trezni - konec šolskega leta z obili
co skrbmi in dela, čas pred dnevom 
osamosvojitve z vsem potrebnim 
za tako naporno pot, saj ni ravno 
preprosto usklajevati se na tako 
daljavo, pa še v jeziku, ki se ga 
ravno ne uči vsakdo. Preveč pre
prosto tudi ni poskrbeti za ustrezne 
kose garderobe, potrebne za po
samezni nastop za slehernega ple
salca, da pustimo vprašanje strošk
ov ob strani... Pa kjer je volja in 
pripravljenost, tam se najde tudi 
pot do cilja. Solidarnost in priprav
ljenost stopiti skupaj v domačem 
kraju tudi tokrat nista zatajili in 
tako se je nabralo 25 potnikov na 
avtobusu, obloženem z nošami 4 
slovenskih pokrajin. 
Cilj poti je bil Jablonec nad Niso, 
kraj na severovzhodu Češke, že 
starodavno središče steklarstva in 
bižuterije. Ima okrog 50.000 pre
bivalcev, leži pa razpotegnjen po 
valoviti pokrajini, kakor je značil
na za severni del države. Tudi sla
bo in hladno vreme ni pokvarilo 
veselja nad odkrivanjem novih 
obzorij. Žal je dež v Pragi preprečil 
dobiti bolj pregleden in boljši vtis 
o mestu, skozi katerega je peljala 
pot do cilja. 

Gostovanje Folklorne skupine 
Račna na Češkemhodnih državah. 
Za Jablonec in njegovega župana 
(tam mu pravijo starosta) pa je bila 

naša skupina prva gostujoča skupi
na iz Slovenije. Temu primerno so 
j i posvetili tudi pozornost, saj se 
je novica o njej pojavila v lokal
nem časopisu že prvi dan prihoda, 
naslednjega dne jo je kljub šte
vilnim obveznostim sprejel župan 
s predstavniki tamkajšnje kulture. 
Izmenjali smo si predstavitveno 
literaturo obeh občin, mladi župan, 
nekdanji športnik, pa je poudaril, 
da je najbolj prava in plodna pot 
navezovanja stikov osebni stik, 
uradni stiki so kaj radi jalovi in 
hladni. Omembe vredno je še to, 
da županova tajnica ni le sposob
na organizatorka, temveč tudi 
odlična prevajalka za srbohrvašči
no. Očitno j i tudi razumevanje 
slovenščine ni delalo posebnih 
težav. Navzoča novinarka je na
povedala še vsaj dva članka o naši 
skupini, ki jo je seveda pozorno 
spremljala na ključnih prizoriščih. 
Gostitelji so obisk slovenskih folk-
loristov izkoristili za nastop na eni 
od slovesnosti, ki so te dni potekale 
v Jabloncu ob proslavi 130-letnice 
imenovanja kraja za mesto. Tako 
sta v nedeljskem delu prireditev 
nastopili obe skupini - Račna in 
Nisanka, in to na največjem trgu v 
mestu pred cerkvijo. Zanimanje in 
navdušenje nad našo skupino kl 
jub slabemu vremenu ni bilo nič 
manjše. Še večje pa je sledilo, ko 
je še isto popoldne radenska skupi
na nastopila tudi na mednarodnem 
folklornem festivalu v kar precej 
oddaljenem kraju Lažne Belohard. 
Res nismo imeli tako pisanih 
oblačil kakor npr. kaki Poljaki ali 
Romuni, zato pa so bili naši ple
salci prisrčno slovesni, domači, 

pozornost je vzbudil že prvi -
štajerski - ples v maskah, kije bil 
neznan celo voditeljici prireditve, 
napetost pa je zelo povečal ples, 
pri katerem plesalka nosi kozarec 
vode na glavi. Očitno tudi takega 
plesa še ni bilo na sporedu. Nav
dušil je tudi organizatorje in neka
tere vodje tujih skupin. In Folk
lorna skupina Račna je takoj dobi
la še dve ponudbi za izmenjavo -
eno še za Češko, drugo pa za Pol
jsko. Tako so bili vloženi trud in 
skrb vsaj malo poplačani. 
Gostiteljem nimamo kaj očitati. 
Po svojih močeh so dobro posk
rbeli za celo slcupino. Kar pa si 
velja dobro zapomniti, pa je: dali 
so nam vedeti, da je dragoceno 
to, kar je res tvoje, ker sredi obil
ja dobrin današnjega časa prav 
tega drugi nimajo (Sicer pa nas 
je v tem smislu poučeval in bo
dril tudi sveti oče ob svojem 
obisku!). - Povsod smo b i l i 
postreženi samo s hrano z do

mačih, čeških jedilnikov, Nisanka 
pleše samo plese s svojega področ
ja, to je, goji domačo tradicijo in 
jo prenaša že na svoje najmlajše 
otroke; darila, s katerimi so izka
zali pozornost svojim gostom, so 
bili izključno izdelki iz rodnega 
okoliša, med njimi tudi dragocena 
steklenica iz kristalnega stekla, 
unikatno izbrušena prav za to 
priložnost... Seveda jih je pa tudi 
zelo zanimalo, kaj imamo mi 
posebnega iz svojega kraja: katere 
so naše narodne jedi , kakšne 
posebnosti nas ločijo od drugih itd. 
Zelo so bili pozorni na naša lepo 
zavita skromna spominska darila, 
med katerimi je bilo - poleg do
mačih izdelkov iz lesa - precej 
ročno poslikanih izdelkov gospe 
Štibernikove. . 
Skratka, na tej poti smo si nabrali 
različnih dragocenih spoznanj, iz 
katerih velja tudi kaj postoriti v 
domačem okolju. Treba pa se bo 
tudi temeljito pripraviti na povrat
ni obisk v predvidoma prihodnjem 
letu. 

Ivanka ŠIRCELJ-ŽNIDARŠIČ 

€10 GLASBENEM KONCERTU 
NA POUCI 

Nasmejani člani Folklorne skupine Račna, oblečeni v enake majice 
z zemljevidom Slovenije, na Češkem 
Lepo je, toda doma je najlepše... 

Glasba je najbogatejša umetnost: 
pripoveduje o najbolj iskrenem, 
tudi neizrekljivo pove - a je hkrati 
najrevnejša umestnost, nič ne reče. 
Glasba je danes pričujoča kot 
obenj, luč, toplota, zrak, voda, 
zemlja. Še nikoli ni bila tako mnog
ostrana. Pesem je nekaj čudovite
ga, saj dviga človeka iz melan
holije, iz žalosti, obenem pa zman
jšuje strese in agresivnosti - kdor 
poje, zlo ne misli. Vzgoja je po
trebna prdvsem nam, mladim gen
eracijam, ki j im posveča gospod 
Edo Adamič pravo skrb, vzbuja 
nam radovednost, svobodnega duha 
in voljo za zbrano poslušanje. 
Hvaležni smo mu za njegovo skrb, 
prav tako se mu zahvaljujejo star
ši, saj nam je gospod Edo na voljo 

DAN eCIDIOE 
Dobrepolje - Pihalni orkester Do-
brepolje je v nedeljo 31. junija v 
svoje kraje privabil orkestre iz 
bližnje in daljne okolice na tradi
cionalno prireditev Dan godbe. 
Sedem godb iz Dobrepolja, Stične, 
Kočevja, Ribnice, Novega mesta, 
Mengša in Grosupljega je s po
močjo mažore tk pr ipravi lo 
svojevrsten šov. Vsak orkester je 

ob koncu tedna. Svoje bogato glas
beno znanje z veliko mero po
trpežljivosti in dobre volje prena
ša na nas, mlado generacijo. 
Še posebna zahvala velja gospe 
Herti, saj nas prijetno preseneti ob 
vsakem prazniku. Iz nje sevajo 
toplina, dobrota, materinski odnos. 
Obema hvala in nasvidenje v 
novem šolskem letu 1996/97; saj 
se glasba pričenja tam, kjer se 
končuje beseda. 

Klemen Strmljan v imenu 
celotne glasbene skupine 

opravil mimohod in se predstavil 
publiki z dvema skladbama iz 
svojega repertoarja, na koncu pa 
je vseh sedem skupaj ubrano 
zaigralo par slovenskih viž. 
Poleg zabavnega se je odvijal še 
tekmovalni del orkestrov naše 
nekdanje občine, ki gaje organiz
iral Z K O Slovenije. 

B. PANCE 



KULTURA * * * KULTURA 

Kulturno društvo St. Jurij 
Kot že nekaj let nazaj smo tudi letos 
Šentjurci praznovali naš krajevni 
praznik na dan odkritja Županove 
jame. Popestrili smo ga z domačo 
dramsko skupino, ki nam je na večer 
praznovanja, 25.05.1996, premier-
no uprizorila komedijo "Čebelar se 
ženi" v priredbi in režiji g. Jožeta 
Marentiča. 
Vsebina igre je ljubezenska, sama 
igra pa temelji na situacijski komi
k i . Premožni gruntar Blaž Hrast 
ima zelo brhko Hčer Majdo, ki jo 
hoče na vsak način omožiti z M i h 
cem Javorjem, sinom dolgoletne
ga prijatelja Štefana Javorja. Zgod
ba se zaplete, ker Majda ljubi prid
nega čebe la r ja Ivana, k i nima 
premoženja, vendar jo ljubi. Maj
do vodi v obup še to, ker je Mihec 
"v glavi malo prikrajšan" in ga za
nimata le hrana in pijača. Spletke 
j i pomaga reševati hišna gospod
inja Ci lka , ki j i je kot druga mati. 
Z vso zvitostjo in iznajdljivostjo 
j ima uspe spreobrniti očeta, tako 
da se na koncu zgodba srečno 
konča. Majda se omoži z Ivanom, 
C i l k a s Hrastom, Mihec pa se ob 

poroki obeh parov do sitega naje. 
Igra je polna pestrih prizorov, 
padajo celo klofute - za Mihca 
boleče, za Majdo in publiko za
bavne. Naši igralci Lojze, Marija, 
Tine, Beti, Franc H . in Franc K . so 
komedijo odigrali brezhibno, po 
veliki zaslugi režiserja g. Maren
tiča. Za sceno pa je poskrbel kot 
ponavadi don Viljem Mokorel. 
V soboto, 08.06.1996, pa so se 
odpravili na gostovanje na Sv. Gre
gor nad Vel . Laščami. Tam nas 
ljudje že dobro poznajo, saj so naša 
gostovanja tam pogosta. Tudi 
tokrat smo poželi velik aplavz in 
sprejemali pohvale, kar je za am
atersko gledališko skupino zelo 
spodbudno. 
Gostovanja bodo sledila v jeseni, saj 
nameravajo nasmejati in dobro 
razpoložiti še mnogo ljudi. Seveda 
pa s tem delo kulturnega društva v 
našem kraju za letos še ni zakl
jučeno. Kot veste bo, kot že petkrat 
doslej, zadnji vikend v avgustu ve
lika prireditev "Večer na vasi". Za 
ta namen pripravljamo novo ko
medijo z naslovom "Klopčič". Igra 

Večer veselega petja 
V petek, 31. maja sta v avli os
novne šole v Grosupljem nastopi
la dva znana in priljubljena pevs
ka zbora. Obiskovalcem so se z 
narodnimi, pivskimi in priredbami 
narodnih pesmi predstavila vokal
na skupina "Orhideja" pod vod
stvom Rezke Šuštar in moški oktet 
"Mlad ika" pod vodstvom Tomaža 
Fortuna, oba iz Grosuplja. Dobro 
uro so b i l i obiskovalci deležni 
ubranega in veselega petja. Moč 
skupnega sodelovanjaje bilo čuti
ti kar v treh pesmih, špico skupne
ga petja pa so naredili solo vložki. 
Pesmi so poživeli tudi zvoki k i 
tare Rezke Šuštar in flavte Barbare 

Janežič. Program sta povezala Tat
jana Skubic in Tomaž Mohar. 
Sproščenost in dobro voljo pa se 
je čutilo po celi avli, ko so obisk
ovalci in nastopajoči v en glas 
zapeli priredbo narodne pesmi 
"Pozimi pa rož'ce ne cveto." 
Do sedaj sta zbora sodelovala na 
tradicionalnih božičnih koncertih, 
letos pa sta prvič skupaj zapela v 
en glas v poletnem mesecu. 
"Če bi se poletni koncert prav tako 
sprevrgel v tradicionalnega, ne bi 
imeli čisto nič proti", je bilo slišati 
obiskovalce, ko so polni veselja 
odhajali iz avle. 

Andreja PODLOGAR 

D ( Ž D ® B D @ Q d ® 5 A 
I T A L I J A - V petek 5. junija se je na Igrah brez meja v Torinu v športnih 
zmogljivostih za Slovenijo pomerila ekipa iz Dobrepolja in v skupni 
razvrstitvi zasedla četrto mesto. 
Na igrah jo je spremljala dobrepoljska godba na pihala in jo vseskozi 
bodrila z glasbenimi vložki ter s tem dosegla simpatije tudi pri ostalih 
navijačih in svetovnih televizijah. 
K l jub če t r temu mestu so tekmovalci in godbeniki ohranili dobro 
razpoloženje in rajali še pozno v noč. 

B. PANCE 

upravičeno nosi ta naslov. Pa
ralelno poteka več ljubezenskih 
zgodb, nastajajo komične situ
acije, na koncu pa klopčič s pri
hodom Janeza iz Amerike razvo
zlamo. ta 

Naši igralci Tine, Majda, Mar i 
ja, Lojz, Igor, Franc, še en Lojz, 

Beti , Marina, Laura in Dejan se 
pridno učijo in obljubljajo, da 
bodo igro dobro naštudirali in da 
smeha ne bo manjkalo. 
Zato vas vabim, da nas obiščete, 
se skupaj z nami nasmejite in 
poveselite. 

Kristina BLAGUS 

PONUDBA SKB banke 
Poletje, radost, počitek...« in denar 
Poletje na prvi pogled sicer ni najprimernejši čas za vezavo de
narja ali vačevanje, ker običajno glavnino ali pa kar vse naše 
zaslužke "posrkajo" počitniški izleti in druge poletne radosti. 
Morda pa vendarle lahko poskrbite, da vas bo vsaj del zaslužka 
počakal na varnem bančnem računu. Pa ne le čakal; medtem ko 
boste vi uživali poletne dni, lahko vaš kupček počasi raste - z veza
vo sredstev ali varčevanjem v SKB banki. 
Obrestne mere za vezavo tolarskih sredstev (v %): 

revalorizacija (T) skupna obrestna mera 
in obrestna mera 

od 15 do 30 dni 
od 31 do 90 dni 
od 91 do 180 dni 
od 181 dni do 1 leta 
nad 1 leto 

mesečna 
0,90 
1,32 
1,33 
1,36 
1,48 

letna 
11,16 
16,72 
16,94 
17,27 
18,94 

T 
T + 5,0 
T + 5,2 
T + 5,5 
T+7,0 

Pri vezavi nad 500.000 SIT se obrestni meri prištejejo odstotne točke 
glede na višino zneska: 
nad 500.000 do 1 mio SIT 0,2 odstotne točke 
nad 1 mio do 2 mio SIT 0,3 odstotne točke 
nad 2 mio SIT 0,5 odstotne točke 

Obrestne mere za dolgoročno namensko varčevanje (v %): 
revalorizacija (T) skupna obrestna mera 
in obrestna mera mesečna 

nad 12 mesecev-
za odobritev posojila T + 5,5 1,36 
Prizna se premija.na znesek obračunanih obresti: 
pri varčevalni dobi nad 24 mesecev 2 % 
pri varčevalni dobi nad 36 mesecev 3 % 
pri varčevalni dobi nad 48 mesecev 4%. 
nad 36 mesecev -
za izplačilo rente T + 5,5 1,36 
Prizna se premija na znesek obračunanih obresti: 
pri varčevalni dobi nad 36 mesecev 39% 
pri varčevalni dobi nad 48 mesecev 40 %. 
Obrestne mere za vezavo deviznih sredstev (v %): 

letna 

17,27 

17,27 

ATS FRF D E M U S D C H F 
od 31 do 90 dni 2,95 3,72 3,10 5,25 2,41 
od 91 do 180 dni 3,10 3,88 3,15 5,45 2,47 
od 181 do 365 dn 3,15 4,03 3,15 5,45 2,60 
1 leto in 1 dan 3,65 4,50 3,76 6,40 3,02 
nad 1 leto in 1 dan 3,65 4,50 3,76 6,40 3,02 
Pri vezavi nad 20.000 D E M oziroma protivrednosti v drugi valuti se 
obrestni meri doda: 
nad 20.00C D E M do 50.000 D E M 0,05 odstotne točke 
nad 50.000 D E M do 100.000 D E M 0,10 odstotne točke 
nad 100.000 D E M 0,15 odstotne točke 
Želimo vam lepo poletje! Tisti, k i bi radi na počitnicah sanjali o "ras
točem kupčku", pa lahko dodatne informacije dobite v S K B banki 
Agenciji Grosuplje ali na zelenem telefonu 080 15 15. 
Posebno obvestilo: 
od 1. julija 1996 dalje lahko podjetja vnovčujejo Čeke v SKB banki 
do 12. ure, ne le do 10. ure, in prejmejo nakazilo še isti dan. 

Agencija Grosuplje 
0W^f Kolodvorska 2 

SKI IMKAM. Tel.: 761-531 



IMELI SMO JIH RADI * * IMELI SMO LJUDI • 
ZAKAJ? 

V sredo, 12. junija smo onemeli 
ob spoznanju, daje prometna nes
reča prekinila še eno mladost, za 
vedno je iztrgala iz naše srede 

V 7 * — 'V . 
; : i W I 

Violi Šmarje so bili zadnji 
dnevi pouka, dnevi žalovanja 

učenca 7. razreda, Saša Žagarja. 
Radostno vznemirjenje ob skora
jšnjem zaključku šolskega leta se 
je prelilo v svoje nasprotje. 
Neizmerna žalost z mnogimi 
vprašanji je zavela po šolskih hod
nikih in učilnicah, med učenci, 
učitelji in krajani. 
Po zadnjem slovesu na šmarskem 
pokopališču se v naših glavah še 
bolj glasno kot prej ponavljajo 
vprašanja: 

Smo storili v šoli dovolj pri vzgoji 
za samostojno vključevanje otrok 
v promet? 
So načrtovalci in izvajalci javnih 
prometnih poti opravili svoje delo 
z vso strokovno in človeško odgo

vornostjo? 
A l i se prometni predpisi dovolj 
fleksibilno aktualizirajo glede na 
naglo spreminjajoče se prometne 
razmere? 
Nam podatki o tragičnih dogod
kih v številnih sredinah služijo le 
za polnjenje časopisnih strani ali 
so morda tudi osnova za temeljite 
analize in ukrepe? 
So krivci le udeleženci v prometu 
al i bi j i h morda našli še kje 
drugje? 
V primeru Saša Žagarja so po
znana dejstva, da je vestno up
ošteval prometne predpise, imel je 
izpit za vožnjo s kolesom že v 4. 
razredu, za kolo z motorjem pa ga 

je brez napake opravil nekaj dni 
pred tragičnim dogodkom. Starši 
so mu kupili čelado, ki jo je brez
pogojno pravilno uporabljal. N i 
bil svo-jeglav, upošteval je opo
zorila učiteljev in staršev. 
Pa kljub vsemu, zakaj? 
Zakaj se je v križišču, v katerem 
se je končala Saševa mladost, 
zgodilo že več prometnih nesreč, 
ena tudi s težkimi telesnimi pošk
odbami? 
Poiščimo dejanske vzroke in od
pravimo jih, preden bomo v statis
tiko zapisali nove žrtve! 
Pom. ravnatelja 

Milena LUNAR 

ZAHVALE 
Ob smrti dragega moža in očeta 
Antona Hribarja iz Velike Loke 
se zahvaljujemo sorodnikom, sos
edom, prijateljem, znancem, Obrt-

Ob boleči izgubi našega sina, bra
ta in svaka 
Tomaža Trilerja 
se iskreno zahvaljujemo vsem so
rodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za ustna in pisna sožalja, 
za darovano cvetje, sveče, darove 
za cerkev in vsem, ki ste ga pospre
mili na zadnji poti. 
Zahvaljujemo se tudi g. Franciju 
Skalji za poslovilne besede ter pe
vcem in trobentaču za odigrano 
"Tišino". 
Posebno se zahvaljujemo krajan
om brinjskega naselja za vso daro
vano pomoč. 
Iskrena zahvala g. župniku Francu 
Novaku za lepo opravljen cerkve
ni obred. Vsi njegovi 

Ne iščite tena, sinova, vnuki po 
svetu me, 
ker z neba pozdravljam vse. 
Ob boleči in prerani izgubi našega 
dragega moža in ata 
Jožefa Potrpina 
se iskreno zahvaljujemo vsem so
rodnikom in sosedom, prijateljem 
in znancem, ki so ga pospremili v 
njegov zadnji dom, mu darovali 
cvetje in sveče ter darovali za 
cerkev. 
Vsem in vsakemu po-samezniku, 
ki so nam ustno in pisno izrazili 
sožalje, še enkrat iskrena hvala. 
Žena Lojzka, sinova Tadej in Dam
ijan z družinama 

Ob bolečini in prerani izgubi moža 
in očeta 
Avgusta Hrtasta 

se iskreno zahvaljujemo vsem so
rodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste ga v tako velikem 
številu pospremili na njegovi zad
nji poti, mu darovali cvetje, sveče 
ter nam ustno in pisno izrazili 
sožalje. 
Posebna zahvala veteranom, šof
erjem iz Grosuplja, pevskemu zbo
ru Stična in gospodu kaplanu. 
Vsem in vsakemu posamezniku 
iskrena hvala. 

Žena Alojzija, sin Gustl ter 
hčerka Martina. 

ni zbornici Grosuplje, Gasilskemu 
društvu, gospodu župniku in vsem, 
ki so nam izrazili sožalje, darovali 
za cerkev, mu prinesli cvetje in 
sveče in vsem, ki so ga spremili na 
njegovi zadnji poti in nam stali ob 
strani v teh težkih trenutkih. 
Hvala tudi pevcem in Andreju za 
zaigrano Tišino. 

Vsem še enkrat iskrena hvala, 
Žena in sinova. 

PREVENTIVNA 
AKTIVNOST 

POLICIJE 
Začele so se počitnice in s tem dva 
meseca brezskrbnih dni za učence 
in dijake. Prenekateri bodo zaradi 
prezaposlenosti staršev vse dneve 

prepuščeni sami sebi in ulici in 
bodo počeli razne stvari. Vožnja s 
kolesi in motorji po površinah, kjer 
se ne opravlja promet, vožnja brez 
čelad, brez glušnikov moti občane 
in povzroča škodo okolju, poleg 
tega pa vozniki izpostavljajo sebe 
nevarnostim. Tudi vožnja z rolka-
mi po cestah, kar ni redkost, pome
ni nevarnost za te udeležence. Ti 
se v prometu štejejo za pešce in 
nimajo kaj početi na vozišču, ko 
je ob njem pločnik, drugače pa 
velja za pešce, da hodijo ob robu 
vozišča (izven naselja ob levi stra
ni vozišča). 
Čas dopustov pa je čas tudi za ne
pridiprave, ki pridno delajo "vlam-
ljajo in kradejo" iz stanovanj in 
stanovanjskih hiš vse, kar je prim
ernega za trženje, ko so uporabni
ki odsotni. Tu velja opozorilo do-
pustnikom, da vrednejše predmete 
shranijo na vama mesta (trezorje 
ali pri sorodnikih in znancih), se 
dogovorijo s sosedi ali sorodniki 
o večkratnem obhodu objektov ob 

različnih časih in, da ti o sumljivih 
zapažanjih obveščajo policijo. Pra
vočasna informacija lahko pripo
more k preprečitvi marsikaterega 
dejanja ali prijetju storilcev pri ali 
po dejanju. S svojimi polnimi pošt
nimi nabiralniki, časopisi po dvor
iščih, vseskozi enako zastrtimi ro

do 30. junija je bilo obravnavanih 
53 prometnih nesreč. Od tega tri s 
smrtnim izidom, sedem s hudimi 
telesnimi poškodbami, štiri z lah
kimi telesnimi poškodbami in de
vetindvajset z materialno škodo. 
Posledice v teh nesrečah pa so še 
hujše in sicer so tri osebe izgubile 

( Č R N A K R O N I K A ) 
letami damo vedeti, da je objekt 
prazen, kar storilci pridno izko
riščajo in povzročajo škodo. Za 
čim manj takih dejanj poskrbite 
lahko tudi sami z upoštevanjem 
nasvetov. 

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE 

V drugi polovici maja in začetku 
junija se je prometna varnost na 
območju Policijske postaje Grosu
plje močno poslabšala. Od 4. maja 

življenje, dvanajst oseb je bilo 
hudo telesno poškodovanih in 
osem lahko. Zaskrbljujoč je po
datek, daje bilo v teh nesrečah pet 
voznikov koles z motorjem, dva 
motorista in dva kolesarja, pri kat
erih šo posledice prav najhujše. 
Samo na območju Grosuplja je bilo 
obravnavanih pet nes reč z u-
deležbo voznikov koles, koles z 
motorjem ali motornih koles. Pos
ledice v teh nesrečah so hude in 
sicer je ena oseba izgubila življen-



je, dve osebi sta bili hudo telesno 
poškodovani in dve lažje. 
4. 6. 96. Voznik osebnega avtomo
bila škoda favorit s pripetim lah
kim priklopnikom je vozil po av
tocesti iz smeri Višnje Gore proti 
Ljubljani. Pri naselju Velika Stara 
vas je, zaradi vožnje z nep
rilagojeno hitrostjo po klancu 
navzdol , i zgubi l oblast nad 
vozilom, zaradi česar je pričelo 
vozilo zanašati, nakar je zapeljal s 
ceste in s sprednjo stranjo vozila 
silovito trčil v skalnat usek. Voznik, 
ki ni bil pripet z varnostnim pasom, 
je dobil hude telesne poškodbe, 
zaradi katerih je na kraju nesreče 
umrl. 
8. 6. 96. Petintridesetletni kolesar 
je vozil po lokalni cesti od Žalne 
proti Velikemu Mlačevemu. Koje 
pripeljal po klancu navzdol v levi 
ostri ovinek, je zaradi vožnje z ne
prilagojeno hitrostjo pod vplivom 
alkohola pred prehodom ceste čez 
železniško progo, zapeljal v des

no s ceste in trčil v prometni znak 
nato pa padel. Pri trčenjuje voznik 
kolesa zadobil hude telesne pošk
odbe inje bil odpeljan v bolnišni
co, kjer je ostal na zdravljenju. 
9. 6. 96. Petnajstletni voznik kole
sa z motorjem je vozil Tomos av-
tomatik po Tovarniški cesti v Gro-
suplju v smeri Partizanske ceste. 
Ker je vozil preblizu desnega roba 
vozišča, je zapeljal na bankino in 
z desno stopalko vozila trčil v be
tonski podporni zid, ki stoji ob ces
ti. Po trčenju je voznik padel po 
vozišču in se hudo telesno pošk
odoval. Pri ogledu je bilo ugotov
ljeno, da voznik ni med vožnjo 
uporabljal varnostne čelade in da 
je vozil brez ustreznega izpita. 
10. 6.96. Starejši kolesarje vozil 
svoje kolo po lokalni cesti od Per-
ovega proti Jerovi vasi. Pri vožnji 
po klancu navzdol z neprilagojeno 
hitrostjo in pod vplivom alkohola, 
je na makadamskem delu vozišča 
izgubil oblast nad vozilom in 

padel, pri tem pa se lahko telesno 
poškodoval : Pomoč mu je bila 
nudena v Kliničnem centru. 
11.6.96. Voznica osebnega avto
mobila znamke ranault je vozila po 
cesti Ob Grosupeljščici v Grosu-
plju in v križišču z Adamičevo ces
to zavijala v levo proti Spodnjemu 
Blatu. Pri tem je izsilila prednost 
vozniku motornega kolesa Ka -
wasaki. Voznica je pri vožnji v 
križišče s sprednjim delom vozila 
trčila v desno bočno stran motor
nega kolesa, katerega voznik je 
padel po vozišču in se lažje teles
no poškodoval. 
12. 6. 96. Voznik tovornega avto
mobila mercedes benz s priklopni
kom je vozil po priključku avtoceste 
od Grosuplja proti Ljubljani. Pri 
bistroju Fortuna na Cikavi je pre
hiteval voznika kolesa z motorjem 
Tomos avtomalik, kateri je vozil 
pred njim in pravilno zavijal v levo. 
Voznik tovornega avtomobila je kl
jub zaviranju s prednjim desnim 

vogalom vozila trčil v kolo z mo
torjem. Voznik kolesa z motorjem 
je po trčenju padel po vozišču in ga 
je tovorno vozilo prevozilo. Voznik 
kolesa z motorjem je zadobil v nes
reči hude telesne-poškodbe, zaradi 
katerih je na kraju nesreče umrl. 
22.6.96. Voznik osebnega avtomo
bila alfa romeo, ki je hrvaški 
državljan, je vozil svoje vozilo po 
avtocesti od Višnje Gore proti 
Ljubljani. Ko je vozil s Police po 
klancu navzdol, ga je mokrem in 
spolzkem vozišču, zaradi vožnje z 
neprilagojeno hitrostjo, pričelo za
našati po vozišču. Med zanašanjem 
je zapeljal s ceste in trčil v kamniti 
usek vzdolžne osi v dolžini 55,5 
metrov, kjer se je vozilo ustavilo. 
Voznik in potnica v vozilu sta 
zadobila hude telesne poškodbe in 
sta bila odpeljana v UB K C Ljubl
jana, kjer je voznik ranam podle
gel. 

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE 
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GROSUPUE-KDO BO TEBEUUBIL? 
(osebno razmišljanje II.) 

Ob branju programa našega občinskega sveta 
ugotavljam, da so v njih zajeta dela in naloge 
po posameznih krajih občine po principu 
"vsakemu nekaj." Misl im, da se je ob takem 
programu potrebno vprašati tudi o razvoju kraja 
Grosuplje kot občinskega središča in bodoče
ga mesta. 
Če pogledamo razvoj krajev okoli Ljubljane 
ugotovimo, da ima kraj Domžale več kot 11.000 
prebivalcev, Kamnik nad 10.000 prebivalcev, 
Vrhnika blizu 10.000 prebivalcev in Grosuplje 
okoli 5-6 tisoč prebivalcev. Kakšen zaključek 
lahko potegnemo iz tega? Vidimo, da so kraji 
razen Grosuplja že dosegli množico glede pre
bivalcev, ki zagotavlja samorazvoj. Kaj to 
pomeni? Za razvoj vsakega kraja so ljudje 
skoncentrirani v večjih mestnih središčih, kar 
je pogoj, da se izoblikujejo v strokovna jedra, 
ki doprinašajo s svojimi predlogi in delom k 
razvoju kraja. Če ni dovolj prebivalcev ni strok
ovnih ljudi, ni kritično razmišljajočih ljudi, ni 
dovolj kupne moči za zagon mlado nastalih 
podjetij, trgovin, gostinskih obratov, turističnih 
in drugih infrastrukturnih subjektov, ki s svojim 
razvojem nosijo tudi samorazvoj in odpiranje 
novih delovnih mest, povečujejo maso lokalnih 
financ, ki j ih mora občina s pametno naložbeno 
politiko in z oplajanjem z drugimi denarnimi 
viri na denarnih tržiščih (skladih in bankah) 
pametno usmeriti v razvoj novih delovnih mest 
in drugih tehnologij, ki j ih že uporabljajo raz
vitejši od nas. 
Torej, bistveni element za razvoj kraja Grosu
plje so ljudje in trdim, da so drugi kraji, kot so 
Domžale, Kamnik, Vrhnika znali izkoristiti in 
potegniti ljudi iz okoliških vasi in iz mesta 
Ljubljane v svoja urbana središča in si s tem 

zagotoviti kritično množico, da se kraji lahko 
začnejo samovzdrževati in avtohtono razvijati. 
Zato je treba na tem področju nekaj napraviti, 
v kolikor se še kaj- da tudi pri nas, oziroma 
strmeti - po mojem mnenju z razvojno politiko 
kraja k temu cilju. Ko gledam dolgoročni 
zazidalni načrt kraja Grosuplje, vidim, da se 
usmerja en del v obrtno cono, kar je po mojem 
mnenju pravilno, vprašljiva se mi zdi samo ve
likost te obrtne cone, ki po mojem presega re
alne možnosti, posebno, če ne bomo zaustavili 
stihijskega razvoja vikendov in obrtnih con po 
posameznih vaseh in zaselkih. 
Celostna podoba razvoja podeželja, se mi zdi, 
je v občini Grosuplje razumljena napačno. N i 
mišljena infrastrukturna razvejanost vseh posel
itvenih prostorov, ampak naj se s tako politiko 
obdrži perspektivne kmetije na teh področjih in 
se j im omogoči razvoj, ne pa da v kmetijsko ce
lostno okolje vsiljujemo stanovanjske hiše in vik
end naselja, ki z svojim obstojem na kmetijsko 
interesantnih področjih ne omogočajo kme
tijskega razvoja. Zato predlagam, da se izkoris
ti ugodna lega, ki jo ima Grosuplje in njegova 
infrastrukturna povezava (cesta, železnica, av
tobus), da se takoj prične z urejanjem območij 
za ponovno oživitev blokovne gradnje. S tem 

bomo dosegli številčno zapolnitev prebivalstva 
za naselje Grosuplje in s tem začeli dolgoročni 
razvoj in oživitev kraja. Po mojem mnenju je 
kraj Grosuplje v tem času na velikem razpotju 
razvoja ali stagnacije. Tak primer si lahko po
gledamo v neposredni bližini (Višnja Gora), 
dokler se namreč niso začeli vračati ljudje, je 
kraj samo stagniral in še vedno stagnira v rela
tivnostnem pomenu besede. 
Zato predlagam, da se večji del investicijskih 
sredstev usmeri v pripravo in odkup zemljišč za 
pripravo blokovnih gradenj in sicer za Železniš
ko postajo med bivšim Trendom, cesto v Brezje 
in Gumo in ob cesti od Brvac mimo Stare pošte 
proti Ljubljani in tudi za individualne gradnje 
skupno v veličini za 3-4 tisoč prebivalcev, saj se 
moramo zavedati, da se investicijski skladi v naši 
državi počasi urejajo in bodo iskali področja za 
svojo investicijsko ekspanzijo in upam, da Gro
suplje ne bo zopet zamudilo te priložnosti. 
Gospod župan in občinski svetniki, razmišljajte 
in delujte v tej smeri, sicer bo moral to urejati 
nekdo za nami, a priložnost zamujena, ne vrne 
se nobena. 

Anton ŽITNIK 
P.S.: Gostota prebivalstva na km 2 je: 
Domžale 393 prebivalcev 
Mengeš 292 prebivalcev < 
Vrhnika 137 prebivalcev 
Grosuplje 107 prebivalcev 
Osrednja slovenska regija 143 

ZAHVALJUJEMO 
SE VZGOJITELJICI DARJI M A R O L T IZ V R T C A " K E K E C " V G R O S U P L J E M Z A R A 

DOST IN V E S E L J E , Z A S M E H IN SOLZE NAŠIH O T R O K . T A K O STARŠI K O T OTROCI 

SE ISKRENO Z A H V A L J U J E M O Z A V S E H 6 LET, K I JIH JE PREŽIVELA Z NJIMI, JIM Z 

V E L I K I M V E S E L J E M P O D A R J A L A SVOJE Z N A N J E IN JIH V Z G O J I L A V P R A V E K O 

R E N J A K E , V P R A V E PRVOŠOLČKE. 

STARŠI OTROK SKUPINE "SLONČKI" 
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PREDSTAVITEV NOGOMETNEGA ŠPORTA V GROSUPUEM 
Proti koncu leta 1992 se je oblik
oval iniciativni odbor iz posamezni
kov, predstavnikov krajevne skup
nosti Grosuplje, generalnega spon
zorja A B C Tabor Grosuplje ter 
Zveze športnih organizacij Grosu
plje in dal pobudo za ustanovitev 
nogometnega kluba. Zbrali smo 
potrebno število igralcev in drugih 
občanov, ki j im je ta šport pri srcu, 
pridobili kot generalnega pokro
vitelja A B C Tabor Grosuplje in za 
28. januar 1993 sklicali ustanovni 
občni zbor Nogometnega kluba Ta
bor Grosuplje. Zbor je uspel, spre
jeli smo pravila kluba, program 
dela, finančni načrt in izvolili or
gane kluba. 

Po ustanovitvi kluba smo začeli s 
pridobivanjem prostorov ter ure
janjem že precej zanemarjenega 
nogometnega igrišča. 
Mnogo truda, denarja in dela je bilo 
treba, da smo na igrišču in v prii-
griščnih prostorih dosegli minimum 
potrebne ureditve za verifikacijo 
igrišča. V ureditev in opremo ig
rišča, v ureditev obstoječih prostor
ov (garderobe, tuši, prostor za sod
nike, ipd.) ter v nakup in postavitev 
pomožnega objekta je bilo vloženih 
veliko sredstev glavnega sponzor
ja A B C Tabor in ostalih donatorjev. 
Kmalu po občnem zboru smo začeli 
tudi s pridobivanjem igralcev in s 
treningi. Naša strateška usmeritev 
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Spoštovani gospod Marjan Sirce I j 
Ker smo bili javno grajani v junijskem glasilu, menimo, da se moramo 
na Vaše pismo tudi mi javno odzvati, čeprav se je težje zagovarjati, 
kakor obtoževati. 
Vam, g. Šircelj, vsa čast in hvala, kakor tudi vsem drugim krvodajal
cem, ki jih želja in potreba vodi po humanem dejanju. Več kakor dati 
kri, to je del sebe, ne more nihče; del sebe lahko da le dober in nese
bičen Človek- v odgovor pa suhoparno dejstvo. 
V Sloveniji dobi vsak krvodajalec za 5x, 10x ... darovano kri značko 
in zahvalo, za 11 in večkrat darovano kri ima vsak krvodajalec 10%-ni 
popust pri dodatnem zdravstvenem zavarovanju. 
V i , g. Šircelj, hodite na odvzem krvi pretežno v Ljubljano na Zavod za 
transfuzijo krvi, od koder pa mi ne dobivamo ažurnih podatkov, kar 
velja tudi za druge krvodajalce, ki hodijo na odvzem krvi v Ljubljano, 
mimo krvodajalskih akcij, ki j ih organizira 0 0 R K Grosuplje. 
Vas, g. Šircelj, želimo spomniti, da ste poleg nekakšne "plakete pod 

mizo", ki ste jo dobili za 25 x darovano kri dobili tudi znački in zahva
li za 40 x darovano kri leta 1992 in 5x darovano kri leta 1994, in da ste 
letos predvideni za podelitev zahval in značk za 50x (posebno priznan
je), 55x in 60x darovano kri . Trdno smo prepričani, da na Vas ne bi 
"pozabili" pri podelitvah, če bi nas Vi oz. še bolje Zavod za transfuz
ijo krvi po vsakem darovanju krvi v Ljubljani tekoče obveščala. 
Z vsem potrebnim spoštovanjem do Vas in ostalih krvodajalcev Vas 
pozdravljamo in se Vam iskreno zahvaljujemo. 

OBMOČNA ORGANIZACIJA 
RDEČEGA KRIŽA 

GROSUPLJE 

je začeti z mlajšimi dečki in jih 
voditi naprej do Članske ekipe. Za 
začetno obdobje si nismo postavili 
za cilj doseganje kakih posebnih 
uspehov. 
PRVA T E K M O V A L N A SEZO
NA 1993/1994 - ZAČETKI 
Za tekmovalno sezono 1993/94 
smo pripravili ekipi kadetov in 
starejših dečkov, čeprav sta bili eki
pi nepopolni in igralci popolni 
začetniki. KADETI so v tekmoval
nem letu v II. kadetski medobčins
ki ligi odigrali 14 prvenstvenih 
tekem. Na 3 tekmah so zmagali, 
enkrat odigrali neodločeno, 10 
tekem pa so izgubili. Čeprav so 
dosegli enako število točk kot 
predzadnja ekipa, so se zaradi man
jše razlike v golih uvrstili na zadn
je, to je osmo mesto. 
STAREJŠI DEČKI so v celotni se-
zoni odigrali 21 prvenstvenih 
tekem, na 5 tekmah so zmagali, 3 
so odigrali neodločeno, 13 tekem pa 
so izgubili. Med 12 ekipami so se 
uvrstili na 9. mesto. 
TEKMOVALNA SEZONA 1994/ 
95 - L E T O USPEHOV 
Za tekmovalno sezono 1994/95 
smo prijavili ekipi starejših in mla
jših dečkov. Obe ekipi sta tekmov
ali v III. medobčinski ligi Ljublja
na. 

EKIPA STAREJŠIH DEČKOV, se 
je v III. ligi uvrstila na drugo mes

to. V tej ligi je tekmovalo 12 ekip. 
Odigranih je bilo 21 tekem. Naši so 
15 krat zmagali, 2 krat je bil izid 
neodločen in 4 krat so izgubili. Im
eli so najboljšo razliko v golih v ligi 
(+58) ter so dosegli 32 točk. Za prvo 
uvrščeno ekipo so zaostali le za 3 
točke. 
Ekipa seje s tem rezultatom uvrsti
la v višjo, to je v II. medobčinsko 
ligo. 
EKIPA MLAJŠIH DEČKOV, seje 
uvrstila na prvo mesto v ligi, posta
li so torej P R V A K r v III. ligi. 
V tretji ljubljanski medobčinski ligi 
mlajših dečkov je tekmovalo 9 ekip. 
Odigranih je bilo 16 prvenstvenih 
tekem. Naši so v 13 tekmah zma
gali, 2 so odigrali neodločeno, le 
eno so izgubili. Dosegli so odlično 
razliko v golih (+54). 
Ekipa je prejela plaketo za prvo 
mesto v III. ligi mlajših dečkov 
M N Z Ljubljana. Plaketa je bila 
predstavniku kluba svečano podel
jena na posvetu predstavnikov N K 
na M N Z Ljubljana, dne 27.7.1995. 
Tudi ta ekipa seje uvrstila v višjo, 
to je v II. ligo mlajših dečkov M N Z 
Ljubljana. 
T E K M O V A L N O L E T O 1995/96 
Za tekmovalno leto 1995/96 smo 
prijavili ekipe kadetov, starejših in 
mlajših dečkov. 
Ekipi starejših in mlajših dečkov 
imata vse možnosti za zelo dobro 
uvrstitev tudi v tem tekmovalnem 
letu. Kadetska ekipa, ki je tekmo
vanja začela precej okrnjena, pa bo 
rezultat do konca tekmovalne se
zone gotovo še popravila za kako 
mesto. 
SPONZORJI 
Ob tej priliki se želimo zahvaliti 
generalnem sponzorju A B C Tabor 
Grosuplje in ostalim donatorjem: 
- G - M & M d.o.o. Grosuplje, 
Brvace 11 
- Cookinox, Brinje 1/55, Grosuplje 
- Dalja Grosuplje, g. Janez Deržck, 
Veliko Mlačcvo 45 
- Elkom, Škrjanče 1 A , Ivančna 
Gorica 

- Flamingo caffe, Prešernova 80, 
Grosuplje 
- Gastronomik, Mali vrh 7, Šmarje 
Sap 
- Geosvet, Adamičeva 14, Grosu
plje 
- Goričar Egon, avtoprevozništvo, 
Adamičeva 36, Grosuplje 
- GPG 3 Dolengrad d.d., Taborska 
32 A , Grosuplje 
- Grafični marketing, g. Jure Erjav
ec, Prešernova 4, Grosuplje 
- Grotex, blagovni promet, proiz
vodnja, inženiring, Taborska cesta 
15, Grosuplje 
- Hranilnica Magro, Ob Grosupel-
jščici 1 B , Grosuplje 
- Jerovšek Anton, avtomehaničarst-
vo, Cesta na Krko 4, Grosuplje 
- Kek Alojz , instalaterstvo, Pod 
gozdom, cesta 1/6, Grosuplje 
- Komunalne gradnje d.o.o., Cesta 
na Krko 7, Grosuplje 
- K O N d.o.o. pomivalni sistemi, 
Adamičeva 36, Grosuplje 
- Krajevna skupnost Grosuplje 
- Lahterm, servis kotlov, Murnova 
3, Grosuplje 
- Menjalnica Ažur Grosuplje, A d 
amičeva 10, Grosuplje 
- Meplas Grosuplje, Seliškarjeva 
14, Grosuplje 
- Mercator - Pekarna Grosuplje, 
Gasilska cesta 2, Grosuplje 
- Obrtna zadruga Magro, Ob Gro-
supeljščici 1 B, Grosuplje 
- Pekarna Tomaž Blatnik, Pred-
struge 69, Videm - Dobrepolje 
- Slemenjak Adi , kovinska galan
terija, Pcrovo 9 E, Grosuplje 
- Somrak d.o.o., Adamičeva 14, 
Grosuplje 
- Tekstilna tovarna Motvoz in plat
no Grosuplje, Taborska 34, Grosu
plje 
- Valion d.o.o., Ljubljana, Celovš
ka 122 
- Winterhalter Gastronom d.o.o., 
Adamičeva 36, Grosuplje 
- Zidarstvo LjubiČ Milan, Grosupl
je, Rodetova cesta 4 
- Zodiac d.o.o., Kolodvorska 2, 
Grosuplje 

Mladi nogometaši s trenerjem 
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Športno srečanje upokojencev dolenjske regije 
Društvo upokojencev dolenjske 
regije je organiziralo 21. športne 
igre upokojencev dolenjske regije 
v Grosupljem, 25. maja 1996. 
Svoje sposobnosti in znanje so 
preizkusili v petih športnih pan
ogah upokojenci in upokojenke iz 
13. društev: iz Črnomlja, Dolen
jskih Toplic, Gradaca, Grosuplja, 
Kočevja, Metlike, Mirne, Novega 
mesta, Ribnice, Semiča, Stične -
Ivančne gorice, Suhorja in Šmar-
ja-Sap s 56 ekipami, od teh je bilo 
14 ženskih tekmovalcev in tek
movalk pa je bilo 294. 
Med 9. moškimi ekipami v kegl
janju - borbenih igrah, je 1. mesto 
osvoji la ekipa D U Grosuplje, 
drugo D U Kočevje in tretje D U 
Suhor. Med štirimi ženskimi eki
pami pa je bila prva D U Novo 
mesto, druga D U Kočevje in tretja 
D U Semič. Na 10C lučajev po
samezno je 1. mesto osvojil s 413 
keglji Rus. D U Kočevje, 2. mesto 
Zupančič , D U Grosuplje s 410 
keglji in 3. mesto Turk, D U Ribni
ca s 381 keglji. Na 50 lučajev pa 
je bila prva Potočnik, D U Kočevje, 
druga Bevc, D U Semič in tretja 
Celic, D U Novo mesto. 
V balinanju je nastopilo 5 ekip. 1. 
mesto je prepričljivo osvojila eki
pa D U Grosuplje, 2. mesto D U 
Mirna in 3. mesto D U Šmarje-Sap. 
V streljanju z zračno puško so bili 
med 8 ekipami odlični Grosupel-
jčani, ki so osvojili 1. mesto s 649 
krogi, 2. mesto s 614 krogi D U 
Novo mesto in 3. mesto D U Stična 
s 604 krogi. Prav tako pa seje s 1. 
mestom izkazala v streljanju žens
ka ekipa D U Grosuplje, 2. mesto je 
zasedlo D U Črnomelj in 3. mesto 
D U Mirna. Med po-samezniki je bil 
najuspešnejši Bogdan Jež D U Gro
suplje s 177 krogi, drugi je bil M i 

lan Dremelj D U Stična s 174 krogi 
in tretji s 164 krogi Rado David D U 
Grosuplje. Med ženskami pa je bila 
prva Marija Koletnik s 139 krogi, 
druga Iva Pregelj D U Novo mesto 
in tretja Marija Cimperman D U 
Grosuplje. 
V šahu seje pomerilo 10 ekip. Eki
pa D U Stična - Ivančna gorica je 
osvojila 1. mesto, drugi so bili 
Kočevci in tretji Novomeščani. 
Med posamezniki je brez poraza 
osvoji! 1. mesto Petrič, 2. mesto 
Braz in 3..mesto Kavšek, vsi D U 
Stična-Ivančna gorica. 
Pikado je postal privlačna športna 
panoga. Tu je nastopilo 8 moških 
in 7 ženskih ekip. Med moškimi so 
bili prvi Mirnčani, drugi so bili 
Novomeščani in tretji Grosupel-
jčani. Med ženskami pa je 1. mesto 
osvojila ekipa D U Novo mesto, 
drugo D U Kočevje in tretje D U 
Stična. 
D U Grosuplje je ekipni zmagova
lec za leto 1996 z 39 točkami, 2. 
mesto pripada D U Novo mesto z 
istim številom točk, a manj prvih 
mest, 3. mesto s 24 točkami pa D U 
Kočevje. 
Slovesen zaključek s podelitvijo 
pokalov in medalj je bil v avli os
novne šole Louis Adamič Grosupl
je. Za osvojeno l . ,2 . in 3. mesto so 
ekipe prejele pokale, posa-mezniki 
pa medalje. Za sodelovanje so 
društva upokojencev prejela plakete 
z grosupeljskim grbom in zlatim 
napisom: 21. športne igre up
okojencev dolenjske regije v Gro
supljem, tekmovalci pa obeske za 
ključe z grbom Slovenije in Grosu
plja. Tekmovalce in goste je 
pozdravil predsednik ZDUS gos
pod Vinko Gobec, zaključni govor 
pa je imel predsednik organiza
cijskega odbora gospod Anton 

Rauh. Organizacijski odbor je pre
jel za odlično organizacijo in izved
bo, po ekipah in tekmovalcih dos
lej najštevilnejšega špor tnega 
srečanja dolenjskih upokojencev, 
vsesplošno priznanje tekmovalcev 
in gostov, ki so odšli iz Grosuplje

ga s prijetnimi in lepimi vtisi. 
Vsem sponzorjem - 43 zasebnih in 
družbenih podjetij -, ki so s prispe
vki v skupni vrednosti 420.000,00 
SIT omogočili tako uspešno izved
bo športnih iger, se ponovno zah
valjujemo v imenu športnikov - up
okojencev dolenjske regije in orga
nizacijskega odbora. 

Jože SMOLE J 

ŠPORTNO ŽIVLJENJE POLICISTOV 

Bilo je zabavno, nepopisno.. 

V začetku leta 1996 je bilo na 
Policijski postaji Grosuplje usta
novljene Športno društvo 92 Gro
suplje z namenom organiziranja 
rekreativne, družabne in športne 
dejavnosti zaposlenih na postaji. 
Tako smo se dne 25.05.1996 
udeleži l i Odprtega strelskega 
prvenstva z vejaškim orožjem 
MORIŠ 96 v Kočevju. Ekipa v 
sestavi Stojan Jakopin, Andrej 
Škrajnar in Jože Slana je sodelov
ala v vseh štirih disciplinah / pre
cizno streljanje z vojaško puško 
7,9 mm in pištolo 7,65 mm, hitrost
no streljanje s PAP 7,62 mmin piš
tolo 9 mm/ in v seštevku rezulta
tov med 13. ekipami dosegla 7. 
mesto. 
V disciplini hitrostno streljanje s 
PAP 7.62 je ekipa med 21 ekipami 
dosegla odlično 2. mesto z 231 kro
g i . Zmagala je ekipa Strelske 
dužine MORIŠ I z 253 krogi. Med 
67. posamezniki je Stojan Jakopin 
dosegel 4 mesto z 86. krogi, A n 
drej Škrajnar 10. mesto z 73 krogi 
in Jože Slana 12. mesto z 72. kro
g i . Zmagal je strelec Strelske 
družine Moriš I M R K U N Janez z 
88. krogi. 
Dne 06.06.1996 pa se je ekipa 
Športnega društva 92 / PP Grosu
plje/ udeležila turnirja v malem 
nogometu v Kočevju. Turnirje bil 
z mednarodno udeležbo, saj sta 
poleg domačih policijskih postaj / 
Kočevje - 2 ekipi, Ribnica, PPP 
Ljubljana, Metlika, Črnomelj, Do
lenjske toplice, Grosuplje, Cerkni
ca/ in ekipe MORIŠ, udeležili še 
policijske postaje iz sosednje Hr
vaške /Čabar, Delnice/. 
V predtekmovanju je PP Grosupl
je dosegla dve zmagi in sicer proti 
Čabru z 8 : 0 in 
proti Črnomlju z 7 : 3. 
V četrtfinalu se je ekipa srečala z 
ekipo PP Kočevje II in 
zmagala z 6 : 4. 
V polfinaiu je ekipa doživela edi
ni por?-7 in sicpr proti ekipi PPP 
Ljubljana z 1 : 3. 
V tekmi za tretje mesto smo se 

ponovno srečali z ekipo PP Čr
nomelj in zmagali z 9 : 2. 
Končni vrstni red: 

1. PPP Ljubljana 
2. P M P Metlika 
3. PP Grosuplje 
4. PP Črnomelj 

I * 
i koso Obeti mladih košarkašev 

Grosupjjei-TŽtošfiji 

v majif $e 
(točnejjgp 

zadnji vikend 
•j Franciji , v^Parizu 

laisnju) p6tlkal4radicio-
nalni, že četrti po vrsti, mednarod
ni turnir v košarki, za pionirje. Na 
veselje grosupeljske ekipe jih je 
domača ekipa tudi lelos povabila 
k sodelovanju. Sicer pa so poleg 
domače ekipe in ekipe Kaj a iz 
Grosupljega nastopile tudi ekipe iz 
Avstrije, Nizozemske, Češke , 
Švice, Hrvaške ih namesto ekipe 
iz Rusije še ekipa iz Bretanije. V 
družbi zelo prijaznih gostiteljev in 
ostalih ekip pa so naši mladi koša
rkaši pokazali veliko znanja in 
srčne borbenosti. V predtekmovan
ju je naša ekipa izgubila z N i 
zozemsko s 43:58, potem so 
premagali Češko s 54:34 in še eki
po Bretanije s 39:20. 
Nato so se za vstop v finale pomer
ili z ekipo Hrvaške iz Čakovca in 
izgubili s 27:46. Za končno tretje 
mesto na turnirju so se pomerili z 
ekipo iz Švice in po izjemno dra
matičnem zaključku s košema Tea 
Hojča nekaj sekund pred koncem 
tekme zmagali s 35:34 in tako 
zasluženo osvojili tretje mesto. To 
je bilo najlepše darilo ekipi in ce
lotnemu vodstvu za trud, ki ga je 
vložilo v organizacijo tekmovanja 
in obiska Pariza. 

Na mladih športnikih sloni 
prihodnost velikega športa 
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KOZMETIČNI NASVETI IZ DROGERIJE PARIZ 
POLETJE ... VROČINA ... SONCE.. . IN LJUBEZEN 
Znojenje je zdravo in koristno, lah
ko pa je tudi neprijetno. Z izločan
jem znoja organizem uravnava 
telesno temperaturo in pripomore, 
da laže prenašamo poletno vroči
no. Toda na vročini se znoj razkra
ja, in če ne skrbimo za čistočo, se 
pojavi neprijeten telesni vonj. Z 
uporabo deodorantov in parfumov 
kožo o d i š a v i m o , hkrati pa 
preprečujemo razvoj bakterij in š 
tem ponovni nastanek neprijetne
ga vonja. 

V poletnih dneh ne uporabljajte 
parfumov s težkim, orientalskim 
vonjem, kajti na preznojeni koži se 
lahko njihov prijetni vonj spreo
brne v neprijetnega. Za to so krive 
sestavine živalskega izvora, na 
primer mošus, ki poskrbijo za tra
jnost vonja, v vročini pa učinkuje
jo kar premočno. 
Za poletne dni so najprimernejše 
toaletne in kolonjske vode. Vse
bujejo namreč velik del alkohola, 
na vročini je njihov vonj blag in 
prijeten, pa čeprav se hitreje po
razgubi kot parfum. V drogeriji 
PARIZ v Grosupljem za letošnje 
poletje pr iporočajo naslednje 
sveže vonje: True love (Elisabeth 
Arden), L'air'duTemps(Nina Ric-
ci), Poison Tendre (Cristian Dior) 
in Acqua di Gio (Giorgio Armani). 
Moški pa bodo gotovo vzbudili 
pozornost s Kenzotom, Hugom 
Bossom, Sergio Tacchinijem ali z 
Davidoffovim vonjem Cool Water. 
Zaradi sprememb v atmosferi ima 
sonce zadnja leta vse večjo moč, 
kar zelo občutijo naše oči, saj so 
najbolj izpostavljene in občutljive. 
Če se odpravljate na morje ali v 
planine, je to še en dodaten razlog 

za nakup sončnih očal. Odbojne 
površine, kot so pesek in sneg, pov
ečajo količino ultravijoličnih žark
ov v okolju celo za 80 odstotkov! 
Ultravijolični žarki so še posebej 
nevarni, ker j ih ne vidimo niti kako 
drugače zaznavamo. Delimo jih na 
tri skupine; U V - C žarke učinkovi
to absorbira atmosfera; U V - B žarki 
povzročajo sončne opekline, 
snežno slepoto in fotokeratitis 
(zaradi absorpcije v očesni 
roženici); U V - A žarki pa so za oči 
in kožo najbolj nevarni - zaradi njih 
nastaja v očesni leči več pigmen
tov, kar povzroča rjavi in sončni 
katarakt." • • 

Vsem škodljivim vplivom se lah
ko izognemo z uporabo ustreznih 
zaščitnih očal. Ker za zaščito ne 
zadostujejo le zatemnjena stekla, 
pač pa potrebujemo tudi filter za 
U V žarke, je kupovanje sončnih 
očal na ulici tvegano. V drogeriji 
PARIZ so se odločili za prodajo 
sončnih očal nemškega podjetja 
F I L T R A L . Podjetje je posebej 
znano po očalih za smučarje in ko-
rekcijskih očalih. Vsa njihova 
sončna očala, ki jih prodajajo v 
drogeriji PARIZ, nudijo popolno, 
torej stoodstotno zaščito pred U V -
A in U V - B žarki! 
V drogeriji PARIZ so se ravno 
zaradi tako povečanega U V sevan
ja odločili, da strankam ponudijo 
tudi vrhunske kreme in preparate 
za sončenje. Po pazljivi izbiri so 
se odločili za švicarsko hišo JU-
V E N A in linijo SUNSATION. Iz
birate lahko med preparati za zašči
to kože med sončenjem in po njem, 
na voljo pa sta tudi preparata za 
porjavitev brez sonca. 

DROGERIJA 

Adamičeva 26, Grosuplje; tel.: 763-656 

Čim višji je zaščitni faktor prepara
ta, tem več U V - B filtrov vsebuje. 
Vsebnost U V - A filtrov pa je v vseh 
JUVENINIH preparatih visoka, saj 
se moč teh žarkov ne spreminja. Z 
lahkoto namreč prodirajo skozi 
oblake, majice ali vodo in lahko 
poškodujejo tudi kožo, kije sonca 
sicer vajena. 
J U V E N A nudi kremo za obraz, 
vrat in dekolte ter posebno kremo 
za telo. Posebnost krem z visokim 
faktorjem je tudi, da zaščita ostane 
dovolj visoka še po 60 minutah 
plavanja ali močnega znojenja. Po 
sončenju, ko je koža utrujena in 
izsušena, pa vam J U V E N A in 
drogerija PARIZ nudita kremo z 
gelno strukturo, emulzijo z aloa 
vero ter gelnfo mleko v spreju. 
Posebej opozarjajo na E V E N I N G 
G L A M O U R , regenerativno mleko 
z bisernimi pigmenti. Privoščite si 
ga zvečer, saj daje ogoreli koži ču
dovit satenasto zlat sijaj, hkrati pa 
kožo neguje in vlaži. 
Barve make-upa se to poletje po

drejajo barvam modnih pist. 
Nežno, v prozornih pastelnih tonih, 
glamurozno, v slogu 60-ih let ali 
celo tropsko, v niansah plodov, 
povdarjajo trend ženstvenosti. Igra 
z barvami, ki je polna variacij, je 
osvajalska in življenski občutek je 
napisan z velikimi črkami. Ra
finirane igre z barvo so " in", sku
paj s svetlečimi se senčili. Šminke 
in laki za nohte so v pomarančni 
pink in nežni roza barvi. Tudi 
SANS SOUCIS se je s čudežno 
nežnim make-upom orientiral k 
plemeniti prozornosti nove mode. 
Topla paleta džungelskih barv, ki 
j ih lahko občudujemo v izdelkih 
M A V A L A , je tudi kot nalašč za ek
sperimentiranje. 

Torej, ne odlašajte, prepustite se 
poletju, umetništvu in občutkom! 
Bodite lepi zase in za druge -
obiščite drogerijo P A R I Z , kjer 
varn bodo radi svetovali in pripo
mogli k vaši enkratnosti. 
Vaša drogerija PARIZ - trgovina 

za pozorne 

KISLO VREME, KISLI NAČRTI ? 
Pogled skozi okno ni za prve po
letne dni čisto nič spodbuden. 
Nasprotno ! Kis l i vlažni dnevi so 
nas zopet priklenili v naša stano
vanja, res nujno zlo pa nas spravi 
iz stanovanja in objema udobnih 
foteljev in kavčev. Posedanje ob 
televizorju pa v podzavesti sprem
lja samo še refren slovenske 
popevke:"Bog ne daj, da bi crknil 
televizor!" 
Kaj pa bi vseeno počeli Grosupel-
jčani v teh deževnih dneh oziroma 
K A M LETOS N A DOPUST? 
NATALIJA R. 23 -
ŠTUDENTKA: 
" Zaradi slabega vremena me ni ne 
vleče na dopust. Prvi mesec bom 
še k sreči delala, potem pa se s pr
ijatelji odpravljam v Španijo. Za 
dopust v tujini sem se odločila, ker 
so cene veliko nižje v Španiji ali 
pa Grčuiji, kot pa pri nas, pa še 
boljšo ponudbo imajo." 
MOJCA Ž, 36 -
TRGOVKA: 
" Otroke bom poslala na morje s 
starši, ki imajo v Vrsarju prikoli
co; z možem pa si bova krajšala 
vikende v toplicah. Navada je 
železna srajca. Nikoli nisem ma
rala morja, pa tudi oba s soprogom 
misliva, daje najbolje v tem vre
menu ostati doma čez teden, za vik

end se pa pač odpelješ za en dan. 
Če ti vreme ne odgovarja, še ved
no ostanejo dobre gostilne. Avgus
ta pa se bomo vsi skupaj odpravili 
v hribe, tukaj pri nas. Tako vsaj ne 
reskiraš preveč." 
STANE F. 57 -
DIPL.ING.STROJNIŠTVA: 
" Konec meseca se odpravljamo na 
Sicilijo, vseh nas šest. Računali 
smo celo zimo, pa prišli do zakl
jučka, da je naša obala pretesna, 
hrvaško primorje pa je predrago. 
Na koncu smo ugotovili, da se de
nar še vedno bolj splače nosit v 
tujino, pa še počutje je gotovo bol
jše. Pri nas j im nekako ne uspeva 
turizem. Če pa bi moral izbrati v 
Sloveniji, bi šel pa najraje v hribe, 
vendar šele septembra." 
TADEJA N. 14 -
GIMNAZIJKA: 
" Letos bom zopet preživela poletje 
v Fiesi, v kampu, kamor se odprav
ljamo s prijatelji že drugo leto. 
Lepo je, čeprav je gužva, pa tudi 
blizu domaje. S sošolci smo hote
l i v Angl i jo , nabirat sadje po 
plantažah, vendar nas niso vzeli, 
češ da smo premladi. Tako spoz
naš ve l iko prijateljev iz cele 
Evrope, pa še nekaj zaslužiš. Mog
oče naslednje leto." 

Andreja PODLOGAR 



V E L I K I Š M A R E N 
Eden izmed največjih krščanskih 
praznikov je veliki šmaren, imeno
van tudi velika maša, šmarčno ali 
Marijino vnebovzetje. Ta dan, 15. 
avgusta, se spominjamo Marijine 
smrti in njenega vnebovzetja. Od 
leta 1992 dalje je to spet tudi slov
enski državni praznik. Leta 1950 je 
papež razglasil dogmo, da je bila 
Marija vzeta v nebo z dušo in tele
som, kar pa so ljudje verovali že 
prej. 
Marija, Jezusova mati, je gotovo 
med ženskami najbolj slavljena in 
čaščena. Marija je najbolj pogosto 
žensko ime na Slovenskem, njej pa 
je posvečenih na svetu tudi največ 
cerkva. Katoličani pa je nimamo le 
za Mater božjo, ampak so jo no
vodobni papeži razglasili tudi za 
kraljico vesolja, kraljico nebes in 
sedež modrosti. Število njenih 
častilcev nenehno narašča, milijoni 
vernikov romajo v njena sve-rišča. 
Povečuje se tudi število vernikov, 
ki trdijo, da se jim je božja mati 
prikazala, vendar je Cerkev v tem. 
stoletju priznala le sedem Marijinih 
prikazovanj. Izredno pozornost pa 
že dobro desetletje zbujajo Mariji
na prikazovanja v hercegovskem 
Medjugorju, kamor je romalo do 
začetka vojne leta 1991 že več kot 
deset milijonov ljudi z vsega sveta. 
Na poseben način častimo Marijo 
Slovani, še posebej katoliški Polja
ki , Slovenci in Hrvati. Poseben sim
bol za Poljake je Črna Madona iz 
Czestochowe. N i čudno, če si je 
sedanji papež Janez Pavel 2., koje 
bil leta 1958 posvečen v škofa, dal 
svoj grb okrasiti z zlato črko M in 
si izbral latinsko geslo Totus tuus 
(ves tvoj). 
Zelo značilno je, da so bile bazilike 
v tistih krajih, od koder se je med 
Slovence širilo krščanstvo, vse pos

večene Marijinemu vne-bovzetju, 
prav tako tudi cerkev med pokrist-
janjenimi Slovenci na Koroškem. V 
tem ni zaostajala tudi Stična, kjer 
je bilo na bivšem Kranjskem žarišče 
krščanske kulture. V ljubljanski 
nadškofiji je Marijinemu vne
bovzetju posvečenih 25 farnih in 22 
podružničnih cerkva, kar priča, 
kako močno je bik) pri nas čaščen
je Jezusove matere. Svojo marijan
sko pobožnost pa izpričujemo Slov
enci tudi z mno-žičnimi romanji in 
javnimi po-božnostmi (šmarnice, 
molitev rožnega venca). Ob osa
mosvojitvi Slovenije leta 1991 so 
naši škofje posvetili slovenski nar
od Mariji in v ta namen so bile ve
like slovesnosti v treh največjih 
slovenskih romarskih središčih, na 
Ptuju, na Brezjah in na Sveti gori. 
V zvezi s praznovanjem Marijine
ga vnebovzetja so bili med Sloven
ci znani številni običaji, zlasti paje 
bilo na ta dan prepovedano vsako 
delo. Na Dolenjskem ni smel nihče 
niti rezati lesa z nožem. Po vino
gradih v Slovenskih Goricah so 
obesili prve klopotce. V Prekmur-
ju, goriških Brdih in Beneški Slov
eniji so na veliki šmaren v cerkev 
prinašali zelišča in rože povezane 

v šopke. Blagoslovljene rastline so 
nato shranili kot sredstvo zoper stre
lo, ogenj in točo, polagali pa so jih 
tudi zakoncem in otrokom v pos
telje in jih mešali med živinsko 
krmo. 
Na veliki šmaren so vezani tudi 
številni vremenski pregovori. Kmet 
sije tega dne želel lepo vreme, saj 
sije potem lahko obetal lepo jesen 
in z njo lepo ozimno pšenico ter 
sladka vino. Tudi zrelost sadja in 
drugih plodov v naravi so ljudje 
povezovali s tem praznikom, kar 
priča pregovor za lešnike:" V velk' 
maš' so v kaš', v maP maš' pa naš'." 
Mnogim verninv ijudem, zlasti 
hotnim, od življenja hudo preizku-
šanim, obupanim pa je ta praznik 
pomenil prošnjo in klic k Materi 
božji za pomoč v njihovi stiski. 
Pofomali so v njeno svetišče in iz 
grl so privrele najlepše Marijine 
pesmi, ki šo bile balzam za ranjena 
srca in duše. In tako je še danes. 
Slovenci zelo radi romamo v Mar
ijina svetišča in prepevamo njene 
pesmi. Pa tudi sicer se skoraj vsaka 
verska slovesnost konča s pesmijo 
Mariji v čast. V naši občini je znana 
Marijina romarska cerkev na Ko
panju, kamor je v preteklosti pri
hajalo mnogo romarjev dvakrat v 
letu in to na' vnebdhod in na veliki 
šmaren. Iz Žalne še danes prihajajo 

na Kopanj romarji "iz obljube pro
ti toči" na pobinkoštni torek. O 
Kopanju obstaja tudi pesem z naslo
vom "Pesem o Kopanju", kije pon-
arodela. Ima 12 kitic, zadnja se gla
si: 
"Rad v cerkev kopanjsko hitim, 
pred milo podobo klečim, 
to me zveseljuje, 
srce se raduje, 
saj tukaj Marijo častim." 

Milka ŠKUFCA 

Drage občanke in občani 
Pred vami je "pred-dopustniška" 
številka našega časopisa, čeravno 
moram priznati, ni najbolj do-
pustniška, saj se je v tem času 
dogajalo veliko različnih ak
tivnosti, tako da do sedaj dopus
tov v javnem življenju v kraju in 
občini niti ni bilo čutiti. 
Ker pa le upamo, da so ti dnevi 
še pred nami, v avgustu "Grosu
peljski odmevi" ne bodo izšli. Pa 
vendar bomo zabeležili vse, kar 
se nam bo zdelo zanimivo in vas 
pozdravili v začetku septembra. 
Zato nam svoje prispevke po
šljite najpozneje do 20. avgusta. 
Prijetne počitnice vam želim, 
vsem sodelavcem pa z željo, da 
bi tudi v teh dneh življenje sprem
ljali s svojimi "budnimi očmi". 

Vaša urednica 

klimatizacija 
Proizvodnja in montaža 

Paradišče 9 
1293 Šmarje-Sap 

Telefon: 061/772-775 
061/762-686 

Faks: 061/762-687 

Za prijetno počutje v vročih poletnih dneh zago
tavljamo svežino stanovanjskih in poslovnih 
prostorov s kvalitetnimi klimatskimi napravami 
japonskih proizvajalcev. 
Nudimo svetovanje O iz
biri primerne opreme, 
dobavo in montažo ter 
servisiranje opreme po 
konkurenčnih cenah. 
Izvajamo tudi vse vrste 
prezračevalnih instalacij. 

Iranilnica 

L O N d.d. Kranj 

N A K U P DELNIC HRANILNICE L O N J E DOBRA 
NALOŽBA 

saj že tretje leto prinašajo dobiček z donosnostjo nad 20 % letno 
ČAS ZA ODLOČITEV JE ŠE DOBER MESEC 

OTVORITEV NOVIH POSLOVNIH PROSTOROV 
26. JULIJ 1996 

VABLJENI 

Poslovna enota 
M A G R O 
Grosuplje 

Ob Grosupeljščici 1/B 
(novi naslov: Kolodvorska 3) 

Telefon: 061/764-600 
061/764-300 

Faks: 061/761-719 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet občine Grosuplje -Uredniški odbor: Ivo Brečič, Barbara Pance, Andreja Podlogar, Matjaž 
Trontelj in Anica Zajec. - Glavna in odgovorna urednica Alenka Adamič -Tehnična urednica Alenka Adamič - Lektorica Marija Samec - Naslov 
uredništva Kolodvorska 2, Grosuplje -Računalniški prelom U & D Ulaga - Tisk GRAFIS Grosuplje -Rokopisov in fotografij ne vračamo. Glasilo 
izhaja enkrat mesečno v nakladi 4.500 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjsta v občini brezplačno.Glasilo občine spada med proizvode, za 
katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5 odstotkov. 


